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Фестивал Електорат Трансфер

Стр. 20

Инсталации от лед никнат
пред Телефонната палата

Стр. 4

65% от ГЕРБ биха гласували
за нова партия на Борисов

Стр. 23

ЦСКА взе най-скъпия
футболист в „А” група

Стр. 11

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Закономерност

Свършва ерата на евтиния
азиатски труд

Стр. 10

Неволя

20% от продаваните жилища са
заради необслужвана ипотека

Стр. 6
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Живко Георгиев за успеха
на гражданския вот

Няколко
ÄÓÌÈ

Братя
РУЖЕВИ

Не отне много време -
само три дни след рефе-
рендума американската
посланичка Марси Рийс се
появи в публичното прост-
ранство. За да дръпне
дълга и мелодраматична
реч за доброто енергийно
сътрудничество между
България и САЩ.

В какво се изразява
то?

Отговорът на дипло-
матката е предсказуем
като телевизионно учас-
тие на Бойко Борисов -
американски фирми щели
да ни помагат да търсим
шистов газ, а корпорация-
та “Уестингхауз” благо-
родно и алтруистично ис-
кала да ни дава рамо за VII
блок на АЕЦ “Козлодуй”.

Понякога не е нужно да
ровиш надълбоко, за да си
обясняваш политически-
те процеси. Достатъчно е
да слушаш какво говорят
американските посланици,
когато са убедени, че
дърпат конците на власт-
та. Очевидно това ще е
техният отговор - пълно
надупчване на земята за
търсене на шистов газ и
нов блок в “Козлодуй”, но с
американски пари.

Тя, Рийс, май реши да
чете лекцията, защото
резултатът от референ-
дума доста я изненада.

А особено дразнещо
стана, когато Рийс обяви,
че атентатите в послед-
ните няколко дни не били
завръщане към тъмните
дни. Значи така - стреля-
нето дори и по наркобос е
законно, така ли? А и
откъде-накъде САЩ ще ни
дават акъл и за енергети-
ката, и за борбата с
престъпността. При нас
поне стрелят срещу
престъпници, а в Щати-
те психопатите масово
стрелят по невинни хора.
Ние трябва да даваме акъл
на американците как да се
справят с престъпност-
та, а не те на нас.

И дали някога ще дожи-
веем американски посла-
ник да ни потърси мнение-
то за нещо. А не постоян-
но да ни благодари с гос-
подарски тон и тъмен ши-
стов блясък в очите?

Акъл

ЦИК СЪТВОРИ ПОРЕДНОТО
„ЧУДО” НА РЕФЕРЕНДУМА

Стр. 4

Малчугани от Перник, преобразени като кукери, представиха фрагмент от народния обичай
“Сурва” - кандидат за списъка на ЮНЕСКО за нематериално културно наследство.
Поводът бе започването на едноименния фестивал в Перник

Български дистрибутори са
се възползвали, че лекарства
за лечение на рак не могат да
бъдат намерени у нас и са по-
вишили многократно цените им.
Болните и техни близки са при-
нудени да ги купуват от Гърция
и Турция.

Онколекарства
пак поскъпват
Болни са принудени да купуват
медикаментите от чужбина

От пациентска организация
съобщават за поскъпване на
иринотекан от 31.90 лв. на
134.20 лв., на оксалиплатин от
17.14 лв. на 167.86 лв., гемцита-
бин от 50 лв. е станал 106 лв.

Повишението на цените оба-
че не е свързано с производи-

телите на лекарствата, защото
регистрираните цени в Регистъ-
ра на пределните цени и в
Позитивния лекарствен списък
не са променени. Заради лип-
сата на препаратите болните са
принудени да ги търсят на сво-
бодна продажба в аптеки. Стр. 4

Стр. 2 и 6

—ÔÓÂ‰ ƒˇÌÍÓ‚ ‚˙ÎÌ‡ ÓÚ ‡ÏÂ-
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Проблемите с онколекарст-
вата не са приключили с 2012
г., коментират експерти и при-
помнят жалби на пациенти от
първите дни на годината, че на
места в страната са липсвали
някои онколекарства.
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

2 ЧЕТВЪРТЪК 31 ЯНУАРИ 2013

България

Б

ГЕРБ подменяли дневния
ред на обществото
с кризисен пиар
БСП призова управляващите да подадат оставка

Снимка Мариета ТОМОВА

Стрелбата срещу Баретата е поредно доказателство, опровергаващо ГЕРБ, че е пречупен
гръбнакът на организираната престъпност, категорични са от Коалиция за България

ГЕРБ носи отговорност за подмяна на
дневния ред на обществото с измислени
проблеми, грижа за собствен имидж и
кризисен пиар, заяви вчера депутатът
Атанас Мерджанов, който прочете в НС
декларация на ПГКБ по повод опита за
убийство на Златомир Иванов - Баретата
във вторник. “Вие носите отговорност за
подмяна на истинските усилия за ликви-
диране на престъпността с цинично без-
хаберие. Продължавате да търсите ме-
дийност в полицейските акции, безприн-
ципност в обяснения, прехвърляте отго-
ворности. За вас сигурността на гражда-
ните е да си стоят в затвора. Има ли по-
цинично прозрение, по-безотговорно
послание, което вие може да сътвори-
те?!”, обърна се народният представител
към мнозинството в пленарната зала.
“Насилието е опасна игра. То е заплаха.
То е несъвместимо с човешката същност.
То е усещане за страх”, категорични са
от левицата. Затова не го подминавайте
с политически цинизъм, а единственият
достоен изход е да подадете оставка,
призова Мерджанов.

Само два дни, след като българските
граждани дадоха шанс за развитие на
демокрацията в България, само 10 дни
след опита за покушение на един от
лидерите на опозицията, само ден пре-
ди устния доклад на ЕС за напредъка
на България в битката с престъпността,
обществото е потресено от бруталното,
показно посегателство върху човешкия
живот и здраве, се казва в декларация-

арламентът осъж-
даме категорично
вчера опита за по-
кушение срещу

Юлия КУЛИНСКА

та на БСП.
Управляващите получиха поредния

вот на недоверие за политиката за си-
гурност, коментира Мержданов. “Беше
извършено показно покушение на
стълбите на Съдебната палата в центъра
на София, където са разположени

държавни институции. На метри от про-
веждана среща на премиера, в отсъствие
от страната на вътрешния и правосъдния
министър и главния прокурор. По време,
когато те се хвалеха с напредък, обеща-
ваха реформи, участваха в конференция
за превенция на насилствения екстре-

мизъм”, подчерта парламента-
ристът.

“Стрелбата е поредно до-
казателство, опровергаващо
ГЕРБ, че е пречупен гръбнакът
на организираната престъп-
ност. Това е поредното потвър-
ждение за немощ на институ-
циите в битките с тежката
престъпност и немощ срещу
насилието, срещу посегателст-
вото върху личността и отсъ-
ствието на гаранции за сигур-
ност. Това е демонстрация на
катастрофиралата политика на
Борисов и Цветанов”, подчер-
тават от Коалиция за Бълга-
рия.

Не напомня ли това на една
друга показност на сила, на
всевластие, на публичен ефект,
не е ли продължение на сери-
ята грабежи, обири, палежи,
лични драми, не ни ли връща
това в годините 2001-2004, ко-
гато серия от нагли убийства и
покушения, подозрително при-
личащи на това, останаха не-
разкрити,  попита риторично
Мержданов. “Докога ще търси-
те виновни извън вашата отго-

ворност? Докога ще демонстрирате не-
досегаемост и самодостатъчност? Ако
вие не ги подадете, гражданското об-
щество, което показа, че е живо и ще
ви ги поиска. Подайте си оставките! Това
е по-морално и по-достойно”, катего-
рични са от левицата.

Благодарност за сътрудничеството
между САЩ и България в областта на
енергетиката изрази посланикът Марси
Райс в речта си пред Атлантическия клуб
вчера. “Съединените щати и България
вече се радват на продуктивно партньор-
ство, което обхваща много области”, по-
сочи Райс.  Като важен аспект на партнь-
орството американският посланик посочи
сътрудничеството в областта на енергети-
ката. “Сигурните енергийни доставки са в
основата на благоденствието на човече-
ството още от древни времена, но това
важи с още по-голяма сила от зората на
индустриалната революция до днешни
времена”, категорична бе посланичката.

Тя посочи, че би било разумно да
търсим разнообразни и надеждни източ-
ници на енергия. По думите й има бъдеща
възможност САЩ да се превърнат в нетен
износител на природен газ, добавяйки,
че цената на електроенергията за амери-

НС ОСЪДИ ПОКУШЕНИЕТО
СРЕЩУ АХМЕД ДОГАН

Юлия ИВАНОВА

С около 300 по-малко са подадените молби
за целева помощ за отопление за сезон 2012-
2013 в социалното подпомагане в Габрово в
сравнение с предходния сезон. Това съобщи
директорът на службата Радостина Братовано-
ва. Получени са 1353 молби, като одобрените
са 1102. По-голямата част от хората са предпо-
чели помощ за твърдо гориво - 881. За ел.
енергия са подадени 382 и за ТЕЦ - 90 молби.

За пръв път лицата, получили отказ за це-
лева помощ за отопление единствено заради
доход, надвишаващ изискуемия, но с такъв,
който е под определения жизнен минимум за
страната - 236 лв., ще бъдат подадени в БЧК за
предоставяне на храни от интервенционните
запаси на ЕС.

ППППП
лидера на ДПС Ахмед
Доган, извършен на 19
януари 2013 г. Деклара-
цията на движението бе
прочетена от парламен-
тарната трибуна от Четин
Казак. “За” гласуваха 92-
ма народни представите-
ли, 5-ма бяха против, а 3-
ма се вздържаха.

Призоваваме всички
политически сили, обще-
ствени организации, как-
то и всички български
граждани да се разграни-
чат от този безпрецеден-
тен акт на политическо
посегателство, про-дължи
той. Остро порицаваме
всякакви опити за геро-
изиране на автора на
покушението или омало-
важаване на смисъла и
тежестта на извършеното

от него престъпление,
пише в документа. Насто-
яваме компетентните ор-
гани да поемат своята от-
говорност и осъществят
пълно и ефективно раз-
следване на случая и да
разкрият цялата обектив-
на истина относно причи-
ните и подбудите за
извършването на този
престъпен акт, се казва
още в декларацията на
ДПС. Тя завършва с апел
към всички политически
сили в страната да не
допускат дори косвено
поощряване на агресията
срещу политическото раз-
личие. Призоваваме ця-
лото българско общество
към толерантно и отговор-
но поведение с цел
съхраняване на граждан-
ския мир като най-голямо
достижение на българска-
та демокрация, завършва
документът.

По-късно от “Атака”
изразиха несъгласието

си декларацията да бъде
приета от всичкщи народ-
ни представители, защо-
то все още не са приклю-
чили следствените дейст-
вия и няма никакво осно-
вание да се правят изво-
ди и заключения какво
точно е случилото се.
Охотното отношение на
ГЕРБ към тази деклара-
ция потвърждава, че в
следващия парламент
ГЕРБ и ДПС ще бъдат в
комбинация, под някаква
форма, и това е жест на
управляващите към дви-
жението, заяви пред жер-
налисти Волен Сидеров.

Депутатът Огнян Сто-
ичков добави, че в дек-
ларацията се предреша-
ва спор, който не е ре-
шен от съдебната власт
и че в нея има противо-
речиви юридически тер-
мини дали това е опит за
убийство, за покушение,
или е квалифицирано ху-
лиганство.

ПО-МАЛКО МОЛБИ
ЗА ЦЕЛЕВА ПОМОЩ
ЗА ОТОПЛЕНИЕ

ДОЦ. СТОЯН
МИЛАНОВ Е
НОВИЯТ
ДИРЕКТОР НА
“ПИРОГОВ”

Доц. Стоян Миланов е новият
директор на “Пирогов”. Той е бил
единственият кандидат за поста, но
с тригодишната си концепция за
развитие на лечебното заведение.
Доц. Миланов бе избран за времен-
но изпълняващ длъжността директор
след уволнението на доц. Димитър
Раденовски през ноември 2012 г.
Преди това той бе зам.-директор на
“Пирогов” и началник на Клиниката
за интензивно лечение. Той е и на-
ционален консултант по анестезио-
логия и интензивно лечение.

Бургаският ОбС даде
съгласие 117 дка край
морето, в парк “Езеро” да
бъдат отдадени на конце-
сия за 35 години за строи-
телството на атракционен
комплекс, добил популяр-
ност като “Океанариум”.
Местният парламент гласу-
ва да бъде проведен кон-
курс за избор на бъдещ ин-

ЧАСТНИК ВЗЕМА 117 ДЕКАРА
В БУРГАС ДО МОРЕТО

веститор, който трябва да
вложи 100 млн. лв. Коми-
сията, която ще разглежда
офертите, ще е от 6 общин-
ски съветници, сред които
ще има представители на
ГЕРБ и на опозиционните
НФСБ, БСП и СЕК. 25 дка
от бъдещия комплекс ще
са за сгради, в които ще
бъдат разположени увле-

САЩ: БЛАГОДАРИМ ЗА ЕНЕРГИЙНОТО
СЪТРУДНИЧЕСТВО

канските потребители падна значително
в последните няколко години благодаре-
ние на големите количества природен газ
в шистите. Посланичката заяви, че “Уес-
тингхауз” продължава да помага на Бълга-
рия при изследването на възможностите
за разширяване на ядрения си потенци-
ал, като прави предпроектно проучване
за евентуален седми реактор в АЕЦ “Коз-
лодуй”. Марси Райс разгледа и друга на-
боляла тема у нас - престъпността. Тя оп-
редели темата като най-чувствителната
част от отношенията между двете страни.
По повод покушението срещу бившият ли-
дер на ДПС Ахмед Доган и престрелката
на Златомир Иванов-Баретата в центъра
на София, Райс ги определи като притес-
нителни.

“Не мисля, че тези атаки ще ни върнат
към старите лоши дни и беззаконието, от
което понякога България е страдала в ми-
налото”, коментира американката.

кателните съоръжения, зе-
лените площи ще са 66
дка, а водните - 23 дка.

Неофициално се знае,
че руската фирма “Мосто-
вик” ООД проявила жела-
ние да инвестира в бъде-
щия комплекс.

Опозицията подозира,
че зад нея се стои бизне-
смен от Харманли.

СУ ВДИГА ТАКСИТЕ, СТУДЕНТИТЕ
ГОТВЯТ ПРОТЕСТ

От тази есен таксите за обучение в
Софийския университет ще се вдигнат с
20 до 75 лв., реши вчера Академически-
ят съвет на вуза. Бъдещите медици ще
имат най-голямо увеличение - от 925 на
1000 лв. на година, в природните науки
сумата се вдига с 60 лв. и таксата ще е
810 лв. Бакалаврите в хуманитарните, со-
циалните и стопанските науки ще се
бръкнат с 40 лв. повече до 540 лв. Мо-

тивът е лошото финансиране от страна
на държавата. Студентите в Академиче-
ския съвет обаче гласуваха против и за-
плашиха, че започват подготовка на про-
тести. Възможност за повишение на сту-
дентските такси до 66% от държавната
издръжка бе направена с гласовете само
на ГЕРБ тихомълком с поправка в Зако-
на за бюджета, с която бе изменен спе-
циалният Закон за висшето образование.
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‘ТАТЯНА ДОНЧЕВА ЗА ПОКАЗНОТО ПОКУШЕНИЕ ПРЕД СЪДЕБНАТА ПАЛАТА

Ìóòðåíñêèòå âðåìåíà ñå âúðíàõà
îòäàâíà è òî â ìíîãî ïî-çëîâåù âèä
îò 90-òå ãîäèíè. Íèå äàäîõìå
íà ìóòðèòå äúðæàâàòà

Шефът на БАН - министър
Докато в МС цареше неяснота кой е бъдещият бос на МОМН,
депутати от ГЕРБ се кълняха, че това е Милена Дамянова

Веселка ВЕНКОВА

Топли отношения премиерът и акад. Стефан Воденичаров
демонстрираха и на 9 януари 2013 г.

Снимка БГНЕС

Бедни сме, защото произвеж-
даме малко. Ние трябва да
направим така, че да живеем
един нормален живот. Това
нещо без обучение не става,
второ - не става без наука и
не става без иновации. Това,
което е и намерението ни до
2020 г. чрез иновации да на-
правим едно производство,
което да вдигне стандарта в
страната. Искам да кажа, че в
момента трябва да се подгот-
ви оперативната програма “На-
ука и образование” (става ду-
ма за ОП “Наука и иновации”
- б.а.), нещо, което от много
дълги месеци беше усилие на

Милена Дамянова
остава зам.-министър

се пак акад. Стефан Воденича-
ров е новата кандидатура на
Борисов за министър на МОМН.
Първоначално бе казано, че
министър ще е Милена Дамя-

месеца фондът да заработи, както трябва.”
Докато в МС цареше суматоха, депу-

тати от ГЕРБ и от другите групи се кълня-
ха, че министър е Милена Дамянова.

“Проф. Воденичаров безспорно е добър
учен, не случайно избран за председател
на Българската академия на науката. Убе-
ден съм, че благодарение на тази канди-
датура развитието на изследователската
дейност, както и тясното сътрудничество
между академията и МОМН, ще се осъще-
ствяват по-добре”, заявява Борисов в нача-
лото на заседанието. Официална поправ-
ката с извинението, че Стефан Воденича-
ров е академик, дойде от правителствена-
та пресслужба в 11,42 ч.

Поне за мен това е една добра канди-
датура, продължава Борисов пред каме-
рите: “Аз съм убеден, че дори опозицията
в парламента ще го приеме и ще бъде
добре за Министерството на образование
като такова”. В понеделник той поиска и
получи оставката на Сергей Игнатов. Ос-

тавка подаде и управителят на
Фонд “Научни изследвания”
Христо Петров, а вчера стана
ясно, че Изпълнителният съвет
на фонда е приел оставката и
на председателя Рангел Гюров
на 29 януари. Същия ден Дян-
ков пък обяви, че фондът тряб-
ва да стане просто дирекция в
МОМН. В МОМН пък вчера раз-
казваха как Христо Петров
обяснява, че няма да е упра-
вител, но остава юрисконсулт
във фонда - предишната му
длъжност, от която досега бил
в неплатен отпуск.

Акад. Стефан Воденичаров:

Трябва да се запозная с реалните проблеми
ръководството на ректорите на
университетите, на БАН, на
учените. Не бива в момента да
се губи време за администра-
тивното осигуряване на тази
програма, защото през по-
следните 20 години в науката
не бяха вкарани никакви пари.
За разлика от съседна Румъ-
ния, която си беше направена
ОП “Наука и образование”. И
чувствам необходимостта това
нещо да се случи, защото то-
ва означава, че през следва-
щите 7 години, независимо от
това кой ще управлява, тези
проекти ще вървят. Аз в мо-
мента ще изляза в безплатна

отпуска от Академията на
науките. Да си пожелаем
успех всичките и нещо да
успеем да направим. Аз си
давам сметка, че това е за
няколко месеца. Трябва първо
да вляза, да се запозная с
реалните проблеми, които има.
Първият проблем явно, че е
нещата, които се случват във
ФНИ и нещо има като работи,
които също трябва да се
свършат в областта на евенту-
ално научните степени и
звания, но нека малко да си
седна, да си събера всичко в
главата, защото знаете така
експромт нещата не стават.

Аз съм председател на граж-
данския комитет за защита на
АЕЦ “Козлодуй”. Ние сме хо-
рата, които събрахме 530 000
подписа преди 13 години. Ние
сме хората, които казахме, че
спирането на малките блокове
е пагубно за държавата. Аз
продължавам да държа дан-
ните от изследванията на мал-
ките блокове. Блок номер 4
щеше да работи и следващата
година - сметнете от 2003 г.
досега какво щеше да работи.
Стойността на тока е 2 амери-
кански цента. Аз съм твърд
привърженик за това, че един-
ствената висока технология,

По думите на премиера Борисов и
според съобщението на БАН акад. Сте-
фан Воденичаров излиза в неплатен от-
пуск от академията за времето на сво-
ето министерстване и през това време
няма да изпълнява функциите си на
председател на академията. Според чл.
26 от Устава на БАН обаче, ако пред-
седателят е в невъзможност да изпълня-
ва функциите си за повече от 4 месеца,
мандатът му се прекратява предсрочно
и се обявява избор за нов председател.
Акад. Воденичаров няма да изпълнява
задълженията си като председател на
БАН 6 месеца - от февруари до юли
2013 г. Това означава мандатът му да
се прекрати и академията да избира
нов председател.

Освен това, според Закона за БАН,
председателят на академията председа-
телства Настоятелството на БАН без пра-
во на глас. В Настоятелството обаче като
пълноправен член влиза просветният
министър. В случая акад. Воденичаров
няма да е председател на Настоятелст-
вото, но като министър ще влезе в него
с пълноправен глас. А вместо него би
трябвало негов заместник да оглави На-
стоятелството.

Отделно, като министър, акад. Водени-
чаров ще бъде отговорен за Фонд “Науч-
ни изследвания”, където ще трябва да одо-
брява с подпис проектите за финансиране,

Учудени сме, че уважаван учен като акад. Стефан Воденичаров се е съгласил да
бъде министър на образованието, защото той стана жертва на кризисния пиар на
Бойко Борисов, заяви Антон Кутев. Въпреки качествата му БСП няма да го подкрепи
на този пост. С този акт Борисов се опитва да си купува индулгенция. Но премиерът
трябва да знае, че интелект не се купува. Не е важно как новият министър ще влезе
в МОНМ, а как ще излезе след няколко месеца. Сигурни сме, че този човек е използ-
ван в момента с политически цели. Сигурни сме, че политиката в сферата на образо-
ванието, което това правителство води, няма да се промени, а това е най-важното. Ние
смятаме, че няма как проф. Воденичаров да бъде полезен в този кабинет.

Надяваме се, че бъдещият министър ще оттегли текстовете в закона за училищното
и предучилищното образование, които се отнасят до 4-годишните деца и за закриването
на математическите гимназии, както и със субсидирането на частните школа, допълни
колежката му Ваня Добрева. Това е в неговите възможности, ако му бъде разрешено
политически да го направи. Според нея има и правен проблем, понеже според устава
на академията, ако председателят на БАН не може да изпълнява функциите си повече
от 4 месеца, мандатът му се прекратява и се избира нов председател.

ЗАПЛЕТОХА ТЕЖЪК ПРАВЕН КАЗУС
Велиана ХРИСТОВА включително на негови колеги от БАН,

което поражда въпрос има ли в случая
конфликт на интереси. Прецедент има - от
февруари до май 1997 г. тогавашният рек-
тор на Софийския университет проф. Иван
Лалов стана министър в служебното пра-
вителство на Стефан Софиянски, след ко-
ето се върна на поста си в Алма матер. По
онова време обаче според тогавашния
закон и правила министърът не подписва-
ше договорите, това бе задължение на
председателя на фонда.

БСП, ДПС И СИНИТЕ - ПРОТИВ, „АТАКА” ПОДКРЕПЯ

АНТОН КУТЕВ И ВАНЯ ДОБРЕВА (БСП):
АКАД. ВОДЕНИЧАРОВ СТАНА ЖЕРТВА
НА КРИЗИСНИЯ ПИАР НА БОРИСОВ

ЛЮТВИ МЕСТАН (ДПС): : КАК АКАД.
ВОДЕНИЧАРОВ ЩЕ СЕ ВПИШЕ В
ПОЛИТИКА НА ГЕНОЦИД НАД НАУКАТА

Ние правим ясно разграничение меж-
ду оценката ни за акад. Стефан Водени-
чаров като безспорен авторитет, учен не
само от национална, но и от световна
величина, но няма да подкрепим номи-
нацията му. Големият проблем е как този
безспорен авторитет ще се впише в един
модел на властта, в една държавна по-
литика, която ДПС определя като поли-

тика на финансов геноцид спрямо БАН,
която до днес се представлява от акад.
Воденичаров. Понеже за нас е важна не
толкова персоната, а държавната поли-
тика, ние няма как да подкрепим тази
персонална промяна в кабинета, въпре-
ки че не крием уважението си към акад.
Воденичаров.

На стр. 4

УС НА БАН
ОТКАЗА ОТЛИЧИЕ
ЗА СТОЯН ДЕНЧЕВ,
ПРАЩА МУ АДРЕС

В Управителния съвет на БАН вчера е
било отхвърлено категорично предло-
жение на акад. Воденичаров да бъде
награден с отличие “За заслуги към
БАН” ректора на УниБИТ проф. Стоян
Денчев. По-късно от пресслужбата на
БАН казаха, че УС е решил академи-
ята да награди Денчев не с медал,
а с почетна грамота във връзка с
неговата 60-годишнина. Такава грамо-
та няма, УС е решил да прати поздра-
вителен адрес на Денчев, се разбра
след това. УниБИТ стана известен
като част от приятелските кръгове
около шефа Рангел Гюров в скандал-
ния конкурс на фонда.

която е в момента в индустри-
ята на България, е ядрената
енергетика. Това, което започ-
на инициативният комитет
през май, групата от хората от
гражданския комитет за Коз-
лодуй, говореха пак за разви-
тие на ядрената енергетика.
След това нещата станаха по
друг начин. Аз лично не съм
получавал упреци от никого,
че в началото през м. май
направихме граждански
комитет (в подкрепа на из-
граждането на АЕЦ “Белене” -
б.а.). След това, което се
случи, не беше работа на
гражданския комитет.
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В
нова, а Воденичаров ще оглави научния
фонд в МОМН. “Краткото объркване” бе
представено като невнимание на репор-
терите. Около 11 ч. вече бе сигурно, че не
Дамянова, подкрепяна от депутатите на
ГЕРБ, премиера и кметицата на София, а
акад. Стефан Воденичаров, чийто
застъпник е министърът на финансите
Дянков, ще бъде новият министър на об-
разованието.

Ти отговаряш за средното образова-
ние, справяш се прекрасно, ще си
довършиш закона в парламента, но мое-
то предложение за министър ще бъде
акад. Стефан Воденичаров. Това били при-
близително думите на премиера, според
участници в заседанието на МС.

Тв камерите обаче са записали след-
ните думи на Борисов: “Остават няколко
месеца до изборите. В парламента имаме
закон за средното образование. Мисля, че
Милена ще се справи добре да го доизка-
ра. Ще предложа в парламента, след като
го съгласувам с Изпълнителния комитет на
партията, акад. Стефан Воденичаров да
заеме този пост. Той ще си вземе непла-
тен отпуск и е безспорен сред хората на
науката. На нас ни трябва през тези 3-4
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България кратки

Снимка БГНЕС

Задържаха 16
нелегални имигранти

Гранични полицаи задържаха 16
нелегални имигранти. Дежурният
в ГПУ-Свиленград, оператор на
интегрираната система за наблю-
дение, забелязал в района на бълга-
ро-турската граница голяма група
лица. Към мястото веднага се от-
правили два гранично-полицейски
наряда, които задържали наруши-
телите в землището на с. Пашово.
Сред тях имало 14 мъже, 2 жени и
дете. Всичките били без докумен-
ти за самоличност. Осем казали, че
са от Мали. Другите заявили, че са
от Руанда, Ирак и Еритрея.

Арестуваха полицай
за контрабандни
цигари

Организирана престъпна група,
в която е участвал и полицай,
занимавала се с разпространение
на контрабандни цигари, бе разби-
та при операция на полицията.
Спецоперацията била реализирана
във вторник на територията на
София, Свищов и Бяла. Иззети са
1 415 000 къса цигари.

Възрастен мъж
стана жертва на
телефонна измама

Възрастен мъж стана жертва
на телефонна измама в стралд-
жанско село Първенец. В Районно
управление в Стралджа във втор-
ник бил получен сигнал от мъж,
който съобщил, че е дал 1000 лв.
на непознат. Телефонната изма-
ма била осъществена по позна-
тата схема “Парична помощ за
близък, причинил катастрофа с
пострадал”. По-късно, като се
свързал с близките си, възрастни-
ят мъж разбрал, че е станал
жертва на измамници.

Парче лед, откъснало се от
каросерията на ТИР, изпрати млад мъж

в русенската болница. Инцидентът
стана вчера предиобед на пътя

Разград-Русе

Поевтинелите
лекарства
пак поскъпват
Медикамент за рак е скочил близо 10 пъти

Аида ПАНИКЯН

Ч
аст от лекарствата
за лечение на он-
кологични заболя-
вания не могат да
бъдат намерени на

нтересна аномалия откри общин-
ският съветник Георги Кадиев в
данните на ЦИК за проведения
в неделя национален референ-

българския пазар, научи
ДУМА от засегнати пациен-
ти. Болните или техни близ-
ки са принудени да се снаб-
дяват от съседни страни -
най-често от Гърция и Тур-
ция. Някои от българските
дистрибутори обаче вече се
възползвали от ситуацията и
повишили многократно це-
ните на едро на такива ле-
карства, коментира д-р Стой-
чо Кацаров от Центъра за за-

щита на правата в здравео-
пазването (ЦЗПЗ).

По думите му повишение-
то на цените не е свързано с
производителите на лекарст-
вата, защото регистрирани-
те цени в Регистъра на пре-
делните цени и в Позитив-
ния лекарствен списък не са
променени. По информация
на пациенти, оплакали се в
ЦЗПЗ, сред лекарствата, ко-
ито липсват в онкоцентрове,
но може да бъдат закупени в
аптечната мрежа, са ирино-
текан (за лечение на коло-
ректален карцином) от 31.90
лв. скочил на 134.20, оксали-
платин (за лечение на тумор-
ни заболявания на правото и

дебелото черво) от 17.14 лв.
на 167.86 лв., гемцитабин от
50 лв. е станал 106 лв. Меди-
каментът е за лечение на
недребноклетъчен белодро-
бен карцином, рак на пан-
креаса, на гърдата, на яйч-
ника, на пикочния мехур.

Проблемите с онколекар-
ствата продължават, комен-
тират от ЦЗПЗ и припомнят
пациенски жалби, според
които в първите дни на годи-
ната в болничната аптека на
болница “Св. Марина” във
Варна липсваше афинитор.

Основната мярка на здрав-
ната министърка Десислава
Атанасова за поевтиняване
на лекарствата се провали,

коментират запознати. При-
помняме, че през лятото на
2012 г. тя се похвали, че в
резултат на продължаващите
проверки на Комисията по
цени и реимбурсиране сред
поевтинелите лекарства е и
оксалиплатин (с 63,54%), но
очевидно изчезването на ме-
дикамента е станало причина
за спекулативно му поскъпва-
не, за което съобщават от
ЦЗПЗ.

Освен това “акцията” на ми-
нистърката за поевтиняване на
поскъпналите в периода 2011-
2012 г. лекарства не се отрази
на крайния потребител и хо-
рата продължиха да купуват
все по-скъпи лекарства.

ЦИК сътвори поредното
„чудо” на референдума

И
дум. Според официалните данни, пуб-
ликувани на страницата на ЦИК, в 25
МИР в София към 17 ч. избирателната
активност е по-висока, отколкото към
19 часа, което е абсурдно.  Активност-
та в 25-и МИР се е движела нормално
в изборния ден до 17 часа, когато са
отчетени 22,79%. През следващите
два часа обаче вместо да расте, ак-
тивността е отбелязала спад до
22,44%.

“Дали чували са изчезнали, дали
бременни жени са ги разнасяли и

депутати са им помагали, дали ядоса-
ни избиратели са се върнали обратно
към 19.00 ч. да си вземат обратно бю-
летините... Някой да има идея?”, ко-
ментира иронично в профила си във
фейсбук Кадиев.

Във всички останали райони изби-
рателната активност върви логично -
тя се покачва с всеки изминал час.
Засега няма обяснение за тази ано-
малия в София.

ДУМА припомня, че ЦИК забави
безпрецедентно дълго обявяването на
общата избирателна активност, от ко-
ято зависеше валидността на рефе-
рендума, с обяснението, че “се опит-
ва да предотврати всички грешки”.

65 НА СТО ОТ
ГЕРБЕРИТЕ
БИХА
ГЛАСУВАЛИ ЗА
НОВА ПАРТИЯ
НА БОРИСОВ

65% от електората на ГЕРБ ще
гласуват за “новата” партия на Бойко
Борисов, а 85% от избирателите на
червените ще останат лоялни на БСП,
а не на Сергей Станишев. Това сочи
социологическото проучване на Ин-
ститута за модерна политика, прове-
дено от 13 до 21 януари. В неговите
рамки привържениците на ГЕРБ и на
БСП са били запитани в рамките на
проучването, ако лидерът на подкре-
пяната от тях партия създаде нова
политическа формация, дали ще гла-
суват за нея или за първоначалната
политическа сила.

За момента ГЕРБ води с 24,8%, а
БСП са с 19,3%, като се наблюдава
лек спад от близо 3% за управлява-
щите, показват данните от проучва-
нето. Според прогнозите СДС и
тъмносините (ДСБ + Единство) оста-
ват извън новото Народно събрание,
съответно с 1,7% и 1,5%.

40% от участващите в запитване-
то са поискали да се намали броят на
нужните подписи за организиране на
референдум от 500 000 на 250 000.
31% са преценили, че това не е необ-
ходимо, а 29% са отговорили, че не
могат да преценят.

От стр. 3

Шефът на БАН - министър
Той, и магьосник да е, не би могъл да сътвори чудеса при

тази финансова рамка, която му е зададена от Симеон Дян-
ков, от кабинета. Според нас в БАН работят хора с уникална
младежка гъвкавост, защото все пак успяват да оцелеят в
условията на финансов геноцид.

ВЕСЕЛИН МЕТОДИЕВ:
ЗАЩО ЧОВЕК НА БСП
СТАВА МИНИСТЪР НА ГЕРБ

За Синята коалиция е изненада защо човек на БСП стана
министър в кабинета на ГЕРБ. Това, че г-н Воденичаров е
председател на БАН, го прави авторитетен човек, но министър
е политическа длъжност, която носи политическа отговор-
ност. Ние няма да подкрепим кандидатурата.

Чух г-н Воденичаров да казва, че някои се шегуват с него,
тъй като е бил председател на Инициативния комитет за АЕЦ
“Белене”, т.е. той е от БСП. Остават 100 дни до края на ман-
дата и изборът на професора е един щит срещу атаките на
учените към това правителство.

РУМЕН СТОИЛОВ, ГЕРБ:
ВОДЕНИЧАРОВ НE Е ЧОВЕК
НА БСП, ТОЙ СЕ ОТТЕГЛИ ОТ
КОМИТЕТА ЗА „БЕЛЕНЕ”

Абсолютни спекулации са, че г-н Воденичаров е човек на
БСП. Преди няколко месеца той се оттегли от председател-
ството на инициативния комитет за подкрепа на проекта “Бе-
лене”. За мен Стефан Воденичаров е човек на науката и
човек, който би се справил със своите задължения като ми-
нистър на образованието.

Предполагам, че г-н Воденичаров има своя визия за дей-
ствието на фонда.

ОГНЯН СТОИЧКОВ, „АТАКА”:
НОВИЯТ МИНИСТЪР ТРЯБВА
ДА ОПРАВИ ФОНДА

Ще подкрепя номинацията на акад. Стефан Воденичаров
за министър, защото той е утвърден учен, признат и в акаде-
мичната общност. Доблестно е, че акад. Воденичаров е бил Мненията събра Юлия КУЛИНСКА

председател на комитета за “Белене”.
Жалкото е, че Българската академия на науките ще обеднее,

защото проф. Воденичаров беше човекът, който беше моторът
на учените в нея., Новият министър на образованието трябва
бързо да върне обратно във Фонд “Научни изследвания” 14,8
млн. лева, които са раздадени; да назначи компетентно ръко-
водство, както и много бързо да се издадат правилниците за
дейността на фонда. Те не са издавани дори и след 2010 г.,
когато ГЕРБ промени Закона за научните изследвания, както
е угодно на управляващите. След това Дянков каза, че този
закон не върши работа. Когато изхарчиха парите, законът
беше добър, когато вече няма пари в касата, изведнъж за-
конът става лош.

Изборът на член на Консти-
туционния съд и на шеф на
Инспектората на Висшия съде-
бен съвет ще е на 6 март, прие
парламентът вчера. Парла-
ментът откри нова процедура за
избор на съдия в Конституцион-
ния съд от квотата на Народното
събрание. Това е третата поред
процедура, която се открива от
Народното събрание. Причина-
та е, че при първата процедура
избраната за съдия Венета Мар-
ковска не успя да заеме поста,
защото президентът си тръгна от
церемонията, преди тя да поло-
жи клетва. По време на втората
процедура единственият канди-
дат за поста прокурор Галя Гугу-
шева се оттегли заради тиражи-
рани сигнали срещу нея за кон-
фликт на интереси и не се стиг-
на до гласуване в пленарната
зала на предложението напра-
вено от СДС чрез група незави-
сими депутати. Предложенията
за кандидати ще се подават от
31 януари до 11 февруари, а из-
слушването в правната комисия
ще е на 27 февруари.

ИЗБОРЪТ
НА ЧЛЕН НА КС
ЩЕ Е НА 6 МАРТ
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България

П

а една година България
е отстъпила с повече от
десет позиции - от 70-то
на 80-то място, в индек-

Жителите на с. Смолско, община Мирково, и жители на съседните населени
места излязоха на протест пред Министерския съвет вчера. Хората се

възмущават от критичното състояние на пътя, свързващ селото със село
Байлово, Софийска област. Пътният участък е от трета категория и е част

от републиканската пътна мрежа. Жителите на Смолско и околните села
коментират, че участъкът не е ремонтиран от много години, важен е не само

за тях, но и се ползва от тежкотоварни машини, работещи на намиращата се
в близост каменна кариера

България се срина
в класация за
свобода на медиите
З
За две години страната ни е паднала с 10 места надолу

са на свободата на медиите
по света. Това показаха дан-
ните от редовния годишен
доклад за 2011-2012 г. на не-
правителствената организа-
ция Репортери без граници.

Проблемът със свободата
на словото у нас се коментира
от почти всички посланици на
страните-членки на Европей-
ския съюз. Новата американ-
ска посланичка Марси Рийс,
която е в София от само ня-

колко месеца, заяви, че сво-
бодата на медиите е много
важен фактор за здравослов-
ното функциониране на демо-
кратичните институции. “Тя е
особено важна в година на из-
бори, когато трябва да има
диалог по политическите про-
блеми, какъвто имахме по вре-
ме на изборите в САЩ. Гово-
рила съм с журналисти. Те
споменаха пред мен, че поня-
кога се чувстват подложени на
политически и икономически
натиск и това води до автоцен-
зура, което не е добре. Ние
подкрепяме работата за подо-

бряване на положението в
тази област”, коментира посла-
никът.

Според индекса на Репор-
тери без граници от 2009 г.
страната ни трайно върви на-
долу по свобода на медиите.
През 2009 г. е била на 68-мо
място, а 2010 г на 70-о. Свобо-
дата на медиите повече от
всякога е проблем на балкан-
ските страни, които искат да
се присъединят към Европей-
ския съюз, но изпитват нега-
тивните ефекти от икономиче-
ската криза, отчита организа-
цията.

На първо място в класаци-
ята традиционно е Финландия,
а последна е Еритрея. “В рам-
ките на Европейския съюз ин-
дексът продължава да отразя-
ва ясно обособено разминава-
не между страни като Финлан-
дия и Холандия, които винаги
са били сред отличниците, и
държави като България (80-о
място), Гърция (70-о) и Италия
(61-во). Тези държави продъл-
жават да не се справят с про-
блема за нарушаване на сво-
бодата на медиите в тях пора-
ди липса на политическа
воля”, сочат данните.

Д
Два анонимни сигнала за

поставено взривно устройство в
Съдебната палата в Бургас са
получени за 11 минути вчера
сутрин на тел. 112, съобщи гово-
рителят на ОД МВР-Бургас Цве-
телина Рандева.

Първото анонимно телефон-
но обаждане е получено в 8,28
ч., а второто - в 8,37 ч. И двата
сигнала са подадени от улични
телефони. Мъжки глас е съоб-
щил, че е поставено взривно
устройство в сградата и вероят-
но ще избухне в 12 ч.

Незабавно сградата на Бур-
гаската съдебна палата, която
се намира на пл. “Тройката”, е
обезопасена от полицейски
екипи. Всички служители и
граждани, намиращи се в нея,
са изведени навън. Тъй като
сградата е 5-етажна и е огром-
на като площ, проверката на по-
лицията продължи дълго време.
Съмнителни вещи или предме-
ти не бяха открити до момента.

ДВА СИГНАЛА
ЗА БОМБА
ОПРАЗНИХА
СЪДЕБНАТА
ПАЛАТА В
БУРГАС

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА Покушението срещу Баретата
било заради опита му
да се върне в бизнеса

ГЕРБ СПАСИ
БОРИСОВ
ОТ ОТЧЕТ
ПРЕД НС ЗА
СТРЕЛБАТА

реувеличени са
т в ъ р д е н и я т а ,
че покушението
срещу Златомир

ППППП Мнозинството в НС
отхвърли вчера предло-
жение премиерът Бойко
Борисов да представи
мерки за сигурност по
повод престрелката
пред Съдебната палата
във вторник. “Считаме,
че трябва да се пред-
приемат действия, кои-
то поне да създадат ус-
покоение в част от хо-
рата, които сме в тази
зала, и за хората, които
работят в Съдебната
палата. Излиза, че про-
странството пред Съдеб-
ната палата е арена,
овладяна от престъп-
ни групировки”, заяви
Иван Костов от Синята
коалиция. По думите
му, ако тези хора могат
да окупират всичките й
входове, естественият
въпрос е къде е властта
на България? Това, кое-
то се случи, е като сце-
нарий в развинтена хо-
ливудска глава, поясни
той. ДУМА припомня, че
във вторник от ДПС по-
искаха оставката на
премиера заради стрел-
бата, а Станишев посо-
чи за виновен вицепре-
миера Цветан Цветанов.

Иванов-Баретата е опит
да се дестабилизира
държавата, коментира
вчера заместник град-
ският прокурор на Со-
фия Роман Василев.

“Когато някои лица
излязат от съответен
бизнес, винаги се наме-
сват други. А когато ня-
кой иска да се върне,
обикновено следват та-
кива последствия”, каза
Василев. Той бе катего-
ричен, че разследващи-
ят нападението екип е от
изявени професионалис-
ти. Освен това се наблю-
дава от заместник град-
ския прокурор към на-
стоящия момент Бисер
Кирилов. Роман Василев
добави, че стрелбата е
осъществена с автома-
тично оръжие, но точно
какво е то, все още се
установява. Според него
покушението е целяло
убийството на Златомир
Иванов, а не сплашва-
нето му.

Вчера полицията за-
почна и втори оглед на
таванското помещение
в сградата на Търгов-
ския дом, откъдето беше

стреляно. След нападе-
нието апартаментът,
който гледа точно сре-
щу Съдебната палата,
беше запален, покривът
рухна, което ще затруд-
ни събирането на дока-
зателства.

Полицията работи по
няколко версии за при-
чините за покушението,
включително и че килъ-
рите са били разделени
на две групи.

Златко Баретата за
първи път влиза през
централния вход на
Съдебната палата. Пре-
ди това, когато се е явя-
вал на заседания по
делото за организирана
престъпна група, той е
влизал през страничния
вход на сградата, за
това и разследващите
предполагат, че е има-
ло две групи килъри.

Адвокатът на Златко
Баретата Марияна То-
дорова съобщи, че той
е в тежко състояние, не
е адекватен. Тя добави,
че първо Баретата тряб-
ва да преодолее тази
операция, след което му
предстоят в продълже-
ние на месеци още опе-
рации. Поради състояни-
ето му разследващите
не могат да го разпитат.

Перник ще поиска оставката на Цве-
тан Цветанов като председател на Меж-
дуведомствената комисия за възстановя-
ване и подпомагане към Министерския
съвет, съобщиха от Инициативния коми-
тет в подкрепа на пострадалите от земе-
тресението вчера. Вътрешният министър
даже не отговаря на официално изпрате-
ните му от нас писма, заяви председате-
лят на ИК Николета Максимова. Затова
ще искаме нова среща с премиера Бойко
Борисов и пред него ще настояваме за
оставката на Цветанов, независимо, че за-
ема този пост по закон, уточни тя.  Повод
за недоволството е, че почти девет месе-
ца след земетресението на 22 май м.г. с
магнитуд 5,8 по Рихтер ситуацията в зона-
та на епицентъра - Перник, остава тре-
вожна. В зимните месеци ситуацията с по-
страдалите от земния трус домове на мно-
го хора се усложнява, но те не са получи-

ПЕРНИК ИСКА ОСТАВКАТА
НА ЦВЕТАНОВ КАТО ШЕФ НА
МЕЖДУВЕДОМСТВЕНАТА КОМИСИЯ

бщинските съветници от групата
на БСП ще посетят на 31 януари
по обяд родилното отделение в
МБАЛ “Св. Анна”, за да ще

Юлия КУЛИНСКА ли помощ и не се знае кога това ще ста-
не, алармираха от Инициативния комитет.
Проблем с искане за допълнително пла-
щане, извън договорените средства,
възниква и със сглобяемите къщи, които
се изграждат с дарителски средства от
кампанията на БЧК. “В актовете N19 са
начислени средства за геодезически за-
снемания, които са предварително
извършени и платени от община Перник.
Поискани са суми от порядъка на 1000 лв.
за докарване и полагане на скална маса.
За направа на тротоари около къщите са
изготвени СМР на стойност 7000 лв., ко-
ето възлиза на 30,72 лв. на кв.м без ДДС.
Поискано е узаконяване на строежи, ко-
ито не са започнати. Паричната гаранция
по договора се освобождава след 90 ра-
ботни дни, което лишава възложителят
БЧК от възможността за финансови санк-
ции спрямо изпълнителя “Балканстрой” АД
при появили се дефекти в гаранционния
срок от пет години”, уточни Максимова.

О

ВАРНЕНСКИ ОБЩИНАРИ
ОТ БСП ДАРЯВАТ ЗАПЛАТИ
НА РОДИЛНОТО В „СВ. АННА”

изпълнят ангажимента, който поеха на
Бабинден, да се включат в благотвори-
телна акция за набиране на средства
за медицинска апаратура. Припомняме,
че на 21 януари лидерът на БСП-Варна
Борислав Гуцанов и доц. Лидия Петко-
ва, член на комисията по здравеопаз-
ване, заявиха готовността на съветни-
ците от БСП да дарят януарските си
заплати и така да помогнат за набира-
не на необходима сума за закупуване
на фетални монитори. Те дават възмож-

ност плодът да се наблюдава още в
утробата на майката, което е важно за
ранна диагностика на евентуални мал-
формации или заболявания, обяснява
доц. Петкова.

Сумата, която съветниците от БСП
ще дарят, освен за вече обявената ак-
ция, ще послужи и като начален капи-
тал за друга, чиято цел е закупуване на
3D ехограф.

Пред лекарите, акушерките и сест-
рите Борислав Гуцанов и доц. Лидия
Петкова поеха ангажимент групата на
БСП да предложи в бюджета на общи-
ната за тази година да бъде включено
финансиране за този апарат.

Пловдив е пред грип-
на епидемия и всеки ден
броят на болните се уве-
личава. Това съобщи д-р
Галина Карауланова от
Районната здравна ин-
спекция. Регистрираните
болни са 315, като лабо-
раторно доказани са и 6
случая на грип от двата
основни типа “А” и “Б”.

В момента заболевае-
мостта от остри респира-
торни заболявания е 93 на

Пловдив пред грипна епидемия
10 хиляди души и ако в
следващите дни стигне
границата от 135 на 10
хиляди, ще бъдат пред-
приети всички задължи-
телни мерки и ще се обя-
ви епидемия, обясни още
д-р Карауланова. По думи-
те й вече са изпратени
указания до общопракти-
куващите лекари и здрав-
ните заведения, опреде-
лени са и болниците, в
които ще се настаняват

болните от грип и с услож-
ненията от него. Ежеднев-
но се следи и заболевае-
мостта в училищата и дет-
ските заведения и ако
болните надхвърлят 30%,
ще бъде издадено пред-
писание до РИО за обявя-
ване на грипна ваканция,
уточни д-р Карауланова.
Тя припомни, че обикно-
вено пикът на грипната
вълна за Пловдивски ре-
гион е през февруари.
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До 20% от продаваните жилища
са заради необслужвана ипотека

С от 1 до 3% са паднали цените на
жилищата в различните райони на столи-
цата през миналата година, сочат данни
на консултантската компания Адрес Не-
движими имоти. Тенденцията е валидна и
за страната, като по-осезаемо пониже-
ние е регистрирано във Варна (малко над
2 на сто). В Бургас и Пловдив са отчетени
понижения от съответно 1,58% и 1,86%.

Очаква се през тази година спадът да
спре и цените да замръзнат, коментира
изпълнителният директор на агенцията
Георги Павлов.

Възможно е да има лек ръст в броя на
сделките, но съживяването на пазара е
по-вероятно да се случи едва през 2014
година. Тогава можем да говорим за ръст
от около 2%, смята експертът.

Той допълни, че през миналата годи-
на е регистрирана рекордно висока
достъпност на жилищата. Изчисления на
компанията показват, че през 2012 г. едно
средно за страната жилище от около 60
кв. м, закупено с ипотека за срок от 20
години, отнема около 55% от средната
заплата. За сравнение през 2008 г. са
били необходими около 120% от средния
за страната доход за ипотечната вноска.
Въпреки това продължават продажбите
на жилища заради необслужвани креди-
ти. Все повече хора, които имат проблем
с изплащането на кредити, пристъпват към
продажба по-рано, преди пристъпването
към принудително изпълнение. Около 15-
20% от притежателите на имоти, които ги
продават, е, защото вече не могат да из-
плащат ипотеките си. В тази насока от
Адрес препоръчаха хората, които взимат

Все повече се търсят
домове с по-ниски сметки
за ток и парно
според агенция за
недвижими имоти

ипотечен кредит, да разпределят така
месечните си вноски, че те да не
прехвърлят повече от 30% от доходите
им.

Основни причини за покупка на имот
остава задоволяването на основни жилищ-
ни нужди, но около 15-20% от купувачите
правят инвестиции. Засилен интерес се
наблюдава към магазините като възмож-
ност за инвестиция, които могат да доне-
сат на собственика доходност от поне 8%,
посочи Георги Павлов.

Купувачите се интересуват най-вече
от размера на сметките за ток и парно
при покупка на жилище и предпочитат да
закупят имот от предишен собственик,
отколкото от инвеститор, за да придобият
реална представа за разходите по
поддръжката, коментира още Павлов.
Жилищните имоти с добра изолация, ка-
чествена дограма и южно изложение на
практика могат да спестят сериозна суми
от месечните сметки за консуматива, каза
още Павлов. Има случаи на потенциални
купувачи, които са водили преговори за
понижаване на цената на жилище зара-
ди по-високи сметки.

От консултантската компания регист-
рират тенденция на спад и на пазара на
наеми през миналата година. В София
наемните нива на жилищата са се пони-
жили средно с 1%, но в районите около
спирките на метрото е регистриран ръст.
През миналата година най-популярният
апартамент на пазара на наеми се е от-
давал за около 300 лв. и е престоявал на
пазара между 3 и 10 дни, сочат данните
на агенцията.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Купувачите предпочитат все повече имоти с добра изолация,
качествена дограма и южно изложение, защото така могат да пестят

сериозна сума от месечните сметки

Бизнес предприемачи
искат да инвестират в
България и да получат
българско гражданст-
во. Това заяви в
Сливен министърът на
финансите Симеон
Дянков. Вицепреми-

повече от 5 на сто са се повишили цените на
производител на вътрешния пазар в проми-
шлеността през декември 2012-а спрямо
същия месец на предходната година, съоб-
щават от националната статистика. Най-го-

Дянков: Вълна от американски инвеститори искат българско гражданство
ерът се запозна с
новите производствени
мощности на голям
текстилен завод в
града.
В последните две-три
години има значителен
интерес в два сектора,

коментира Дянков.
Единият е в софтуерно
производство, в типа
логистика, в която
нашите специалисти
могат да се конкури-
рат в световен мащаб.
Последната година-

година и половина
значителен интерес
имало в производство-
то на автомобилни
части.
Наблюдава се нова
вълна от инвеститори,
главно от САЩ, които

заявяват големи
инвестиции в България
с интерес за получава-
не на българско
гражданство. “Това са
хора или по-скоро
фирми, които са глав-
но във финансовата

индустрия. Надявам
се, че това ще се
случи. Това е високо-
технологичен сектор и
дава възможност пък
за развитие на вторич-
ни сектори около
него”, добави Дянков.

С

Най-голям ръст има при производството на хранителни продукти

За година е нараснало производството на ди-
зелово и безоловно гориво, както и на твърди
горива. Производството на пропан-бутан остава без
промяна. Значително увеличение има и на достав-
ките на природен газ, електроенергия, твърди го-
рива и безоловен бензин. За сметка на това има
спад при доставките на пропан-бутана и дизела.

На месечна база през декември спрямо ноем-
ври индексът на цените на производител на
вътрешния пазар е намалял с 1%. Намалението
на цените в преработващата промишленост е с
1.5%, добивната промишленост - с 0.5%, докато
при производството и разпределението на елек-
трическа и топлоенергия и газ няма изменение,
отчита НСИ.

лям ръст има при производството на хранителни
продукти, напитки и тютюневи изделия.

Като цяло цените на производител на вътреш-
ния пазар са нараснали през декември миналата
година спрямо същия месец на 2011 г., като ос-
новната причина за това е ръстът на цените в
добивната и преработващата промишленост. Се-
риозен ръст от близо 9 на сто се наблюдава и при
производството и разпределението на електри-
ческа и топлинна енергия и газ.

Правителството предлага парла-
ментът да отмени решението си от
2011 г. за приемане на Стратегия за
приватизация на “Вазовски машиност-
роителни заводи” ЕАД (ВМЗ). Агенция-
та за приватизация и следприватиза-
ционен контрол обяви продажбата на
100% от капитала на държавното дру-
жество чрез публично оповестен кон-
курс на един етап, но започналата
процедура не доведе до сключването
на приватизационна сделка.

Нова процедура следва да се пред-
хожда от приемане на нова стратегия
за приватизация на ВМЗ. Опитът показ-
вал, че за осъществяването на такава
процедура - от разработване и приема-
не на нова стратегия до избор на купу-
вач, би отнело не по-малко от 8-9 месе-
ца. В това време дружеството нямало
да има възможност да функционира, без
да трупа нови задължения, включител-
но и лихви по вече натрупаните.

Един от членовете на ДКЕВР - Андон
Роков, временно поема председателст-
вото й, докато Министерски съвет избере
кой да заеме мястото на Ангел Семерд-
жиев. Това реши кабинетът на заседани-
ето си вчера, след като прие оставката

Европейската комисия (ЕК) по никакъв начин няма да предприема
законодателна инициатива, която да ограничи влагането на розово
или лавандулово масло в козметичните продукти, каза министърът на
земеделието Мирослав Найденов, който е получил това уверение от
комисаря по здравеопазването Тонио Борг в Брюксел, съобщиха от
МЗХ. Няма да има проблеми с производството, а по отношение на това
дали да се увеличи добивът, всичко е въпрос на търсене и на пазар,
уточни министърът. Той посочи още, че по отношение на лавандуло-
вото масло българските производители са лидери на пазара вече
втора година, а в производството на рози - от столетия. Розата е символ
на България, тя е и наше лого. Това е въпрос и на национално само-
чувствие. “Фактът, че в последните една-две години цените са рекорд-
но високи - един килограм розово масло струва над 6000 евро. Може
би и икономическата криза се отразява, но като естествен и натурален
продукт, като незаменим аромат, въпреки натиска на синтетиката, която
го имитира, розовото масло ще го има и за в бъдеще”, уточни още той.

Предлагат отмяна на
стратегията за ВМЗ
Веселка ВЕНКОВА

Юрист поема временно ДКЕВР
на досегашния председател Ангел Се-
мерджиев. На следващото заседание на
правителствено заседание трябва да
бъде обсъдено и гласувано кой да е на-
чело на държавния регулатор.

Андон Роков е юрист по образование.

Завършил е Юридическия факултет на СУ
“Св. Климент Охридски”. Притежава
дългогодишен опит в областта на енер-
гетиката и търговското право. Бил е за-
местник главен юрисконсулт на “Булгар-
газ”, синдик и адвокат.

ЕК НЯМА ДА ЗАБРАНИ
РОЗОВОТО МАСЛО
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се повече
млади хора
във Велико-
британия каз-
ват, че живе-

Мнозина забогатяха чрез интернет. Глобалната
мрежа е феномен, който промени света и съдбите
на много хора. Profit.bg представя хората, които
забогатяха най-много чрез интернет компании,
които стартираха в точното време на точното
място:
А ето как изглежда челната десетка:

1. Джеф Безос -
20.2 млрд. долара
Притежава 20.2%
от Amazon.com.
През 2011 г. нетното
му състояние се
увеличи с 50%
заради невероятния
ръст на Amazon.

2. Лари Пейдж -
17.5 млрд. долара
Той разполага с около
100 млн. долара повече от
Сергей Брин, с който,
основават Google през
1998 г. заради семейни
инвестиции.

3. Сергей Брин -
17.4 млрд. долара

Той и Лари Пейдж осно-
вават Google. Днес компа-
нията се оценява на
190 млрд. долара с
годишни приходи от
40 млрд. долара и
33 000 служители.

4. Марк Закърбърг -
14.2 млрд. долара
На 18 юни 2012 г. неговият
дял от 28.4% във Facebook се
оценява на 14.2 млрд. долара.
Той е вторият най-млад мили-
ардер в САЩ след съкварти-
ранта си от студентските
години Дъстин Московиц.

5. Робин Ли -
10.2 млрд.
долара
Той е един от основателите
на китайската търсачка Baidu.
Това е най-големият сайт
в Китай и петият
най-голям в света.

6. Масайоши Сон - 7.2 млрд. долара
Той е най-богатият човек
в Япония, но държи и
друг рекорд - за човека,
загубил най-много пари
сред пукането на дотком
балона през 2000 г. Той е
син на основателя на
Softbank - японски кон-
гломерат, който доминира
сектора на широколентов
интернет, електронна
търговия, финанси и още.

7. Ерик Шмид -
6.9 млрд. долара
Той е нает от основа-
телите на Google, за
да им помогне в
развитието на сайта.
За услугите си е
получил опции върху
акции на стойност
6.9 млрд. долара.

8. Пиер Омидяр -
6.7 млрд. долара
Омидяр създава eBay, за да
помогне на приятелката си
да продаде своя колекция
от диспенсъри за бонбони.
Омидяр е най-богатият
човек на Хаваите.

9. Хироши
Микитани -
6.2 млрд. долара
Той е CEO на една от най-
големите японски компании за
електронна търговия - Rakuten.
Компанията има приходи от
5 млрд. долара.

10. Дъстин
Московиц - 5.1 млрд. долара
Московиц има големия късмет в
първата си година в Харвард да
бъде разпределен в една стая в
общежитието с Марк Закърбърг.
Той е един от първите му
съдружници във Facebook.
Московиц е най-младият милиардер в САЩ.

БЕДНОСТТА ПО СВЕТА

Êàêâî å äà ñè
â “òðóäíî ïîëîæåíèå”
íà Îñòðîâà

Все повече британци живеят от помощи,
защото не им се работи
но на нископлате-
ни позиции. Ба-
щата на мъжа й е
предложил рабо-
та в своята зала
за боулинг, но за-
плащането било
малко и той не се
съгласил. Майка
му е болногле-
дачка. Родителите
на жената също
работят - като учи-
телка и мениджър в ох-
ранителна фирма. Два-
мата получават на сед-
мица 80 паунда за де-
тето, 150 паунда за жи-
лище, 110 паунда за
безработни.

Джина има пари за
солариум, ноктите й са с
перфектен маникюр. “Не
мисля, че живеем на
издръжка на данъко-
платците,” казва тя. “Ние
имаме право на тези
пари, защото родители-
те ни са плащали данъ-
ци толкова години.”
Дани е работил в супер-
маркет, като е зареждал

рафтовете с продукти, но
след 8 месеца е напус-
нал. “Няма смисъл да
работя в супермаркет,
ако ще получавам по-
малко от 26 000 паунда
на година. Никой норма-
лен няма да се съгласи
на това,” казва той.

Миналата седмица
Sun разбуни духовете
със статия за литовката
Наталия Белова, която
живее от помощи в Анг-
лия. 33-годишната дама
получава 14 408 паунда
на година и казва, че
живее “в лукс”. Тя опре-
деля системата за соци-

ални помощи на
Острова като
“странна” и казва,
че не вижда сми-
съл да работи на
минимална запла-
та, като може да
получава тези па-
ри, без да работи.
Джина се съглася-
ва с литовката и
казва, че двамата

с Дани биха били
по-добре само ако
и двамата работят,
но пък тогава ще
трябва да плащат
за детегледачка и
пак нямало смисъл.

Джина и Дани
харчат 240 паунда
на месец за храна,
сметката им за те-
лефона е 40 паун-
да на месец и 80

паунда за телевизия.
Двамата ползват един
телефон Nokia. Те каз-
ват, че искат да имат
още едно дете.

За да има смисъл да
работят, казват, че тряб-
ва заплата на един от
тях да е най-малко 2200
паунда на месец преди
данъци. Такава работа
за тях нямало. Джина
дори разгледала обяви
за компаньонка - там
плащали 110 паунда на
час, но тя не искала да
тръгва по този път. “Хо-
рата не ни разбират.
Ние сме в капан”, оплак-
ва се Джина. Двамата
се замислили за колеж,
но не могли да решат
какво искат да учат.
Джина казва “Мислехме
да придобием някаква
квалификация, но ре-
шихме, че няма смисъл,
защото не знаем какво
искаме да правим в
бъдеще. Не знаем откъ-
де да започнем.”

В
ят задоволително със
социалните си помощи и
не намират за нужно да
работят. Вестник Sun по-
сети младата двойка
Дани Криймър (21 г.) и
Джина Алън (18 г.). Те
прекарват деня си като
гледат телевизия (на
плазмения си 47-инчов
телевизор), пушат 2 па-
кета цигари на ден и си
играят с малката си
дъщеричка. И двамата
не работят. Живеят в
апартамент с две спал-
ни и твърдят, че са в
“трудно положение”. Те
не чувстват неудобство
от начина си на живот и
дори казват, че са си за-
служили парите, които
получават от данъко-
платците, защото роди-
телите им са работили
цял живот и са плащали
данъци. Те дори смятат,
че е редно държавата
да им дава повече.

Двамата имат 4-ме-
сечна дъщеря и живеят
с помощи в раз-
мер на 1473 паун-
да на месец. Джи-
на казва, че биха
могли да си наме-
рят работа, но ще
получават по-мал-
ко пари, защото и
двамата нямат
квалификация и
биха могли да за-
почнат единстве-

НАЙ-БОГАТИТЕ
ИНТЕРНЕТ
ПРЕДПРИЕМАЧИ
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К
ъм 22 януари
зърненият па-
зар се опреде-
ля като споко-
ен, като оби-

чайно по-активна търговия
се наблюдаваше в два
региона на страната -
Североизточен и Югоиз-
точен. През седмицата
товарещите се вместимо-
сти от пшеница и слънчог-
лед през пристанища
Варна и Бургас приключи-
ха, като моментното състо-
яние при всички портове
в страната е спокойно.
Средните изкупни цени на
всички зърнени и масло-

ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

дайни култури остават без
никакво движение в срав-
нение със средата на ме-
сец януари.

Средните изкупни цени
по култури за страната за
изтеклия период са както
следва: пшеница с високи
хлебопекарни качества -
475 лв./т без ДДС; пшени-
ца с ниски хлебопекарни
качества - 452 лв./т без
ДДС; фуражен ечемик -
402 лв./т без ДДС; пивова-
рен ечемик - 408 лв./т без
ДДС; царевица - 420 лв./т
без ДДС; слънчоглед - 865
лв./т без ДДС и рапица -
909 лв./т без ДДС.

Общо от началото на
настоящата реколтна го-
дина са напуснали 2,94
млн. т зърно, което пред-
ставлява спад с 820 хил. т
(-21,8%) спрямо същия пе-
риод на предходната 2011
реколтна година, когато
той е бил в размер на 3,76
млн. т. Към момента се
отчита повишение на ко-
личеството зърно напус-
нало страната спрямо
същия период на минало-
годишната реколта при
пшеницата и ечемика
съответно със 7,5% и 0,9%,
докато при царевицата,
рапицата и черния масло-

даен слънчоглед отбеляз-
ваме спад, съответно със
71,4%; 61,8% и 29,5%.

Напусналите количест-
ва зърно и зърнени про-
дукти от страната за на-

блюдавания период възли-
зат на 91 886 т. По видове
зърно и зърнени продукти
са както следва: 38 185 т
пшеница; 79 т ечемик; 33
862 т черен маслодаен

слънчоглед; 14 805 т ца-
ревица; 442 т оризова
арпа; 3268 т рапица; 172 т
шарен слънчоглед; 838 т
кориандър; 92 т карго и
143 т брашно.

ПШЕНИЦА
Общият размер на напусна-

лата пшеница реколта 2012 г.
за периода 01.07.2012 -
22.01.2013 г. е 1 903 698 т (1
693 137 т за ЕС и 210 561 т за
трети страни). За същия период
на миналата реколтна година
напусналата пшеница възлиза
на 1 771 700 т, което е със 131
998 т повече за настоящата
година, или ръст с 7,5%.

Балансът на пшеница към
22.01.2013 г . посочва, че за
вътрешни нужди до нова рекол-
та са необходими 800 хил.тона
за производство на брашно и
фураж. Свободните количества
за търговия са в размер на 500
хил.тона

Общото количество брашно
по оперативна информация от
реколта 2012 г., напуснало
страната за периода, е 28 150
т. Към същата дата на минала-
та година напусналото количе-
ство брашно е 11 500 т, което е
с 16 650 т повече за настояща-
та реколтна година, или ръст с
144,8%.

ЕЧЕМИК
Общото количество ечемик,

напуснало страната от реколта
2012 г. за периода, е 300 688 т
(91 097 т за ЕС и 209 591 т за
трети страни). Към същия пери-
од на миналата реколтна годи-
на напусналият ечемик е възли-
зал на 298 100 т, което е с 2588
т повече за реколтната 2012 г.,

или ръст с 0,9%.
Балансът на ечемика към

22.01.2013 г. посочва, че необ-
ходимото количество зърно да
края на реколтната година за
потребление на страната е в
размер на 150 хил.тона.
Възможности за търговия извън
страната на практика почти
няма - само 5 хил.тона.

РАПИЦА
За периода 01.07.2012 -

22.01.2013 г. напусналите коли-
чества рапица от страната ре-
колта 2012 г. са 178 441 т (166
398 т за ЕС и 12 043 т за трети
страни). За същия период на
миналата реколтна година на-
пусналата рапица е възлизала
на 467 100 т, което е с 288 659
т по-малко за настоящата годи-
на, или спад с 61,8%.

Възможностите за търговия
извън страната са значителни,
като се има предвид, че
вътрешното потребление е сим-
волично. Свободните количест-
ва за търговия са в размер на
150 хил.тона.

ЦАРЕВИЦА
Общото количество цареви-

ца реколта 2012 г., напуснало
страната за периода от
01.09.2012 - 22.01.2013 г., е в
размер на 203 793 т (188 400 т
за ЕС и 15 393 т за трети стра-
ни). Към същия период  на ми-
налата година напусналото ко-
личество е 711 800 т, което е с
508 007 т повече за миналого-

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА

дишната реколтна година, или
спад от 71,4%.

Балансът на царевица по-
казва, че до края на реколтна-
та 2012 г. необходимото коли-
чество за потребление в стра-
ната е в размер на 560 хил.то-
на. Остатъчните количества от
царевица, които са свободни за
търгуване извън страната, са в
размер на 650 хил.тона

и са в рамките на 460 до 480 лв./т за
различните области. В областите в бли-
зост на пристанищата Варна, Добрич,
Бургас, Сливен и Ямбол цените на сдел-
ки са в диапазона от 500 до 520 лв./т
без ДДС. Средната цена на пшеницата
с високи хлебопекарни качества в стра-
ната за периода е на ниво от 475 лв./т
без ДДС, без изменение спрямо мина-
лата седмица.

За същия период на предходната
година средните цени на пшеницата с
високи хлебопекарни качества са били
в границите на 290 - 330 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от 308 лв./
т без ДДС.

При пшеницата с ниски хлебопекар-
ни качества изкупните цени през наблю-
давания период остават непроменени и
са в диапазона 440 - 480 лв./т без ДДС.
Средната изкупна цена за страната е
на равнище от 452 лв./т без ДДС, без

СЛЪНЧОГЛЕД
Общото количество черен

маслодаен слънчоглед от рекол-
та 2012 г., напуснало страната
за период, е 356 804 т (293 917
т за ЕС и 62 887 т за трети стра-
ни). Към същата дата на минала-
та година напусналото количе-
ство е 506 200 т, което е със 149
396 т по-малко за реколтната
2012 г., или спад от 29,5%.

Балансът на слънчогледа
показва, че до края на реколт-
ната 2012 г. необходимото ко-
личество за потребление в
страната е в размер на 330
хил.тона.  Остатъчните количе-
ства от черен маслодаен
слънчоглед към 31.08.2013 г. се
оценяват на 550  хил.тона, кои-
то са свободни за търгуване
извън страната.

СЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ  ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ  ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ  ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ  ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ  ПАЗАР

АКТУАЛНА ЦЕНОВА ИНФОРМАЦИЯ КЪМ 22.01.2013 г.

промяна в сравнение с предходната
седмица.

За сравнение през миналогодишната
реколта средните цени на пшеницата с
ниски хлебопекарни качества бяха в рам-
ките на 280 - 310 лв./т без ДДС, при сред-
на цена за страната от 292 лв./т без ДДС.

Цените на пивоварния ечемик са ста-
билни от началото на годината и са в
границите от 410 до 430 лв./т без ДДС.
Средната цена на пивоварния ечемик в
страната е 408 лв./т без ДДС, без изме-
нение спрямо предходната седмица.

За същия период на предходната го-
дина средните цени на пивоварния ече-
мик са били в границите на 350 - 360
лв./т без ДДС, при средна цена за стра-
ната от 355 лв./т без ДДС.

Цените на фуражния ечемик през из-
теклия период са на равнища от мина-
лата седмица и се движат в рамките на
390 - 420 лв./т без ДДС. Средната цена
на фуражния ечемик в страната за от-
четния период остава без промяна - 402
лв./тон без ДДС.

За сравнение през миналогодишна-

та реколта средните цени на фуражния
ечемик бяха в рамките на 340 - 350 лв./
т без ДДС, при средна цена за страната
от 346 лв./т без ДДС.

Цените на рапицата са без промяна
и са в рамките на 900 - 930 лв./т без
ДДС. Средната цена за страната е 909
лв./т без ДДС.

По същото време на предходната го-
дина средните цени на рапицата рекол-
та 2011 г. са били в границите на 780 -
800 лв./т без ДДС, при средна цена за
страната от 790 лв./т  без ДДС.

При черния маслодаен слънчоглед
изкупните цени остават без изменение
и се движат в диапазона между 850 -
920 лв./т, до 950 - 1000 лв./т без ДДС за
областите на Пазарджик и Хасково. За
периода средната цена за страната е
865 лв./т без ДДС.

За сравнение през миналогодишна-
та реколта средните цени на черния
маслодаен слънчоглед бяха в рамките
на 650 - 720 лв./т без ДДС, при средна
цена за страната от 662 лв./т без ДДС.

Цени на царевицата-зърно са ста-

билни и се движат в рамките на 390 -
440 лв./т, до 460 - 500 лв./т без ДДС в
областите Стара Загора, Хасково и
Пловдив. Средната цена за страната е
420 лв./т без ДДС.

По същото време на предходната го-
дина средните цени на царевицата ре-
колта 2011 г. са били в границите на 290
- 340 лв./т без ДДС, при средна цена за
страната от 310 лв./т без ДДС.

При брашната на едро средните
цени на трите основни типа брашна през
изминалия период бележат отново по-
вишение спрямо предходната седмица.
Средните цени на брашната по типове
са както следва: на тип “500” - 791 лв./т.
с ДДС, на тип “700” - 755 лв./т. с ДДС и
на тип “1150” - 733 лв./т. с ДДС. Средна-
та цена на брашното на дребно е на
ниво от 1,15 лв./кг с ДДС, без движение
от предходния обзор.

За сравнение през същия период на
миналата година средните цени по ти-
пове бяха следните: на тип “500” е 640
лв./т с ДДС, на тип “700” - 617 лв./т с
ДДС и тип “1150”- 575 лв./т с ДДС.

Ц
ените на пшеницата с високи
хлебопекарни качества през из-
теклия период се стабилизираха
на нива от предходната седмица

Средните цени на зърното -
без движение
Средните цени на зърното -
без движение
Средните цени на зърното -
без движение
Средните цени на зърното -
без движение
Средните цени на зърното -
без движение
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Д
Джон Кери беше утвърден

за държавен секретар на
САЩ, след като американски-
ят Сенат одобри номинацията
му за поста, съобщиха светов-
ните агенции. В подкрепа на
Кери гласуваха 94 сенатори, а
3 бяха против. 69-годишният
сенатор ще замени като
държавен секретар Хилъри
Клинтън, която напуска след
четири години на поста.

Кери получи широка под-
крепа и от съпартийците си де-
мократи, и от републиканците
в Сената. Преди това сенатска-
та комисия по външни работи,
на която той е председател
през последните четири годи-
ни, одобри номинацията му.

Джон Кери, който е пети
мандат сенатор от щата Маса-
чузетс и ветеран от войната
във Виетнам, получи щедри
похвали от своите колеги на
изслушване в Сената. Атмо-
сферата на благоразположе-
ние по време на изслушване-
то беше нарушена единстве-
но от облечен в розово демон-
странт, който извика “имаме
нужда от мир с Иран... омръзна
ми приятелите ми да умират”.
Той незабавно беше изведен
от полицията.

Кери не отстъпи от изразя-
ваната досега позиция, като
подчерта, че е обвързан с
политиката на американския
президент Барак Обама на
търсене на дипломатическо
решение на въпроса за ядре-

През последните шест месе-
ца Румъния е постигнала извес-
тен напредък по част от поста-
вените въпроси, но все още
съществуват тревоги по отноше-
ние на независимостта и стабил-
ността на съдебната система.
Това отчита Европейската коми-
сия в публикувания пореден до-
клад за северната ни съседка
по механизма за сътрудничест-
во и проверка.

ЕК препоръчва изборът на
нов главен прокурор на Румъния и на главен
прокурор на Националната дирекция за бор-
ба с корупцията да заслужи доверието на
обществото, както и избраните да покажат
независимост, почтеност и професионализъм,

Бизнесът и потребителите
в еврозоната са показали
нарастващо доверие за
икономическите перспективи
през януари, съобщиха
от Еврокомисията. Индексът
на ЕК за икономическото
доверие в еврозоната
е нараснал с 1,4 пункта
от нивото си през декември,
достигайки до 89,2 пункта,
предаде АФП. Индексът за
целия ЕС също се е покачил
с 1,4 пункта, до 90,6 пункта.

ританските спецслуж-
би са предотвратили
грандиозен атентат. На
мушката са били лиде-

Беларус въведе временни ограничения за вноса на птици и
птичи продукти от България и Дания. Основание за тази стъпка
е информация на Международното епизоотично бюро, според
което, в България са регистрирани случаи на болестта Нюкасъл
по птиците, а в Дания - случаи на птици заразени с високопатоге-
нен грип. По-рано Минск въведе забрана за вноса на птича про-
дукция от Германия, Мексико, Чехия, Никарагуа и други страни.

Косово определи Лулзим Печи за първия си дипло-
матически представител в сръбската столица Бел-
град. В момента Печи е посланик на Косово в Шве-
ция. Прищина и Белград се договориха да си разме-
нят дипломатически представители в рамките на
двустранните преговори с посредничеството на
Европейския съюз. Белград все още не е определил
своя представител в Прищина.

мерикански съд окончателно одобри споразумение-
то, съгласно което британската петролна компания
“Бритиш петролиъм” се призна за виновна за нефте-
ния разлив в Мексиканския залив през 2010 г., съоб-
щиха Асошиейтед прес и ДПА.

Компанията трябва да плати 4 милиарда долара
глоби и други наказания за причиняване на едно от
най-големите екологични бедствия в историята на
САЩ. Тя призна, че е виновна за смъртта на 11 ра-
ботници при взрива на нефтена платформа, от който
започна катастрофата, и че е излъгала Конгреса за
размера на разлива.

Миналата година компанията се споразумя с
жители и фирми от района на разлива по съдебни
искове за 7,8 милиарда долара.

Гръцките фермери
засилват натиска си

Протестиращи фермери пар-
кираха стотици трактори на клю-
чов участък на магистралата
между Атина и Солун и предизви-
каха няколкочасов пътен трафик.
Фермерите блокираха пътя в
опит да засилят натиска си върху
правителството, за да бъдат
приети техните искания. Синди-
катите предупредиха, че пред-
стоят нови протести.

Опозицията отказва
да се върне в
парламента

Опозицията продължава с бло-
кирането на улици в центъра на
Скопие, пише македонският “Ут-
рински весник”. Причина за проте-
стите на опозицията са събити-
ята от 24 декември в парламента
на Македония. Според депутата
Радмила Шекеринска най-доброто
решение на политическата криза
е организиране на предсрочни пар-
ламентарни избори.

Училища в Лион
отказват да
приемат ромчета

Група от 20 ромски деца, живе-
ещи в района на Лион, не са допус-
нати в местните училища и вме-
сто това посещават учебни заня-
тия в полицейски участък, съобщи
телевизия “Франс 24”. 20 деца, на
възраст между 6 и 12 години, се
обучават от един учител. Те не
получават обяд, както другите
ученици във френските държавни
училища, и всеки ден са принудени
да изминават 1,5 км до ромския
лагер в околностите на Лион.

Икономиката
на Испания се е
свила с 1,4

Икономиката на Испания се е
свила с 1,37% през 2012 г., сочат
данните на националния статис-
тически институт. Икономиката
се е свила с 0,7% в периода между
октомври и декември 2012 година.
Това е най-голям спад на БВП на
Испания след второ тримесечие
на 2009 година.

Зимбабве остана
с... $217

Африканската държава Зимбаб-
ве постигна исторически икономи-
чески рекорд, балансирайки държа-
вен бюджет в размер на 217 дола-
ра. Икономиката на страната е в
състояние на свободно падане от
началото на хилядолетието. За
последното десетилетие икономи-
ката на Зимбабве понесе рекордна
хиперинфлация, която достигна
231 000 000 процента.

Френската армия пое контрола
над последния бастион на ислямистите

в Мали. Говорител на френския
генерален щаб потвърди, че войски

на Франция са разположени в
северния малийски град Кидал

Наводнения създадоха хаос в два щата в
Австралия, след като циклонът Осланд

връхлетя тихоокеанската страна

Сенатът на САЩ
одобри Джон Кери
Според новия държавен секретар борбата с тероризма не трябва да засенчва
дипломатическите и хуманитарните усилия на страната по света

ната програма на Иран.
Сенаторът демократ заяви,

че всички “много се надяват да
можем да постигнем някакъв
напредък на дипломатическия
фронт сега”. Той не разкри по-
дробности за американската
стратегия за преговори, но от-
беляза, че Обама ясно е пока-
зал готовността си за пряк ди-
алог с Техеран, ако е нужно.
Кери каза, че необходимите
военни действия не трябва да
засенчват дипломатическите и
хуманитарните усилия на САЩ
по света, посочи ДПА.

Според него сигурността
по прехраната, енергийната
сигурност, хуманитарната по-
мощ, борбата с болестите и
усилията за развитие имат
също толкова определящо
значение за американската
външна политика, колкото бор-
бата с тероризма.

Кери изрази увереност, че
САЩ и Русия могат да преодо-
леят натрупалите се напос-
ледък напрежения и да подоб-
рят сътрудничеството помежду
си, отбеляза Асошиейтед прес.

По думите му сирийският
президент Башар Асад е про-
пуснал историческа възмож-
ност да заздрави връзките със
Запада и вече е станало
твърде късно за това.

Последният ден на Клин-
тън на длъжността държавен
секретар ще бъде петък. Днес
тя ще очертае приоритетите
във външната политика.

ДОКЛАДЪТ НА ЕК ЗА РУМЪНИЯ:

Остава още много да бъде направено
за да постигнат резултати в бор-
бата с корупцията.

В документа се отбелязва
още, че министрите и депутатите
трябва да бъдат отговорни и да
дават пример за почтеност.

Остава още много да бъде
направено, констатира ЕК и
допълва, че следващият доклад
за Румъния ще бъде предста-
вен преди края на настоящата
година.

В отговор на въпрос на пре-
сконференция при представянето на докла-
да за Румъния говорителят на комисията Марк
Грей уточни, че следващият доклад за Бълга-
рия по механизма ще бъде оповестен през
декември.

Доверието
в еврозоната
расте

Терористи планирали
да убият лидерите на Г-8

Форумът се планира да се
проведе през лятото в Север-
на Ирландия. Според издани-
ето противниците на мира в
размирната британска провин-
ция се готвели да взривят сгра-
дата, определена за срещите
между политиците. Заплахата
идва няколко дни след вълне-
нията в столицата на Северна
Ирландия, Белфаст, предизви-
кан от решението на местните
власти да не издигат британ-
ския флаг, коментира “Сън”.

БЕЛАРУС ЗАБРАНИ ВНОСА
НА ПТИЦИ ОТ БЪЛГАРИЯ

КОСОВО СИ ИЗБРА
ПОСЛАНИК В БЕЛГРАД

А

Б
рите на Г-8, пише таблоидът
“Сън”. Според разузнаването
на Великобритания, нарича-
щата се Нова ирландска ре-
публиканска армия (ИРА), е
планирала терористичен акт
по време на срещата на
върха на държавниците на
осемте най-развити икономи-
ки в света.

Глобиха BP с $4 млрд.Глобиха BP с $4 млрд.Глобиха BP с $4 млрд.Глобиха BP с $4 млрд.Глобиха BP с $4 млрд.
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Южна Корея изстреля ракетата,
която трябва да въведе
изследователски спътник
в орбита. Сеул приема това
като победа за космическата
програма на страната.
Южнокорейските медии обявиха
мисията за успешна, но засега
няма официално съобщение
дали спътникът е бил разположен
както е било планирано

Ерата на евтината работна ръка в
повечето азиатски държави, благодаре-
ние на която световната икономика нара-
стна значително през последните десети-
летия завършва, смятат експерти, като се
позовават на конкретни промени в поли-
тиката на доходите. Според последните
данни, от средата на миналата година
заплащането на труда в повечето от така
наречените “малки тигърчета” расте стре-
мително. Същото се наблюдава и в Китай.
Президентът на Индонезия дори обяви
това публично, обявявайки края на евти-
ния труд в страната си.

В Тайланд, една от азиатските държа-
ви, където имаше най-ниско заплащане,
от 1 януари 2013 година минималната
работна заплата нарастна до 10 долара
на ден или ръст от 36% в сравнение с
декември 2012 г. При това този праг е
задължителен за всички работодатели и
ако някой плаща под него, е заплашен от
голяма глоба и дори година и половина
затвор. Според статистически данни, под
тази граница от 10 долара на ден през
миналата година са получавали повече
от 5 милиона тайландци, заети в различ-
ни поризводства. Това увеличение на раз-
ходите за труд веднага се усети от бизне-

Специалният пратеник на ООН и Арабската лига за Сирия Лахдар Брахими
заяви, че сирийският президент Башар Асад може да успява да се задържи на
власт засега, но страната “се разпада пред очите на всички”, съобщи Ройтерс.
“Легитимността на сирийския режим е сериозно, вероятно непоправимо постра-
дала”, каза Брахими пред Съвета за сигурност на ООН по думите на диплома-
ти, присъствали на заседанието. Той призова Съвета за сигурност да преодолее
безизходицата, в която се намира, и да предприеме действия, с които да
помогне за спиране на гражданската война в Сирия. Според него само Съветът
за сигурност може да помогне в този момент. Брахими каза, че принципите на
политически преход в Сирия, договорени в Женева през юни 2012 г., биха
могли да изградят основата за план за действие на Съвета за сигурност.
“В Женевското комюнике трябва да бъде разяснено значението на пълните
изпълнителни правомощия (на преходно правителство), но то ясно означава,
че Асад не би трябвало да има роля в прехода”, заяви той.

Разговорът започна със
злободневния въпрос: в САЩ
и Канада се вихри грипна
епидемия. Според прогнозите
на руските учени и практику-
ващи лекари грипната вълна
ще удари нашата страна
през февруари.

- Иван Иванович, вие вакси-
нирахте ли се срещу грипа?

- Не очаквах да ме попитате
това. Отговарям: да. Направих си
грипната ваксина още през ок-
томври, когато се появи първата
информация за евентуалното му
разпространяване. В нашия Цен-
тър по ендокринология получа-
ваме определени субсидии за
ваксините срещу тази вирусна
инфекция и си ги правим.

- Ако не е тайна - ваксината
руска ли е или вносна?

- Не е тайна. Този път е френ-
ска.

- А защо не руска?
- Просто според разпределе-

нието получихме именно тази.
- Произходът на ваксината

има ли принципно значение?
Вие, като президент на РМН,
смятате ли, че нашата вакси-

Грипната вълна идва през февруари
Президентът на Руската академия по медицински науки
Иван Дедов знае как да се спре епидемията

Ирина КРАСНОПОЛСКА на не отстъпва на западните
по качество, ефективност?

- Нашата ваксина, разрабо-
тена от колектива на академик
Рем Петров, по нищо не отстъпва
на западните аналози.

- Според вас, защо въпреки
всички призиви от години за
ваксиниране навреме, много
руснаци не се възползват от
тези съвети?

- Това неразбиране на раз-
мерите на бедата, която всяка
година носи грипът. Надделява
нихилизмът, недоверието към
ваксините. Помним времето, ко-
гато майките бяха категорично
против каквито и да било детски
ваксини. Имаше безкрайни и
безплодни дискусии на тази тема.
И в манталитета на нашите хора,
за голямо съжаление, този нихи-
лизъм и до днес не е преодолян.
А в нашата страна, както и в дру-
гите, има календар за задължи-
телните детски ваксинации.

За съжаление, в него и до
днес няма няколко много важни
позиции. Например в него така и
не беше включена ваксината
срещу стафилококовата инфек-
ция. А тя може да доведе до
много сериозни усложнения на
белите дробове.

И изобщо: ние постоянно го-
ворим за значението на профи-
лактичната медицина. А годиш-
ното спазване на календара за
ваксиниране е едно от основни-
те направления на предупреди-
телната медицина.

- Доколко е готова Русия за
битката с новата грипна
вълна?

- Паниката, смятам, е неуме-
стна. Друг въпрос е, че сега спе-
циалистите трябва спешно да
установят щама на грипа 2012-
2013. И да предложат тактика за

борба с него.
- Сега късно ли е да се вак-

синирам?
- Ако грипът наистина идва

през февруари, имате още шанс
с помощта на ваксината да го из-
бегнете или да сведете до мини-
мум последствията от него. Кога-
то обаче грипът вече е дошъл,
ваксинацията е безполезна.

- Може ли да се създаде уни-
версална ваксина срещу грип,
която да ни защити веднъж за-
винаги и да отпадне необходи-
мостта всяка година да се вак-
синираме?

- Това е малко вероятно. Или,
ако сме по-точни - на практика е
невъзможно. Защото вирусът на
грипа постоянно се променя:
мутира. Всяка година щамът на
грипа идва в нов облик. И се
изисква нова щам-специфична
ваксинация.

- Престижно ли е в съвре-
менна Русия да си учен?

- Между другото подобно до-
питване са направили американ-
ците. Петдесет и един процента
били категорични: много е прес-
тижно. Приблизително 30 про-
цента отговорили, че е доста
престижно. Двадесет и пет про-
цента казали: престижно е. Т.е.

99 процента от населението на
Америка не се съмняват, че е
престижно да си учен. При нас в
това са убедени не повече от 15
процента.

А навремето тази професия е
била една от най-уважаваните.
Имало е едва ли не селекция,
жесток подбор на аспирантите.
Огромна конкуренция. А днес как
е? Плащаш и получаваш канди-
датска степен или дори доктор-
ска. По брой на защитени дисер-
тации ние сме пред цялата пла-
нета. А смисъл от тях... Всъщност
дисертациите много се форма-
лизираха.

- Все пак успяваме ли да
удържаме високите си позиции
в някои сфери на науката?

- Разбира се. Много силни
позиции имат вирусолозите ни.
Без съмнение, силни са позици-
ите ни и в кардиологията.

- А къде изоставаме най-
много?

- Ще кажа така - трябва да
обърнем особено внимание на
развитието на пулмонологията,
онкологията и някои други обла-
сти. Имаме в тези сфери достой-
ни постижения, но и проблемите
ни са доста. Най-важното е да
запазим кадровия си потенциал.

Азия: край
на евтиния
труд
От началото на годината в повечето
азиатски държави доходите на работещите
са нараснали между 35 и 50%

са, който е дислоциран в страната и за-
почнаха съкращения на персонала и уве-
личаване на общата безработица.

За да избегне този негативен ефект,
тайландското правителство предприе ня-
кои данъчни облегчения за компаниите в
страната. Същите процеси се наблюдават
и в съседен Виетнам, където средноме-
сечното възнаграждение също бе пови-
шено - до 52 долара.

В Джакарта, Индонезия отчетоха ръст
на заплатите от 44 % в началото на 2013
година, това се случи даже в Малайзия,
която е с доста по-слабо развита иконо-
мика. Според наблюдатели, правителст-
вата в азиатските държави не искат да
станат процеси, както тези по време на
“арабската пролет” и затова вземат мерки
за повишаване доходите на населението.

Сега основният въпрос е - при тази
ситуация ще напуснат ли големите ком-
пании региона и ако сторят това, къде
ще отидат. Просто в света вече няма
региони, където трудът да е по-евтин и
да е изгодно да развиваш производство.
Освен може би в някои държави от Аф-
рика, но тук населението е доста слабо
грамотно и обучено да произвежда ка-
чествени стоки.

СИРИЯ СЕ РАЗПАДА
ПРЕД ОЧИТЕ НА ВСИЧКИ

Снимка БГНЕС
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Интервю
Живко Георгиев:

Гражданският вот победи
въпреки усилията на политици
В референдума
участваха високо-
образованите
и активните хора,
които гласуваха според
своята ценностна
система и разбиране,
казва социологът

Интервю на Ина МИХАЙЛОВА

Âñåêè ÷åòâúðòè îò ïðèâúðæåíèöèòå íà ÃÅÐÁ,
êîèòî ãëàñóâàõà, êàçà “äà” çà ðàçâèòèåòî íà
ÿäðåíàòà åíåðãåòèêà â Áúëãàðèÿ. Âúïðåêè
òðèòå “íå” íà Áîðèñîâ. Òîâà å ñâîåîáðàçåí áóíò

‘

Живко ГЕОРГИЕВ
е роден през

1955 г. Завършил
е социология в

Софийския уни-
верситет “Св.

Климент Охрид-
ски”, където

преподава тео-
рия на емпирич-

ното социологи-
ческо изследване

и маркетингови
проучвания.

Председател на
Българска социо-
логическа асоци-

ация в периода
1990-1991 г.

Директор по
изследванията в

ББСС “Галъп”.

Снимка БГНЕС

 Политици от различни пар-
тии окачествиха резултатите
от референдума като свой успех.
Как вие разчитате цифрите?

- Цифрите от екзит пола в деня
на изборите са единственият ин-
струмент, който ни дава реална
представа какво се е случило в
действителност. Следим изборни-
те процеси вече 20 години. На ре-
ферендума на 27 януари се офор-
ми може би най-качествения елек-
торален корпус от гласували, кой-
то сме имали. 1,5 млн. българи гла-
суваха: въпреки всекидневните за-
клинания на управляващите, че
референдумът е безсмислен, че
каквото и да реши, те ще напра-
вят каквото искат; въпреки инфор-
мационния шум, който замени ра-
зяснителната кампания; въпреки
липсата на кебапчета, рейсове и
пр., които предаваха пъстър вид
на останалите избори; въпреки
климатичните условия. Гласували-
те излязоха наистина водени от
гражданския си рефлекс.

Близо 50 на сто от всички гла-
сували са с образование по-висо-
ко от средното. Това означава, че
сред високообразованата про-
слойка на обществото избирател-
ната активност е била 55-60%,
което е близо три пъти повече от
близо 20% обща избирателна ак-
тивност. Излязоха високообразова-
ните, излязоха граждански актив-
ните. Ако направим разрез как са
гласували различните партийни
електорати, ще установим, че 29-
30% от всички гласували са пус-
нали бюлетина в разрез със спус-
натите от партийните централи
внушения и препоръки. Т.е. на 27
януари в съществената си част
имаше не партиен, а граждански
вот.  Гражданският вот победи
въпреки усилията на политици.

Всеки четвърти привърженик на
ГЕРБ, който е гласувал, е пуснал
бюлетина против директивата на
партийния лидер. 5 на сто от гласу-
валите са симпатизанти на “Бълга-
рия на гражданите”, а партията
призова за бойкот. Такава е те-
жестта на формацията на Меглена
Кунева впрочем сред гласоподава-
телите към настоящия момент.

Цифрите ме карат да мисля, че
референдумът в своята същностна
част се случи. Той даде възмож-
ност на активната част от граждан-
ското общество да каже своето
мнение по стратегически въпрос
като развитието на ядрената енер-
гетика в България. Прави чест на
тези 1,5 млн. българи, които въпре-
ки всички фактори и обстоятелст-
ва, въпреки старанието на много
политици да яхнат референдума,

гласуваха според своята ценност-
на система и разбиране.

 Това, което казвате, ще из-
ненада партиите? Те като че ли
още не са готови с трезвите
оценки на резултатите от ре-
ферендума?

- Някои партии ще се опитат да
направят сериозен анализ и имат
интерес от това. Ще им се наложи
да погледнат истината в очите. В
противен случай ще пропуснат
възможността да си извлекат съот-
ветните поуки за предстоящите
парламентарни избори. Може би
няма да го разберем по публично-
то говорене - ще продължи припи-
сването на победи над политичес-
кия опонент. Но ако не си направят
съответните изводи, ще бъдат из-
ненадани на парламентарните из-
бори.

Големият губещ на референду-
ма е Бойко Борисов, не толкова
ГЕРБ. Партията изведе твърдото си
ядро на 27 януари. Но всеки
четвърти от привържениците на
ГЕРБ, които гласуваха, каза “да”
за развитието на ядрената енер-
гетика в България. Въпреки трите
“не” на Борисов. Това е своеобра-
зен бунт.

 Т.е. вашата прогноза дни
преди референдума - че започва
началото на края на ГЕРБ, се
оказва вярна?

- Няма да бъде вярна, ако ГЕРБ
съумее да извлече адекватните
поуки от референдума. Но ако
продължи упорито да омаловажа-
ва този вот и да се подиграва с
тези 1,5 млн. българи, които гла-
суваха, и да си мисли, че е в съща-
та кондиция като на предишните
парламентарни избори, резултатът
ще е трагичен.

 Затова ли общественото
мнение и анализ се отклоняват
от прочита на резултатите от
референдума и се насочват към
по-атрактивни събития, които

се експонират в новините - смя-
на на министри, опит за покуше-
ние, стрелба на входа на Съдеб-
ната палата и пр.?

- Безспорно нервните реакции
са типичен кризисен пиар. Целта
е да се омаловажат референдумът
и резултатите от него. Но това
няма да сработи. И няма да доне-
се ползи на ГЕРБ. Управляващите
трябва да направят своите анали-
зи и да покажат с действия, че са
разбрали посланието на 1,5 млн.
българи.

Темата на референдума ще се
върне в Народното събрание. Но
парламент, който се ползва с до-
верието на 12% от имащите право
на глас, въпреки формалните про-
цедури и предписания на върхов-
ните норми, едва ли е по-легити-
мен институт от тези хора, които
казаха своето твърдо становище.

 Персоналните промени в пра-
вителството и по върховете на
властта този път ще решат ли
проблемите на управляващите?

- Няма да ги решат. И други
правителства към края на мандата
си са прибягвали до подобни мер-
ки. Не си спомням чистки и смяна
на политически лица да са реша-
вали проблема. Може би има да-
леч по-ефективни ротации, които
управляващите трябва да напра-
вят и които ще имат малко повече
ефект от вече направените.

 Кои са по-ефективните ро-
тации?

- Рейтингите говорят... Безспор-
но смяната на Симеон Дянков ще
има по-голям ефект, отколкото на
Ангел Семерджиев например.

 Резултатите от референ-
дума трябва ли да звучат успо-
коително за някоя партия?

- Въпреки че победител без-
спорно е БСП, социалистическата
партия трябва да се пази да си при-
писва тези 60% “за”. От всички гла-
сували “за” симпатизантите на БСП

са около 50%. Следващата полити-
ческа сила в класацията по принос
към отговора “за” развитие на яд-
рената енергетика е ГЕРБ. От вся-
ка партия поне 15% (най-малко са
тези проценти при ДСБ) са отгово-
рили положително на въпроса в
референдума. Ще бъде голяма по-
литическа грешка, ако БСП реши
да си приписва изцяло крайния ре-
зултат. Голямата заслуга на социа-
листическата партия е, че иниции-
ра първия такъв референдум в но-
вата история на България.

С оглед предстоящите т.г. пар-
ламентарни избори БСП трябва да
се замисли дали направи всичко
възможно, въпреки условията, да
изведе до урните по-голяма част
от своите симпатизанти. На прак-
тика социалистическата партия
мобилизира 450-500 000 души.

 Какво е вашето обяснение
за ниската избирателна актив-
ност?

- Очевидно опитите да се обез-
смисли и омаловажи резултатът от
референдума в неговото навече-
рие са успели да демотивират
недотам мотивираните. Климатич-
ните условия, особено в някои
области на страната, които в нор-
мално време са с по-висока изби-
рателна активност, също не тряб-
ва да се подценяват. Принос има
и стилът на разяснителната кам-
пания. Тя не беше най-подходяща-
та. Прекалено значима роля беше
отредена на политици - и за една-
та, и за другата кауза. Срещу раз-
витието на ядрената енергетика се
включи дори държавата, чийто
изричен ангажимент е да осигури
разяснителна кампания, а не да
отстоява една от позициите с це-
лия ресурс на държавния апарат.

Очевидно се случи и нещо дру-
го. Фактът, че гласува по-образо-
ваната и граждански активната
част от населението на страната,
означава, че кампанията не успя
да стигне до значителна част от
българите, чийто живот е в режим
на оцеляване. Говорим за по-нис-
ко образованите, по-бедните, хо-
рата в селата, в периферията на
страната. Тези хора, които в свое-
то битие са принудени, особено в
зимните месеци, да съществуват в
условия от доелектрическата епо-
ха, очевидно не бяха запалени
със стратегическия въпрос за раз-
витието на ядрената енергетика.
Когато мисълта ти е как да оцеле-
еш и да вържеш двата края, не е
лесно да те ангажират с казус,
отнасящ се за следващите 20-30
години. Това можеше и да стане,
но предполагаше друг тип кампа-
ния и послания.

Внимателен анализ на резул-
татите от референдума ще бъде
полезен на партиите за адекватна
оценка на възможностите им и
ефективните начини за спечелва-
не на доверие и мобилизация на
симпатизанти.

 Изводът за активния граж-
дански вот звучи оптимистично,
но в комбинация с високия брой
на традиционно негласуващите
и обичайната “ярост” на кампа-
нията за парламентарни избори
какви хоризонти чертае за пред-
стоящия вот?

- Сега гласува най-активната,
мотивирана, загрижена за бъде-
щето на страната част от населе-
нието. Слава Богу, че има такива
хора! Това са 1,5 млн. души, които
активно участват в живота на това,
което наричаме гражданско обще-
ство. Има едни други 1,5 млн.,
които никога не гласуват. Те няма
да гласуват и на следващите из-
бори. Въпросът е за останалите 3
млн., които са колебаещи се, обез-
верени. Те са притиснати до земя-
та от условията на живот, в плен
са на усещането за безнадежд-
ност. Те са с чувството, че “само-
летът е без пилот”. Тези хора ще
решат съдбата на предстоящите
парламентарни избори.
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Общество

ЮЛИЯ
КУЛИНСКА

Capo di tutti capi*

От студ,
та на глад

ЕВА
КОСТОВА

31
Датата

Партия
на властта

ИНА
МИХАЙЛОВА

Анатолий СТАНКУЛОВ

1797 - РАЖДА СЕ ФРАНЦ ШУ-
БЕРТ, АВСТРИЙСКИ КОМПОЗИ-
ТОР (УМИРА 1828 Г.). Автор е на

повече от 600 солови песни по сти-
хове на Гьоте, Шилер, Хайне и др.,
на 9 симфонии, около 20 опери,
сонати, валсове и др. Не е бил
виртуоз като Моцарт, Бетховен и
др. и не е представял лично твор-
бите си. Затова много от тях са изпълнени за
първи път след смъртта му.

1854 - РАЖДА СЕ СТЕФАН СТАМБОЛОВ,
ПОЛИТИК И ДЪРЖАВНИК (УМИРА 1895 Г.).

Европейските журналисти
го наричат Българският
Бисмарк. Един от строи-
телите на съвременна
България. Като председа-
тел на парламента е
първото официално лице
в Княжеството, подкрепи-
ло Съединението през
1885 г. Депутат в няколко
парламента, министър-
председател (1887-1894).
Умира от раните си, след
като е жестоко посечен
на улицата от наемници.

1911 - РАЖДА СЕ ВАНГА, БЪЛГАРСКАТА
ПРОРОЧИЦА (УМИРА 1996
Г.). Вангелия Пандова Гуще-

рова е почитана от хиляди
българи и чужденци заради
приписваната й феноменална
способност да вижда съдбата
на всеки, който я посещава.
След смъртта й почитателите й, организирани
от художника Светлин Русев, изграждат в ней-
на памет в Рупите храм “Света Петка”. Родна-
та й къща е музей.

1958 - САЩ ИЗСТРЕЛВАТ СВОЯ ПЪРВИ
ИЗКУСТВЕН СПЪТНИК НА ЗЕМЯТА. “Ек-

сплорър 1” е дело на Лабо-
раторията за реактивно
движение към НАСА. С
това американците се
включват в т.нар. космиче-
ска надпревара, след като
СССР вече е изстрелял
първия изкуствен спътник
в историята на човечество-
то - “Спутник-1” (4 октом-
ври 1957 г.). На 31 януари
1961 г. от космодрума
Кейп Канаверал с ракета
носител “Меркурий-Редсто-
ун 2” е изстреляна капсула с шимпанзето Хам
(на снимката). Полетът продължава 16,39 мин.
Хам е роден в Камерун през юли 1957 г. От юли
1959 г. заедно с още 40 шимпанзета е обучаван
за астронавт. След полета живее в зоопаркове
във Вашингтон и в щата Северна Каролина до
смъртта си на 19 януари 1983 г.

1968 - НАУРУ ОБЯВЯВА НЕЗАВИСИМОСТ
ОТ АВСТРАЛИЯ. Републи-

ка Науру е малка островна
държава в южната част на
Тихия океан, южно от Марша-
ловите острови. Състои се от
един остров с площ 21 кв.км и
около 13 000 души население.
По население е една от най-
малките държави в света, а по площ - най-мал-
ката неевропейска страна. Това е може би
единствената държава без официално обявена
столица, а само фактическа - Ярен. В миналото
е една от най-богатите държави - през 1977 г.
е на първо място по БВП на човек от населени-
ето заради производството на фосфати. Целият
остров е ограден от коралови рифове. Постоян-
но течащи води няма, питейната вода се внася.
Страната е център на 400 банки.

1969 - УМИРА СТОЯН ЗАГОРЧИ
НОВ, ПИСАТЕЛ (Р. 1889 Г.). Рабо-

ти главно в областта на историчес-
кия роман. Негови са историческата
повест “Легенда за Света София”,
трилогията “Ден последен, ден Гос-
поден”, романите “Празник в Бояна”
и “Ивайло”, мемоарната книга “Един
живот в сянка” и др.

2004 - УМИРА КОСТАДИН ГУГОВ, ИЗПЪЛНИ-
ТЕЛ НА НАРОДНИ ПЕСНИ
(Р. 1935 Г.). В репертоара му

са емблематични заглавия като
“Биляна платно белеше”, “Йо-
вано, Йованке”, “Море, сокол
пие”, “Миле Попйорданов”, “Ако
умрам ил’загинам”, “Кога за-
шумат буките”, “Назад, моме
Калино”. Твърди се, че знаел и
помнел над 2000 песни.

Capo di tutti capi е по-
пулярна сицилианска
фраза, с която се титулу-
ват мафиотските босове.
У нас вече си имаме и
държавна институция,
която има претенциите
да застане в редичката
на хората, които крият
истинския си деформи-
ран облик. Маската на
“глава на всички глави”
на последния референ-
дум надяна Централна-
та избирателна комисия,
па макар и със семпло
нашенско звучене.

И то заради преце-
дента да не обяви бързо
както винаги досега как-
ва е била избирателна-
та активност на проведе-
ния в неделя национа-
лен референдум за

бъдещето на ядрената
енеретика и проекта
“Белене”. На всички, ко-
ито са участвали в избор-
ния процес, па макар и
индиректно, е кристално

известно, че броят на хо-
рата, които са упражни-
ли правото си на вот ста-
ва ясен най-напред. И е
най-категоричен. Затова
недоумение будят офи-

циалните данни, обяве-
ни от ЦИК, че към 17
часа в 25-и избирателен
район в София активност-
та е по-висока, отколко-
то към 19 часа. Е, такъв

абсурд не се е случвал
досега! Според комиси-
ята в късния следобед са
отчетени 22,79% , а в
следващите два часа тя...
намалява до 22,44%. И
то, след като уточни, че
ще обяви късно актив-
ността, защото “се опит-
ва да предотврати всич-
ки грешки”.

Ха, каква ли мисте-
рия се е случила през
това време!?  Дали пък
избирателите не са се
върнали и не са си поис-
кали пуснатите бюлети-
ни!? Дали пък някой ма-
фиотски бос не е пус-
нал мутрите си, които с
пистолет, опрян в чела-
та на членовете на СИК,
не са обрали урните!?
Или пък чак в края на
изборния ден е дошла
политическата по-ръчка
за намаляване на избор-
ните резултати!?

Подозрително... И не
съвсем. Защото в  държа-
ва като нашата всичко е
възможно и винаги има
вакантно място за нате-
гачи, които чакат да из-
живеят мигове на звезд-
на слава. Или да се из-

живеят като сapo di tutti
capi...

*бос на всички босо-
ве, глава на всички
глави

Около 300 молби по-
малко за целева помощ за
отопление са подадени в
Габрово. Примерът е от
този “спестовен” град, но
подобни примери има из
цялата страна. И това ста-
ва, не защото българите
са се замогнали и вече не
опират до помощта за

топло, а защото норматив-
но им резват мераците
още на входа на Социал-
ни грижи. За да получиш
заветната помощ, доходът
ти не трябва да превиша-
ва даже с левче опреде-
лените със специална на-
редба суми. Превишава ли
- забрави! Защото буквата
на наредбата трябва да се
спазва, а това, че зад нея
стоят живи хора със свои-
те потребности - няма ни-
какво значение. Управля-
ващите иначе си позволя-
ват с лека ръка да суспен-
дират дори кодекси като
този за социалното осигу-
ряване, да зачеркват из-
воювани вече придобив-
ки, без да помислят за
нови. Важното за тях е на

клона на социалното под-
помагане да не “виснат”
нови желаещи и да се
икономиса някой мижав
лев за хазната дори с
цената на тяхното здраве.
Вграждат като че ли сян-
ката на сиромасите в те-
мелите на онази илюзор-
на финансова стабилност,
която ще ни нареди сред
отличниците в ЕС и ще
доведе до потупване по
рамото пред строя на оне-
зи, в чиито глави има само
числа и числа. А сред
числата стои един изтор-
мозен и потънал в немо-
тия народ, чийто праг на
бедност е 241 лева, с 43
лева по-нисък от 2010,
2009 и 2008 г. А под този
праг на бедност живеят

близо 1 700 000 души.
Та, на този фон зато-

ва сигурно се роди и ини-
циативата от Габрово -
щом не можеш да се
стоплиш, чакай да те
нахраним, та поне да не
умреш от глад. Тоест, не-
получилите помощ за го-
рива, ще ги включат в
списъците за разпределе-
ние на онези запаси от
ЕС, които спасяват от бук-
вален глад с по някое
кило боб захар или браш-
но. Нищо чудно заради
доход, който надхвърля
екзистенц минимума, ня-
кои нещастници да отпад-
нат и от новите списъци.
Има ли значение
всъщност от какво ще ум-
рат - от студ или от глад?

Каквито и финтифлюш-
ки да прави, каквито и
панделки да връзва, кол-
кото и пудра и гръмки
имена да измисля, от са-
мото начало е ясно: ГЕРБ
е чисто и просто Бойко
Борисов. Затова така
адекватно на реалността,
в която живеем през по-

следните три и половина
години, звучат този път
цифрите на социолозите.
Според тяхно проучване
65 на сто от привържени-
ците на ГЕРБ биха под-
крепили нова партия на
Борисов. “Всички обичат
Бойко!” Това е.

65 на сто от поддръжни-
ците на управляващата
партия слагат знак за ра-
венство между ГЕРБ и Бо-
рисов. Т.е. за 65 на сто
ГЕРБ се асоциира единст-
вено и само с Него. Самият
Той е никой без Мене си.
Горките 35 на сто от елек-
тората на ГЕРБ! Те още не
са прозрели, че такова
“животно няма”. Защото
разнообразието от неспо-
собности, на което сме

подложени, не е идеоло-
гия. Такава в ГЕРБ липсва
от създаването й. Опитите
за идентификация вдясно
от центъра се изчерпаха с
изкуствено членство в Ев-
ропейската народна пар-
тия. Каквито и харти да
напишат, колкото и кодек-
си да приемат, герберисти-
те останаха многолики като
ориентация и позиция. Че
са лидерска партия, спор
няма. Но това не означава,
че има идея. Всъщност има.
Властта.

ГЕРБ бе създадена
като партия, която трябва-
ше да вземе властта. И го
направи. “Гарантирано от
ГЕРБ”. Какъвто гриф поста-
ви и на всичко, което
сътвори постфактум. Чети-

ри години ГЕРБ, т.е. Бори-
сов, бе държавата. Какво
ни се случи ли? Процен-
тите инфлация може и да
останаха малки, но мизе-
рията превзе страната.
Малкият и средният биз-
нес загинаха, а едрият
стана още по-едър. Почти
всички медии бяха сложе-
ни на място - да обслуж-
ват и венцехвалят лидера.
Извън парламента, извън
властта, извън държавата
подобен организъм, кой-
то се крепи на повсемест-
на безидейност, едва ли
има шанс за живот. Те са
наясно.

ГЕРБ все още същест-
вува, защото го има Бо-
рисов. Защото я има
властта.
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Ние сме в голямото семейство на фран-

кофоните. Франция е пример за подража-
ние в много направления както в матери-
алната, така и в духовната сфера. В насто-
ящата статия ще направя сравнение меж-
ду земеделието на Франция и България.
Избирам Франция по няколко причини: тя
е страна с много добре развито селско
стопанство; на второ място в света по из-
нос на земеделски продукти след САЩ;
нейните основни показатели, характери-
зиращи отрасъла, са около или над сред-
ните в ЕС; решаващо е нейното влияние
за определяне на общата селскостопан-
ска политика в съюза; през 1997/1998 г. тя
изпрати у нас елитни земеделски експер-
ти, които споделиха опита на страната и го
обобщиха в един поучителен доклад от
163 страници; по-късно по различни пово-
ди са идвали и други специалисти да ни
помогнат; не са малко и посещенията на
наши групи, за да се запознаят на място с
постиженията на френските земеделци; на-
лице са и постоянните контакти на нашите
евродепутати и делегации с френските им
колеги в Комисията по земеделие и сел-
ските райони в ЕС.

Изминаха 23 години от началото на
промените  и 5 от членството ни в ЕС.
Сега се подготвя и предстои да се при-
еме

Общата селскостопанска
политика

(ОСП) за периода 2014-2020 г. Страните-
членки, в т. ч. България, също разработ-
ват своите програми. По територия Фран-
ция е 5 пъти по-голяма от България. Из-
ползваната земеделска площ (ИЗП) е 274
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Доц. Въто ХРИСТОВ

млн. дка и представлява 50% от територи-
ята, в България съответно 51 млн. дка и
45,8%. На един френски гражданин се
пада по 4,5 дка земеделска земя, от кои-
то 3,2 дка обработваема и 1,3 дка ливади
и пасища, при нас съответно 6,9 дка, 4,4
дка и 2,5 дка. От обработваемите земи
във Франция 46% са заети със
зърнени култури, срещу 57,5%
при нас, от маслодайните кул-
тури - съответно 10,5% и 34,5%,
с трайни насаждения 6% и
2,9%. Ливадите и пасищата са
29% и 33% от ИЗП. Налице са
както сходства, така и разлики
в структурата на земеделските
култури.

Населението на Франция е застаря-
ло, но за един период от 50 години то се
е увеличило с повече от 5 млн. и е
надхвърлило 61 млн., докато при нас от
почти 9 млн. (1989 г.) е намаляло на 7,3
млн. според преброяването през 2011 г.
Показателни са данните за работещите в
земеделието - Франция с 800 хил. при-
равнени единици и България с 390 хил.
На един зает там се падат по 342 дка от
ИЗП, докато при нас тази площ е 117 дка.
Производителността на френския работ-
ник е още по-голяма, като се има пред-
вид, че там има силно развито лозарство,
овощарство, зеленчукопроизводство и
животновъдство, за което ще стане дума

и отглеждат овце, а другият реагира “как
може така, те затова ли са учили”. Но при
нас открай време девизът е бил “Учи, за
да не работиш!”.

Голяма е разликата между двете стра-
ни в размера на стопанствата - виж таб-
лицата.

Данните са красноречиви

Ние имаме по-едро земеделие от
Франция. В ЕС е прието, че стопанствата
над 1000 дка са едри. При нас те обра-
ботват 78,2% от земята, докато във Фран-
ция този процент е 55. Там е голям про-
центът (38,5) на стопанствата, обработва-
щи от 20 до 1000 дка (среден размер 571
дка). Като приложим метода на Евростат,
който изключва при обработката стопан-
ствата под една икономическа единица
(равна на 1200 И), тогава средният раз-
мер у нас нараства на 243 дка, което се
равнява на средния размер на страните
от ЕС (247 дка). За България има още
един факт, който определя земеделието

като едро  - 355 фирми и 228 земеделски
кооперации обработват над 12 млн. дка
земя със среден размер 24 хил. дка. Къде
са французите, къде сме ние?

Франция е богата на животни, а ние -
бедни. Като се приравнят всички животни
и птици към една животновъдна единица
(ЖЕ - това е една крава), на 1000 дка ИЗП
Франция има 82 ЖЕ, а ние само 19, или
около 4 пъти по-малко. По принцип едрите
ферми над 1000 дка отглеждат по-малко
животни, но във Франция те притежават
по 57 ЖЕ, докато у нас едва 6 ЖЕ - 9 пъти
по-малко. На 1000 жители съответно 37 и
13. По-горе посочихме, че на един зает в
земеделието французин се падат по 342
дка земя, сега трябва да прибавим 27 ЖЕ.
При нас това е съответно 117 дка и 2 ЖЕ.
Коментари не са нужни.

Ето няколко други цифри, които харак-
теризират интензификацията на френско-
то земеделие. От зърнените култури тя
получава ежегодно около 700 кг от де-
кар, при нас тази цифра за последните
години е 400 кг. Млечността от крава по
данни на ИКАР е 6652 л, при нас - 3652
л. Повече от 2 пъти е по-висока млечност-
та на овцете и козите. Едва ли е нужно да
сравняваме показателите за зеленчуко-
производството, овощарството и лозарст-
вото, защото и те са в полза на Франция.

Въз основа на изложеното е добре да
видим докъде е стигнала страната със
символ Айфеловата кула. На човек тя про-
извежда повече от 425 л мляко, консума-
ция 315 л и това я прави нетен износител
- известна е с производството на повече от
300 вида сирена. Ние произвеждаме едва
по 165 л и внасяме млечни продукти. Още
по-фрапиращи са цифрите за месото.
Франция произвежда на човек 105-110 кг,
консумацията е 99-100 кг и в това направ-
ление е нетен износител. Не е излишно да
кажем, че в края на осемдесетте години
на миналия век сме произвеждали по 89
кг месо на човек и по 285 л мляко, и то при

положение, че населението е било
почти с 2 милиона повече от сега. Тук
искам да отбележа един малко изве-
стен факт. Ежегодно тя изнася, главно
за Италия, над 1 млн. телета от месо-
дайни породи, които страната-вноси-
тел подлага на интензивно угояване.
Това е ресурс за производство на по-
вече от 300 хил. т месо. Ние произ-
веждаме едва 30 кг на човек и за да

задоволим скромната консумация от 50-55
кг, се налага да внасяме огромни количе-
ства - 150-160 хил. т месо. Франция е голям
производител, консуматор и износител на
различни марки висококачествени вина.

Един

птичи поглед върху
земеделието във Франция

със самолет, кола, а по-добре на място на
полето или в обора, ще се установи висо-
ката култура при отглеждане на растени-
ята и животните, без изоставени земи,
както е при нас, които са обрасли с пле-
вели, трънаци и необработвани с години.
Мисля, че много са българите, които

ваме, застой и връщане назад в някои от-
ношения, главно поради постоянните ре-
организации и политиката на декретира-
не. През третия период - след 1990-1992 г.
досега, Франция в семейството на ЕС
продължава да се развива и утвърждава
като голям производител на земеделски
продукти и стоки от хранителната промиш-
леност. Ние през този период успешно раз-
рушихме земеделието, оставихме го на
автопилот, движим се по път като

не знаем
закъде сме тръгнали

и каква цел гоним.
Две групи са факторите, на които се

дължи бурното развитие на земеделието
във Франция. Първата група включва дей-
ствия, които са били насочени към осъзна-
ване от земеделските стопани на нуждата
от промяна на начина на живот и на рабо-
та в земеделието. Втората - решимост на
държавата да предизвика тази промяна и
да съдейства за нейното осъществяване.
За нас ще звучи неправдоподобно, но ини-
циатор на промените е Католическата
земеделска младеж (КЗМ), която през пе-
риода 1940-1950 г. набира такава скорост,
че през 1950 г. събира в Париж 100 хил.
младежи, синове и дъщери на земеделски
стопани. Техният лозунг е бил “Да видим,
да преценим, да действаме”. Това движе-
ние, заедно с елитните земеделски стопа-
ни, са били опората на държавата за ус-
пешното преструктуриране на земеделие-
то. През 1946 г. е основана Националната
федерация на браншовите съюзи. През
1956 г. е учреден Национален център на
младите земеделски стопани, в който са
се включили и младите активисти на КЗМ.
Това ангажиране на младите в земедели-
ето е много поучително за нас - както за
младите, така и за партиите.

Франция е известна и със силно раз-
вита мрежа от земеделски каси за отпус-
кане на кредити и кооперации за снабдя-
ване, реализация на продукцията, прера-
ботка на земеделските суровини и реди-
ца други услуги. Това са въпроси, които
заслужават отделно внимание.

Открояват се още два изключително
важни момента: земеделските стопани и
предприятия, организирани в асоциации,
съюзи, сдружения, обсъждат проблемите
на земеделието и са страна в диалога с
държавната власт; политическите партии
и административната власт помагат за
промените и реформите. Много често в
работата на тези две страни се прилага
принципът на споделената отговорност.
Ние трябва да се откажем от принципа,
който често прилагаме в земеделието,
когато чуем или видим разумни предло-
жения: “Това е добро, но то не подхожда
за нас и е неприложимо при нашите ус-
ловия”. Време е да се отворим за богатия
опит на Франция. А и не само на нея.

Забележка: Част от цифрите, кои-
то съм използвал в материала, ми
бяха предоставени от проф. Т. Дард-
жонов, за което му благодаря.

съжаляват мършавите и мръсни крави,
било на пасището или в обора. Какво да
кажем за кражбите на животни в селата
и на продукция на полето, в лозята, зе-
ленчуковите градини. Ние ги определяме
като дребни кражби и правораздавател-
ните органи не им отделят внимание.
Покъртителни са картините, които често
се показват по телевизиите.

Едно внимателно разглеждане на
френското земеделие след Втората све-
товна война до днес показва шеметно ин-
тензивно развитие. Очертават се ясно три
периода: първият е до 1960-1962 г., когато
усилията са насочени към възстановяване
от разрухата по време на войната. Трябва
да отбележим, че тя успява, преустановява
вноса и се появява като износител на зе-
меделски продукти. През този период и
ние се развиваме възходящо. Вторият пе-
риод е до 1990-1992 г., когато е голямата
интензификация и постигане на върхове.
Ние през това време започваме да буксу-

по-нататък. Явно, че не можем да се оп-
равдаваме с липсата на работна ръка.
Причините са други - фамилното (фермер-
ско) земеделие, квалификацията на за-
етите и въоръжеността на труда. Голяма
част от работещите са със средно и вис-
ше образование. Учудвам се и дори се
забавлявам на разменените реплики меж-
ду Бойко Борисов и Сергей Станишев,
когато единият подигравателно насочи
безработните младежи да садят картофи

Групи     Процент     Среден размер

стопанства     от ИЗП         в дка

Франция България Франция България

До 20 дка 5,5 4,0 5,1 4,7

От 20 до 1000 дка 39,5 17,8 571,0 113,4

Над 1000 дка 55,0 78,2 1 666,0 5 608,0

Всичко/средно 100,0 100,0 557,0 97,6

â çåìåäåëèåòîâ çåìåäåëèåòîâ çåìåäåëèåòîâ çåìåäåëèåòîâ çåìåäåëèåòî

Земеделие
във Франция...

... земеделие
в България

В България липсват диалог
с държавната власт и принципът
на споделената отговорност

В България липсват диалог
с държавната власт и принципът
на споделената отговорност

В България липсват диалог
с държавната власт и принципът
на споделената отговорност

В България липсват диалог
с държавната власт и принципът
на споделената отговорност

В България липсват диалог
с държавната власт и принципът
на споделената отговорност
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Искам
думата

Читателят преди всичко

iskamdumata@duma.bg

К
Казвам се Димитър Димит-

ров (на снимката) и от 3 годи-
ни работя и живея в Лондон,
Великобритания. От почти го-
дина отношението на англий-
ските власти към българските
емигранти е изключително не-
гативно. Това рефлектира и
върху отношението на обикно-
вените хора в Англия към нас.

Г-н Президент,

Отворено
писмо от
Лондон
Нашите емигранти на Острова
очакват реакция от българските
институции срещу проявите
на дискриминация, на които
са подложени

Димитър ДИМИТРОВ, на
35 години, от Варна и Лондон

От Дарик Нюз

До Президента на Република
България
До Министър-председателя
До Министъра на външните
работи

До българските медии

Уважаеми г-н Президент,

Аз мога да разбера тяхното
отношение. Защото те не пра-
вят разлика между честен
български работник и просяк
или крадец от ромски произ-
ход. Но аз не разбирам отно-
шението на България към този
проблем. По-точно липсата на
такова. Ние сме третирани като
най-долна класа хора. Защото
такива сред нас наистина има.
Но повечето от емигрантите
сме отишли на Острова, защо-
то тук, в България, няма място
и работа за нас.

Аз работя в Лондон, но по-
вечето ми пари идват в Бълга-
рия. За да помогна на баща си
да си оправи покрива. За да
помогна на семейството си да
живее нормално и да не изпит-
ва лишения. За да мога и аз за
месец поне да прекарам време
с близките си, доставяйки си

елементарни удоволствия.
И затова си мисля, че е

крайно време България да се
намеси. Да се намесите Вие, г-
н Президент, г-н Премиер и г-
н Външен министър. Защото
посолството ни в Лондон е не
просто “Мисия Лондон”. То е
“Mission impossible”.

Отзовете мисията си в Лон-
дон. Те са там, за да помагат на
българите. А в най-добрия слу-
чай те не пречат. Но не защото
правят нещо както трябва, а
защото ги няма никакви.

Защо България позволява
да насочват негативни кампа-
нии към нейните граждани,
както пише в. “Гардиън”?

Защо България позволява
да наричат гражданите й
“мърляви сънливци”, по думите
на общинския съветник Ники
Айкън. “Уестминстър е готов да

плати хиляди паундове за ва-
гони, с които да изпрати мърля-
вите сънливци от България и
Румъния обратно вкъщи и да
прочисти техните импровизи-
рани лагери”, казва въпросни-
ят лондонски управник.

Защо позволявате тази дис-
криминация?

Аз съм европейски гражда-
нин, както хилядите ми съна-
родници тук. И очаквам държа-
вата, от която все още не съм
се отказал и в която харча
повечето си пари, да ме защи-
ти. Но от Ваша страна - ни
вопъл, ни стон.

Аз не се чувствам добре в
Лондон. Но в британската сто-
лица аз не съм безработен.
Или пък ниско платен. От дру-
га страна - аз работя повече
от всеки поданик на Нейно
Величество. И знам, че така

съм ценен и за Великобрита-
ния, където плащам данъци и
осигуровки, и за България,
където харча спечеленото.

Очаквам Вие, г-н Плевнели-
ев, да направите нещо за на-
шия имидж на Острова.

Очаквам Вие, г-н Младенов,
да направите визита заради
проблема. Макар и маскирана
зад дипломатическа среща по
друг повод.

Очаквам Вие, г-н Борисов,
да покажете на Вашия колега
Камерън истинското лице на
България.

Крайно време е да напра-
вите нещо. Защото съвсем ско-
ро ще дойде моментът, в който
англичанин, щом чуе, че си
българин, ще те заплюе на
улицата.

Като слушам радио и гледам телевизия, управля-
ващите правят какви ли не демагогии, подкупва-
не на социолози и телевизионни водещи, както
се вижда всичко работи в тяхна полза. Разни
специалисти по ядрена енергетика и дори народ-
ни представители от листата на ГЕРБ преподават
уроци в парламента по ядрена енергия.
Господа управляващи, не гасне туй, което не
може да се гаси. Вие за всеки ваш гаф обвиня-
вате тройната коалиция и това до кога ще върви?
Колко мандата ви трябват, за да влезете в крак?
Дойдохте на власт с големи, гръмки обещания и
къде останаха те?
Защо толкова бързо забравихте вашите благи
думи?
Защо пренебрегвате изнемогващите пенсионери
и ги захвърляте като някои ненужни вещи? И
сега очаквате тяхната подкрепа, едва ли, вие
загубихте тяхното доверие.
Г-н премиер, вие наредихте на вашите членове и
симпатизанти на референдума да гласуват про-
тив (с “НЕ”). По-хубаво вземете една тояга и ги
подкарайте като добичета или под строй. Тук
вече думата има гласоподавателят. Има една
народна мъдрост - каквото си постлал, на него
ще легнеш.

Референдумът все пак
се случи, референдумът
все пак преодоля 20%
граница, която връща
въпроса за АЕЦ “Белене”
в парламента. Случи се
въпреки трите “Не” на пре-
миера-слънце, въпреки ма-
нипулациите на властта,
защото как освен манипу-
лации да наречем неочак-
вано откритият кашон, не-
скопосано скърпеният, при
това с бели конци, межди-
нен доклад на парламен-
тарната комисия, неофи-
циално наречена “Антибе-
лене”?

Как, освен манипула-
ции да наречем неочак-
вания “подарък” за
българските ловци, с
извънредното разреше-
ние за лов в деня на ре-

Снимка Мариета ТОМОВА

Дилеми

Ще има ли ядрени
мощности в България

Хасан ХАСАНОВ, с. Горна Кула, общ. Крумовград

Следреферендумно

Краят на началото
ферендума, след закрива-
нето на ловния сезон,
дадените под сурдинка
разпореждания в част от
общините, доминирани от
ГЕРБ, да не се почиства
падналият сняг? Рефе-
рендумът все пак се слу-
чи, а резултатът му е бе-
запелационен - катего-
ричното болшинство от
гласувалите са “ЗА”. А
това, че управляващите
вече измислиха нова,
гербаджийска аритмети-
ка, според която негласу-
ването означава “НЕ” е
само резултат на обзела-
та ги паника.

Какво показа този ре-
ферендум освен това, че
болшинството от социал-
но активното население
на страната е за строи-

телството на атомната
централа в “Белене”?

Той показа, че на-
родът вече не само не
вярва на управляващите,
водени от Бойко Борисов,
но и не се страхува да
показва това си недове-
рие. Референдумът пока-
за, че ГЕРБ - Бойко Бори-
сов могат да бъдат побе-
дени и на национално
равнище.

Позволявам си да ци-

тирам, леко перифрази-
райки, знаменитите думи
на Уинстън Чърчил, про-
изнесени след битката
при Ел Аламейн - първа-
та голяма победа над хит-
леристите в Северна Аф-
рика: “Това не е краят,
това дори не е началото
на края, но това е краят
на началото... на управле-
нието на ГЕРБ”.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

След 89-та година числото на
избирателите при 9 млн. жители бе
около 6,5 млн. Т.е. 72%, което е бли-
зо до съотношението 54г./72 г. 54 г.
-това са “наборите” над 18 г. до 72 г.
ср. възраст, които имат право да гла-
суват. Затова, след като станахме 7,3
млн., според последното преброява-
не, бе изненадващо, че на прези-
дентските избори (не си спомням как
беше на парламентарните през 2009
г.) имащите право да гласуват, вме-
сто драстично да намалеят, бяха на-
раснали на 6,9 млн. Тези дни една
институция потвърди тази фрапира-
ща цифра. За да гласуват 6,9 млн.,
би трябвало да гласуват и учениците
от средния курс. На 7,3 млн. отгова-
рят около 5,2 - 5,5 млн. избиратели
над 18 г. (Възможно е старите пред-

Инж. Александър ТОМОВ

Избори

Точността на избирателните списъци

Инж. Любомир
ДИМИТРОВ, гр.Силистра

ставители да са с по-голяма тежест
от младите, но не толкова фрапира-
що.) Затова смятам, че в президент-
ските избори имаше повече от 1 млн.
до 1,4 млн. надписани “избиратели”.
Не зная колко е възможно, но мисля,
че месеци наред властта е могла да
попълва фишове, които е пробутала
на изборите. Спомняме си носените
чували от заснети депутати. Има и
други начини за добавяне на фишо-
ве и подписване на протоколи. По-
неже ГЕРБ показа, че използва
подкупа навсякъде, не е чудно да е
подкупила комисии и членове на
други партии.

Радвам се, че след изборите
тези несъответствия в цифрите бяха
забелязани и от проф. М. Констан-
тинов. Трябваше да се хванат ня-

колко подозрителни района и да
се проверят подробно и щеше да
излезе истината дали има манипу-
лации! След това да се касират
всички избори, които това засяга!
Цифрата 6,12 млн. според мен също
е недостатъчно прецизна. Тя е да-
леко под 6 млн. - до 5,2 - 5,7 млн.

Интересно е как ще се развие
този проблем със списъците! Допу-
скам, че партийната инертност и ве-
личие може и да го подминат, за-
щото трябва да се напънат да да-
дат интелектуален труд и продукт.
От което в мислещите хора ще ос-
тане омерзението, че си дават гла-
са за такива!

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ
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Позиция Мисия Брюксел

Ú‡Ú‡, ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ¬ËÍÚÓ œÓÌÚ‡ ·Â¯Â
Ú˙„Ì‡Î ‰‡ Ô‡‚Ë Â‚ÓÎ˛ˆËˇ. œÓÌ-
Ú‡ ‚ÎÂÁÂ ‚ ÂÎÒË Ë ÍÓÏËÒËˇÚ‡ „Ó
‚˙ÁÌ‡„‡‰Ë Ò ‰ÓÍÎ‡‰ ÓÚ ‰ÂÒÂÚ ÒÚ‡-
ÌËˆË, ÓÚ ÍÓÈÚÓ Á‡ÒÔ‡ı Ó˘Â ‚ Ì‡˜‡-
ÎÓÚÓ.

«‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ÔËÒÏÂÌ ‰ÓÍÎ‡‰
ÌˇÏ‡, ÓÚ ÍÓÏËÒËˇÚ‡ Ó·ˇÒÌËı‡, ˜Â
˘Â ËÏ‡ ÛÒÚÂÌ ‰ÓÍÎ‡‰. “ÓÂÒÚ ÌˇÏ‡
ÚÂÍÒÚ, ÍÓÈÚÓ ‰‡ ·˙‰Â ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡Ì Ë
‰‡ ËÁÚÂ˜Â, Í‡ÍÚÓ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌÓ.  ÓÏËÒËˇÚ‡ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ ‰‡
Ì‡·Î˛‰‡‚‡ Í‡ÍÚÓ ¡˙Î„‡Ëˇ, Ú‡Í‡ Ë –ÛÏ˙ÌËˇ, ÒÂ‰ÂÏ „Ó‰ËÌË
ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ‚ÎˇÁÓıÏÂ ‚ ≈—. —‡ÏÓ ˜Â Ô˙‚ËÚÂ ÒÂ‰ÂÏ Ë Á‡ ‰‚ÂÚÂ
ÒÚ‡ÌË ·ˇı‡ Ô˙ÎÂÌ ÔÓ‚‡Î. œÂÁ ˛ÎË ’˙‚‡ÚËˇ ˘Â ‚ÎÂÁÂ ‚
≈— ·ÂÁ ÏÓÌËÚÓËÌ„, Á‡ ‡ÁÎËÍ‡ ÓÚ Ì‡Ò. “ÓÚ‡ÎÂÌ ÂÁËÎ Á‡
—ÓÙËˇ Ë ¡ÛÍÛÂ˘.

 ‡Í‚Ó ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡ ÛÒÚÌËˇÚ ‰ÓÍÎ‡‰, ÍÓÈÚÓ ÍÓÏËÒËˇÚ‡
˘Â ÔÂ‰ÒÚ‡‚Ë ÔÂ‰ Ò˙‚ÂÚ‡, ÚÓÂÒÚ ÒÚ‡ÌËÚÂ-˜ÎÂÌÍË, Á‡ ¡˙Î„‡-
Ëˇ? “ÂÍÒÚ˙Ú Ò˙Ò ÒË„ÛÌÓÒÚ Â Í‡Ú˙Í Ë ˇÒÂÌ, ·ÂÁ ·ÂÎÂÊÍË
ÔÓ‰ ÎËÌËˇ Ë ÒÎÓÊÌË ÔÂÔ‡ÚÍË. √Ó‚ÓËÎ Ò˙Ï Ò ıÓ‡, ÍÓËÚÓ
ÔËÌ‡‰ÎÂÊ‡Ú Í˙Ï Í˙„‡ ıÓ‡, ËÁ„ÓÚ‚ˇ˘Ë ‰ÓÍÎ‡‰ËÚÂ. ÕÂ ÁÌ‡Ï
Í‡Í‚Ó ˘Â ·˙‰Â Í‡Á‡ÌÓ ‚ ÔËÒÏÂÌËˇ ‰ÓÍÎ‡‰, ÌÓ ‰Ó·Â ÏË Â
ËÁ‚ÂÒÚÌÓ, Í‡Í‚Ó ÚÂÁË ıÓ‡ ÏËÒÎˇÚ.

≈ÚÓ Â‰ËÌ ÔËÏÂÂÌ ÚÂÍÒÚ Á‡ ÛÒÚÌËˇ ‰ÓÍÎ‡‰ Á‡ ¡˙Î„‡Ëˇ.
ìœÂÁ 2009 „. ÔÂÏËÂ˙Ú ¡ÓÈÍÓ ¡ÓËÒÓ‚ ‰ÓÈ‰Â Ì‡ ‚Î‡ÒÚ

Ë Ó·Â˘‡, ˜Â ˘Â ‚Ó‰Ë ·ÂÁÍÓÏÔÓÏËÒÌ‡ ·Ó·‡ Ò ÍÓÛÔˆËˇÚ‡
ÔÓ ‚ËÒÓÍËÚÂ ÂÚ‡ÊË Ë Ó„‡ÌËÁË‡Ì‡Ú‡ ÔÂÒÚ˙ÔÌÓÒÚ. — Ì‡·ÎË-
Ê‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Í‡ˇ Ì‡ Ï‡Ì‰‡Ú‡ ÏÛ ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ ÒÂ ÓÚ·ÂÎÂÊË, ˜Â
Ì‡ÔÂ‰˙Í ÌÂ ·Â ÔÓÒÚË„Ì‡Ú.î

ì¡˙Î„‡Ëˇ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ ‰‡ Ò‡ ı‡‡ÍÚÂËÁË‡ Ò ÂÎËÚ, ÏÌÓ„Ó
ÓÚ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎËÚÂ Ì‡ ÍÓÈÚÓ Ò‡ ·ËÎË Ë ÓÒÚ‡‚‡Ú Ò‚˙Á‡ÌË Ò
ÔÂÒÚ˙ÔÌÓÒÚÚ‡. “Ó‚‡ ÒÂ ÓÚÌ‡Òˇ Í‡ÍÚÓ Á‡ ËÁÔ˙ÎÌËÚÂÎÌ‡Ú‡,
Ú‡Í‡ Ë Á‡ Ò˙‰Â·Ì‡Ú‡ ‚Î‡ÒÚ, Í‡ÚÓ Ë Á‡ ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ÓÎË-
„‡ıËˇ.î

ì’‡‡ÍÚÂÌË Á‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ÓÒÚ‡‚‡Ú ÔÓÍ‡ÁÌËÚÂ Û·ËÈÒÚ‚‡,
‰ÂÏÓÌÒÚË‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‡·ÒÓÎ˛ÚÌ‡ ·ÂÁÌ‡Í‡Á‡ÌÓÒÚ Ë Ì‡ Ô˙ÎÌ‡Ú‡
·ÂÁÔÓÏÓ˘ÌÓÒÚ Ì‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡. –Â‰Ëˆ‡ ÓÚ ÔÓÍ‡ÁÌËÚÂ Û·ËÈÒÚ‚‡
Ë ·ÓÏ·ÂÌË ÂÍÒÔÎÓÁËË Ò˙‚Ô‡‰‡Ú ÔÓ ÒÚ‡ÌÂÌ Ì‡˜ËÌ Ò ÓÔÓ‚Â-
ÒÚˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‰ÓÍÎ‡‰ËÚÂ Ì‡ ÍÓÏËÒËˇÚ‡, Ò ÔÓÒÂ˘ÂÌËÂÚÓ ‚
ÒÚ‡Ì‡Ú‡ Ì‡ ÌÂÈÌËÚÂ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Ì‡ ÔÂ‰-
ÒÂ‰‡ÚÂÎˇ ΔÓÁÂ Ã‡ÌÛÂÎ ¡‡ÓÁÛ. œÓÒÎÂ‰ÂÌ ÔËÏÂ Â ÓÔËÚ˙Ú
Á‡ ÔÓÍ‡ÁÌÓ Û·ËÈÒÚ‚Ó ÒÂ˘Û ÎËˆÂ, ÓÒ˙‰ÂÌÓ Í‡ÚÓ Ì‡ÍÓ·ÓÒ,
ÔÂ‰ Ò‡Ï‡Ú‡ —˙‰Â·Ì‡ Ô‡Î‡Ú‡ Ì‡ —ÓÙËˇ, ‚ ÏÓÏÂÌÚ, ‚ ÍÓÈÚÓ
ÌÓ‚ËˇÚ „Î‡‚ÂÌ ÔÓÍÛÓ Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ·Â¯Â ‰Ó¯˙Î ‰‡ ÒÂ
ÔÂ‰ÒÚ‡‚Ë ‚ ¡˛ÍÒÂÎ.î

ì¬ ¡˙Î„‡Ëˇ ÎËˆ‡Ú‡ ÓÚ ÔÂÒÚ˙ÔÌËˇ Ò‚ˇÚ, ÒÂ˘Û ÍÓËÚÓ
ËÏ‡ ÔÓËÁÌÂÒÂÌË ÔËÒ˙‰Ë, ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡Ú ‰‡ ÒÂ ‡ÁıÓÊ‰‡Ú Ì‡
Ò‚Ó·Ó‰‡.. “Ó‚‡ ÒÚ‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓ, Á‡˘ÓÚÓ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË Ì‡
Ò˙‰Â·Ì‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡, ‰ÂÈÒÚ‚‡ÈÍË Í‡ÚÓ Ò˙Û˜‡ÒÚÌËˆË Ì‡ Ó„‡ÌË-
ÁË‡Ì‡Ú‡ ÔÂÒÚ˙ÔÌÓÒÚ, Â¯‡‚‡Ú, ˜Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘‡Ú‡ ÏˇÍ‡ Á‡
ÌÂÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ Ì‡ Ì‡È-ÓÔ‡ÒÌËÚÂ ÔÂÒÚ˙ÔÌËˆË Â ‰ÓÏ‡¯ÂÌ
‡ÂÒÚ ËÎË ÔÓ‰ÔËÒÍ‡. ÕÂ ÒÎÛ˜‡ÈÌÓ ÓÒ˙‰ÂÌË ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË Ì‡
ÔÂÒÚ˙ÔÌËˇ Ò‚ˇÚ ÛÒÔˇ‚‡Ú ‰‡ Ì‡ÔÛÒÌ‡Ú ÒÚ‡Ì‡Ú‡ Ë ÌÂ Ò‡ÏÓ
ËÁ·ˇ„‚‡Ú Ì‡Í‡Á‡ÚÂÎÌ‡ ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ, ÌÓ Ë ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡Ú ‰‡
Á‡ÒÚ‡¯‡‚‡Ú Ò‚Ë‰ÂÚÂÎË Ë ‰‡ ‰˙Ô‡Ú ÍÓÌˆËÚÂ ‚ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡.î

ìÕÂ Ò‡ÏÓ Ò˙‰Â·Ì‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡, ÌÓ Ë ËÁÔ˙ÎÌËÚÂÎÌ‡Ú‡ ‚Î‡ÒÚ
ËÏ‡Ú ÒÍÎÓÌÌÓÒÚ ‰‡ ÓÏ‡ÎÓ‚‡Ê‡‚‡Ú ÒÂËÓÁÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ËÁ‚˙¯Â-
ÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ. ŒÔËÚ˙Ú Á‡ Û·ËÈÒÚ‚Ó Ì‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË ÎË‰Â
Ì‡ ÚË·ÛÌ‡Ú‡ Ì‡ Ô‡ÚËÂÌ ÍÓÌ„ÂÒ ·Â¯Â ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌ ÓÚ ‚Ë-
ˆÂÔÂÏËÂ‡ Ë ÏËÌËÒÚ˙ Ì‡ ‚˙ÚÂ¯ÌËÚÂ ‡·ÓÚË Í‡ÚÓ ıÛÎË-
„‡ÌÒÚ‚Ó, ÔÓ‚ËÌÂÌËÂ, ‚ ÍÓÂÚÓ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌÓ ÒÂ ÛÎË˜‡‚‡Ú
Û˜ÂÌËˆË ÓÚ ÒÂ‰ÌËÚÂ Ë „ÓÌË ÍÎ‡ÒÓ‚Â Á‡ ÌÂÛ‚‡ÊËÚÂÎÌÓ
ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ Í˙Ï ÔÂÔÓ‰‡‚‡ÚÂÎËÚÂ.î

ì ÓÏËÒËˇÚ‡ ËÁ‡ÁË Ó˜‡Í‚‡ÌÂ, ˜Â ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ ËÁ·ÓÌË
‰Î˙ÊÌÓÒÚË ‚ Ò˙‰Â·Ì‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡ ˘‡ ·˙‰‡Ú Á‡ÂÚË ÓÚ ÔÓÙÂ-
ÒËÓÌ‡ÎËÒÚË, ̃ ËeÚÓ ‰Ó·Ó ËÏÂ ÌÂ ÔÓ‰ÎÂÊË Ì‡ ÌËÍ‡Í‚Ó Ò˙ÏÌÂ-
ÌËÂ. «‡ Ò˙Ê‡ÎÂÌËÂ, ‰ÓË ÌÓ‚ÓËÁ·‡ÌËˇÚ „Î‡‚ÂÌ ÔÓÍÛÓ
ÌÂ ÛÒÔˇ ‰‡ ‡ÁÒÂÂ Ò˙ÏÌÂÌËˇÚ‡ ‚ Ò‚Óˇ ËÌÚÂ„ËÚÂÚ.î

ì ˙Ï ËÁ‚ÂÒÚÌËÚÂ ÒÎÛ˜‡Ë Ì‡ ÍÓÛÔˆËˇ Ë ÁÎÓÛÔÓÚÂ·‡ Ò
Â‚ÓÔÂÈÒÍË ÙÓÌ‰Ó‚Â ÒÂ ‰Ó·‡‚Ëı‡ ÌÓ‚Ë, ÍÓËÚÓ Ò‡ Ì‡ Ô˙Ú ‰‡
Á‡ÒËÎˇÚ ÔÓÁËˆËËÚÂ Ì‡ Â‚ÓÒÍÂÔÚËˆËÚÂ Ë Ì‡ ÓˇÁ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
·˛‰ÊÂÚ‡ Ì‡ ≈—. Œ·˘ÂÒÚ‚ÂÌÓÒÚÚ‡ ÌÂ‰ÓÛÏˇ‚‡ Í‡Í Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ
Ò Ì‡Û˜ÌË ÙÓÌ‰Ó‚Â ‰‡ ÒÂ ÙËÌ‡ÌÒË‡ ·˙ÒÌ‡ÌËˆ‡, ‡ Ò ÙÓÌ-
‰Ó‚Â Á‡ ÍÓÌÍÛÂÌÚÓÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚ - ÔÓÔ-ÙÓÎÍ ÏÛÁËÍ‡ÎÌ‡ Í˙˘‡.î

ì ÛÔÛ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ „Î‡ÒÓ‚Â, ÓÒÓ·ÂÌÓ Ì‡ ÓÏÒÍÓÚÓ Ì‡ÒÂÎÂ-
ÌËÂ, Ë Ù‡Î¯ËÙËˆË‡ÌÂÚÓ Ì‡ ËÁ·ÓÌË ÂÁÛÎÚ‡ÚË ·ÂÎÂÊ‡Ú
ËÁ·ÓËÚÂ, ÔÓ‚Â‰ÂÌË Ì‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í. ”Ô‡‚Îˇ‚‡˘ËÚÂ ÔÓÎÓÊË-
ı‡ ÛÒËÎËˇ ‰‡ ÔÓ‚ÎËˇˇÚ Ì‡ ÔÓ‚Â‰ÂÌËˇ ÌÂÓÚ‰‡‚Ì‡ ÂÙÂÂÌ-
‰ÛÏ Á‡ ·˙‰Â˘ÓÚÓ ‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ ˇ‰ÂÌ‡Ú‡ ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡, Í‡ÚÓ „Ó
Ì‡ÒÓ˜Ëı‡ ‚ Ì‡È-ÒÚÛ‰ÂÌËˇ ÏÂÒÂˆ Ì‡ „Ó‰ËÌ‡Ú‡ Ë ‚˙‚Â‰Óı‡
ÔÓÏÂÌË ‚ ËÁ·ÓÌËÚÂ ÒÂÍˆËË, Ò Ó˜Â‚Ë‰Ì‡Ú‡ ˆÂÎ ˜‡ÒÚ ÓÚ
ËÁ·Ë‡ÚÂÎËÚÂ ‰‡ ÒÂ ÓÚÍ‡Ê‡Ú ‰‡ „Î‡ÒÛ‚‡Ú.î

ì¡˙Î„‡Ëˇ ÒÂ ÒÚÂÏË ‰‡ ÒÚ‡ÌÂ ˜ÎÂÌ Ì‡ ÿÂÌ„ÂÌÒÍÓÚÓ ÔÓ-
ÒÚ‡ÌÒÚ‚Ó. —Ú‡Ì‡ ËÁ‚ÂÒÚÌÓ Ó·‡˜Â, ˜Â ÏËÚÌË˜ÂÒÍËÚÂ ÒÎÛÊË-
ÚÂÎË Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡, ÒÔˇÏÓ ÍÓËÚÓ ·Â ÔÂ‰ˇ‚ÂÌÓ ËÒÍ‡ÌÂ Á‡
Ó·‡ÁÓ‚‡ÚÂÎÂÌ ˆÂÌÁ, Ï‡ÒÓ‚Ó Ò‡ Á‡ÍÛÔÛ‚‡ÎË Ù‡Î¯Ë‚Ë ÛÌË-
‚ÂÒËÚÂÚÒÍË ‰ËÔÎÓÏË. “ÂıÌËˇÚ ÎÛÍÒÓÁÂÌ Ì‡˜ËÌ Ì‡ ÊË‚ÓÚ
ÔÓ‰ÒÍ‡Á‚‡, ˜Â ËÏ‡ Ó˘Â ÏÌÓ„Ó ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÚË, ‰ÓÍ‡ÚÓ Ò‡
Á‡‚Ó˛‚‡ ‰Ó‚ÂËÂÚÓ Ì‡ ÍÓÎÂ„ËÚÂ ËÏ ÓÚ ÒÚ‡ÌËÚÂ-˜ÎÂÌÍË Ì‡
ÿÂÌ„ÂÌ.î

Œ˘Â ‚Â‰Ì˙Ê: ÚÂÁË ìËÁ‚‡‰ÍËî Ò‡ ÓÚ ÏÓË ÎË˜ÌË ‡Á„Ó‚Ó-
Ë Ò˙Ò ÒÎÛÊËÚÂÎË Ì‡ ÍÓÏËÒËˇÚ‡. “Â ÓÚ‡Áˇ‚‡Ú ‰Ûı‡ Ì‡ ‰Ó-
ÍÎ‡‰‡, ÌÂ Ò˙‰˙Ê‡ÌËÂÚÓ ÏÛ. »Ì‡˜Â ÍÓÏËÒËˇÚ‡ Â ÔÂ‰ÂÎÌÓ
‰ËÔÎÓÏ‡ÚË˜Ì‡. ÕÂÒÎÛ˜‡ÈÌÓ ‰ÓÍÎ‡‰ËÚÂ Ò‡ Á‡ ìÌ‡ÔÂ‰˙Í‡î ÌË,
‚˙ÔÂÍË ˜Â ‚Â˜Â ÌˇÍÓÎÍÓ „Ó‰ËÌË ÒÂ ‰‚ËÊËÏ Ì‡ Á‡‰ÂÌ ıÓ‰.

Георги ГОТЕВ

В
˜Â‡ ËÁÎÂÁÂ ÔËÒÏÂÌËˇÚ ‰Ó-
ÍÎ‡‰ Ì‡ ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡Ú‡ ÍÓ-
ÏËÒËˇ Á‡ –ÛÏ˙ÌËˇ. “ÓÁË, Ò
ÍÓÈÚÓ ÍÓÏËÒËˇÚ‡ ÚÂ„ÎË ˜Â-

Извадки
от устния

доклад на ЕС

елгийски полицаи се биха
миналата седмица с ра-
ботници от Лиеж от заги-
ващия металургичен ги-
гант “Арселор Митал”.

Мантрата
приватизация
В криза държавата е тази, която дава гаранция,
че няма да бъдем докарани до ново робовладелство

Б

Милена
НИКОЛОВА

Опитали се да влязат в резиденци-
ята на премиера Елио ди Рупо поч-
ти с взлом. В Белгия се очаква поне
1300 души на първо време да оста-
нат без работа във въпросния за-
вод, ако се приеме отколешния
план на индиеца Митал за ликвиди-
ране основни дейности на предпри-
ятието. След това местните синди-
калисти предполагат, че ще бъдат
закрити и други, производството ще
бъде изнесено в Индия и държави
от третия свят, като бъде унищожен
поредният европейски конкурент на
индийския металургичен клан. Ос-
новният лозунг на работниците
беше “Национализация” и затова
атакуваха физически властта, за да
бъдат чути и да се спаси дял от бел-
гийската икономика.

В същото време български ра-
ботници протестират пред държав-
ния завод ВМЗ - Сопот, за неиз-
платените си с месеци заплати. И
основният рефрен е “Приватизация”.
Отново

историческите
тенденции у нас

са наопаки на европейските, пък
дори и световните.

Премиерът на Белгия Ди Рупо
даде челен пример като реакция в
сложна ситуация, когато хора в от-
чаянието си правят какво ли не. Той
обиколи всички телевизии, за да
каже, че не може да осъди поведе-
нието на работниците, губещи не
само заплати, но и животи. Обясни
надълго и нашироко, че не само че
им съчувства като човек, но и
продължи да лансира идеята да се
национализира временно предпри-
ятието на индиеца Митал, за да се
спаси отрасъл, даващ заплати на
7000 души.

Почти синхронно нашият преми-
ер също реагира на разбунтували-
те се български работници от Вазо-
вия град. Но наопаки на белгий-
ския си колега. Той заклейми ра-
ботниците за това, че не произвеж-
дат достатъчно конкурентна про-
дукция и дори нахока една от тях,
че си позволява да има златни
пръстени на ръцете. И започна да
повтаря като мантра, че ще прива-
тизира предприятието, без значе-

ние какви оздравителни планове му
се предлагат. Не само това - позво-
ли си да раздава благата в държа-
вата и едва ли не лично изпрати
пари на работниците в Сопот. Пари,
напълно държавни, чийто произход
няма нищо общо с триото Дянков,
Борисов, Добрев. Прочетоха се
дори услужливи коментари на син-
дикалисти и работници, които им
благодаряха, че получават онова,
което по закон им се полага.

ВМЗ - Сопот, не е първото пред-
приятие, което ще бъде ликвидира-
но година след приватизацията си.
Но интересното разминаване у нас
е и в отношенията на работници и
на синдикати към това, което им се
случва. Ако в Сопот имаше лиежки
работници, нещата никак нямаше
да бъдат идилични за премиера
Борисов.

В Белгия синдикатът на мета-
лурзите изглежда епичен на фона
на нашите КНСБ и КП “Подкрепа”.
Вярно е, че преминахме историче-
ски през фазата някои синдикати
да бъдат по-силни от държавата,
но това чудо на природата, при
което

синдикати пеят
дитирамби

на тези, които ще приватизират
безконтролно или ще продават за-
води, относително стабилни, не
съответства на функциите им като
професионални съюзи.

Има една свещена крава в Бълга-
рия и тя се нарича “бизнес”. Около
този много съмнителен субект се
въртят всички добрини и злини в
нашето общество. Нацията ни е
затънала в бедност, но продължава
да обгрижва това съмнително мно-
голико нещо, чийто данъчен принос
е също толкова съмнителен, колко-
то и произхода му.

Всички у нас се тревожат биз-
несът да не загине и забравиха да
се притесняват за това дали хората
умират. Синдикатите са доволни от
няколко си там милиона закърпени
заплати за последните месеци във
ВМЗ, а не за това дали това пред-
приятие ще го има след няколко
месеца. Дали може да не бъде
продавано на съмнителни канди-
дат-купувачи без пари, които смя-
тат да забогатеят чрез фиктивна
сделка.

Работниците от своя страна при-
тихнаха след няколкото милиона
лева, но не решиха да поставят
въпроса дали ще имат работа за-
напред. Негативна практика, която
се лансира от години.

Работните от Лиеж не се борят
за заплатите си, защото от години
са първостепенни кредитори на
“своите” безнесмени. В Белгия ра-
ботниците получават първи запла-
тите, а после бизнесът мисли с как-
во да купи ферари на сина, сили-

кон за жената или как да прати
дъщерята в Париж. Практиката
дори предвижда за умишлено не-
изплатени заплати ефективна
присъда от по три години затвор.

У нас тенденциите дори в син-
дикализма са наопаки. Достатъчно
са няколко милиона, които дни
преди това всички министри
твърдят, че ги нямат. Заплати за
извършен преди месеци труд. И
синдикатите са благодарни. Не ста-
ва ясно за какво. Че с тяхно участие
българското общество се сдобива с
още една малка армия хора без
бъдеще. Или за това, че след някоя
и друга година няма да има кой да
плаща синдикален членски внос.

Лиежките работници не се биха
за няколко милиона, те се биха с
фундаменталния въпрос

накъде да поемат

след бюрата по преквалификация
и какво да работят, какво да кажат
на децата си, когато се приберат.
Затова тяхната битка продължава.
А сопотските работници са остави-
ли всичко в ръцете на други, на
някакви еднодневни политици или
синдикати, които работят като че
ли за всекиго другиго, но не и за
тях. Гледат да не влизат в конфликт
с оня “бизнес”, дето няма лице и
всички са му виновни в България.
Същият бизнес заради когото уп-
равляващите карат една цяла на-
ция да преживява с рекордно нис-
ки заплати, съжалявана в цяла Ев-
ропа. Защото и ръстът на доходите
е политика.

Наскоро излезе информация за
разпродажбата на производствени-
те сгради на прословутото козме-
тично предприятие “Ален мак” в
Пловдив, приватизирано преди го-
дини. Умряло е тихомълком, никой
не е разбрал. Най-фрапиращ беше
фактът, че чужди фирми проявява-
ли интерес не към земята, не към
високите изтърбушени сгради, а
към патентите на детския шампоан
“Па-па” и към онази позабравена
от поколенията паста “Поморин”.
Това е крайният сценарий за ВМЗ
- Сопот, защото и там най-скъпи ще
се окажат патентите. Това напомня
на “Кремиковци”, когото в момента
режат до парченце за скрап от
името на никому неизвестен 20-
годишен собственик.

Докато бившите работници на
този бивш български металургичен
гигант тъжно вдигат рамене, а не
барикади срещу онези, които се по-
диграват с живота им.

И ако в България продължава-
ме да мантросваме думата “Прива-
тизация”, в старите западни
държави лозунгът е “Национали-
зация”. Защото в криза държавата
е тази, която дава гаранция, че
няма да бъдем докарани до ново
робовладелство.

Извадки
от устния

доклад на ЕС

Извадки
от устния

доклад на ЕС

Извадки
от устния

доклад на ЕС

Извадки
от устния

доклад на ЕС

Извадки
от устния
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Извадки
от устния

доклад на ЕС
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Актуално

Индустрията на пенси-
онните фондове във Вели-
кобритания обясни защо
печатането на пари ограб-
ва пенсионерите и в този
смисъл трябва да бъде
прекратена, информира
Дарик финанс. Марк Хайд-
Харисън, който е предсе-
дател на Националната
асоциация на пенсионни-
те фондове, заяви пред
медиите, че програмата
на Bank of England за сти-
мулиране на икономика-
та с 375 млрд. паунда е
довела до дефицит от 90
млрд. паунда в пенсион-
ните фондове.

Причината за това е,
че подобни интервенции
влияят директно на до-
ходността по ценните
книжа, в които пенсион-
ните фондове инвестират.
Освен това заради стро-
гите ограничения в какво
да инвестират, пенсион-
ните фондове не разпо-
лагат с гъвкавост на мер-
ките, които биха могли да
използват, за да реагират
бързо и да предотвратят

Б

Реформи ще спасяват реномето
на британските банки
Скандали с манипулиране на лихвата компрометираха банкерите

През есента се разбра кой ще
наследи на поста му сегашния
гуверньор на Банк ъф Ингланд
сър Мървин Кинг. Това ще е 47-
годишният Марк Кейми, управител
на Канадската централна банка.
Неговият мандат ще е 5 години,
ще започне тази година през юни.
Точно през неговото управление
ще бъдат проведени новите банко-
ви реформи. Канадецът ще канди-
датства за британско гражданство.

Галя КЛАРК

LIBOR (the London Interbank
Offered Rate) - е най-важният в
света показател за лихвите.
Около 10 трилиона долара в
заеми, включително лихвите по
кредитни карти, кредити за коли,
студентски кредити, ипотеки, а
също и още 350 трилиона долара
в деривати, са свързани с ЛИ-
БОР. Нивата на либора се опре-
делят всеки бизнес ден в Лон-
дон, при заявките на банките, че
искат да купуват пари за опре-
делен период от време и в
съответна валута. Отговорите на
тези искания се събират от
Thomson Reuters, който смята
средния процент.
Боб Даймънд, шефът на “Барк-
лис”, която бе манипулирала
либора, бе новото мразено лице
на “световната финансова коруп-
ция”. Хората поискаха да бъде
арестуван, да му бъдат иззети
активите, да не получи  бонуси.
Въпросът е, че договорът му е
сключван с помощта на най-
добри адвокати и легендарният
му пакет от бонуси не можеше
да бъде спрян, освен ако сам не
се откажеше от тях. На 10 юли
обществото бе “успокоено”, че
Даймънд няма да получи огром-
ния пакет бонуси, а “само”
скромните 3 млн. паунда.

Банките обраха обществената непри-
язън във Великобритания и през 2012 г.
Движението “Окупирай” се постара да ги
критикува яростно, но и самите финансо-
ви институции имаха съществен принос
към негативните чувства на обществото.
Необходими са драстични банкови ре-
форми, настоя наскоро Комисията за
банкови стандарти в кралството.

Малко преди Коледа във Великобри-
тания отново се заговори да се разделят
функциите на банките - да се раздели
дейността им на две. По този начин ще
се създадат чисто търговски и чисто ин-
вестиционни банки. Това се налага, тъй
като инвестиционната дейност е високо
рискова. Парламентарната комисия по
банкови стандарти, накратко известна
като Банковата комисия, ще организира
реформи в банковия сектор. Те ще са в
полето на коментаторите още тези дни,

в началото на 2013 г.

Комисията помоли финансовия ми-
нистър Джордж Озбърн да проучи пред-
варителната версия - чернова на закона
за банкови реформи. Миналата година
Независимата комисия за банкиране,
начело със сър Джон Викърс, настоя да
се направи сериозна банкова реформа.
Докладът на Викърс препоръчва банки-
те да изпълнят реформата до 2019 г.

През юли бе назначена Парламен-
тарна комисия по банкови стандарти след
грандиозен скандал с манипулирането
на лихвата ЛИБОР. Скандала с Либора и
други подобни епизоди разрушиха репу-
тацията на британските банки. Комисия-
та изслуша доказателства от водещи
фигури в банковия свят. Някои банки са
съгласни за разделянето на функциите,
но други твърдят, че то ще доведе до
още по-високи рискове. В предложения
от правителството закон е записано раз-
делението на функциите с цел да се
защити банкирането на дребно. Записа-
но е, че при евентуална загуба на бан-
ките, че това ще легне върху плещите на
банковите кредитори, а не на хората, ко-
ито имат депозити или на данъкоплатци-
те. С новия закон банките ще подобрят
начина, по който поемат загубите.

Независимата комисия по банкиране
препоръчва да се отделят клиентските
сметки, плащанията и кредитирането за
малкия и среден бизнес от по-рисковите
дейности. Рисковите трябва да се отде-
лят в дъщерна компания на банката, да
се осигурят с отделен капитал, който да

поема загубите. В случай на банкова
група, която е на загуба, трябва да се
продадат само основните активи с депо-
зитите, а останалите рискови дейности
да минат през процедура на банкрут.
Необходимо е банките да имат

ефикасен капиталов буфер

както е предписано от международни-
те глобални регулатори. Ако финансо-
вата институция фалира, загубите тряб-
ва да бъдат поети от акционерите, а
не от данъкоплатците.

Банковата индустрия обаче съвсем
не е ентусиазирана от тези предложе-
ния. Според банкери тази реформа ще
роди несигурност и ще застраши спо-
собността на финансовите институции да
дават кредити и да се конкурират. Бри-
танската банкова асоциация е катего-
рична, че има висок риск от недоверие.

Големият скандал на изминалата 2012
г. бе манипулирането на междубанковия
лихвен процент либор от банка “Барк-
лис”. Когато се разбра, че банката е
манипулирала междубанковия лихвен
процент либор, хората се вбесиха. Това
е лихвата, която банките плащат, когато

заемат пари от други банки. Минаха ня-
колко дни преди нейният шеф Боб
Даймънд да подаде оставка. Даймънд си
подаде оставката, когато вече нямаше
накъде, тъй като общественото мнение
бе ясно критично.

Даймънд е богаташ, който умее да
прави милиони. Стана ясно, че и цент-
ралната банка има отношение към
скандала и започнаха да се разслед-
ват връзките между “Барклис” и Банк
ъф Ингланд. Оказа се, че е много веро-
ятно централната банка да знае какво
се е вършило.

“Барклис” и други банки бяха обви-
нени в изкуствено манипулиране на ли-
хвения процент либор, който се използ-
ва за установяване на лихвите по креди-
тите на милиони клиенти, бизнесмени и
инвеститори. Намаляването на либора е
станало през 2008 г. по време на кре-
дитния крънч след интервенция на Банк
ъф Ингланд. Даймънд не се призна за
виновен, твърдеше, че Банк ъф Ингланд
им казала да го направят. За да се за-
щити при “разпита”, “Барклис” показа
имейл от 2008-а, който свидетелстваше,
че банката била принудена от Банк ъф
Ингланд да манипулира либора, а тя -
съответно от Уайтхол, т.е. от кабинета.

Регулаторите в Щатите и Обедине-
ното кралство глобиха “Барклис” с 290
млн. лири за опита да манипулират ли-
хвите либор и юрибор. Скандалът отро-
ви всичко, до което се докосна, заклю-
чи един от водещите икономически ре-
портери на Би Би Си.

Дни след скандала с либора светът
беше разтърсен от още един - този път
с банка HSBS в Съединените щати.
Банката призна, че през нея са изпра-
ни около 1 млрд. лири наркопари в
Мексико.

Грандиозните скандали още повече
настроиха британците срещу банкерите.
И как ли не - средният англичанин има
поне 10 000 паунда дълг към финансова
институция. Мнозина не успяват да по-
криват ипотеките на къщите си, както и
овърдрафта по кредитните си карти. Меж-
дувременно Банк ъф Ингланд пусна през
юли на пазара още 50 млрд. лири за
съживяване на икономиката.

Правителството се опитва да крити-
кува банките, но в същото време

продължава да ги „пази”

Политиците прецениха, че оставка-
та на Даймънд помага “Барклис” да
работи нормално и да дава кредити на
бизнеса, който има нужда от подпома-
гане по време на рецесията.

По време на скандала общественост-
та беше възмутена от банкерите. Не
може те да се държат отвисоко, да си
получават огромните бонуси и заплати,
да живеят на Марс, а всички останали, с
малки изключения, да не знаят на кой
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свят са от “пристягане на коланите”, беше
основната теза на гражданството.

В британското общество банките имат
огромна роля, дори по-голяма от тази в
България. Затова и финансовите институ-
ции имат още по-голяма отговорност към
хората. Парите на всички реално са в
банките, не става дума само на тези със
спестявания и депозити. Всички получа-
ват заплати, пенсии и социални помощи
по банков път на карти, с пластмасите се
пазарува от магазините и интернет, по
банков път се плащат сметките за ток,
газ и пр. Пазаруването в брой, както и
плащането в брой е голяма рядкост. Хо-
рата носят в себе си съвсем дребни суми.

ЗАЩО БЪДЕЩИТЕ ПЕНСИОНЕРИ
ТРЯБВА ДА СЕ СЪРДЯТ
НА ЦЕНТРАЛНИТЕ БАНКИ?

подобни дефицити, от
които ще пострадат пен-
сионно осигурените.

Интервенциите на цен-
тралната банка по съще-
ство представляват изку-
пуване на определени
видове държавни ценни
книжа, което моментално
се отразява върху цената
им и доходността, която
носят. Така се редуцира
възвръщаемостта от инве-
стициите, направени от
пенсионните фондове,
като така те не са в състо-
яние да гарантират очак-
ваните от бъдещите пен-
сионери пенсионни пла-
щания. Негативно е и вли-
янието върху спестовните
продукти с по-дългосро-
чен хоризонт.

Според асоциацията
на пенсионните фондове,
за да се върне равнове-
сието в системата, пен-
сионните фондове ще
трябва да запълват де-
фицита с по 9 млрд. па-
унда годишно през след-
ващите 10 години.

Така проведената мо-

нетарна политика от стра-
на на Банк ъф Ингланд
води до неравномерно
разпределение на тежест-
та на печатането на пари
върху поколенията. Най-
засегнати от него са спес-
тителите, по-възрастните
хора и пенсионерите. Така
например 50-годишните
жители на страната не по-
лучиха никакви облекче-
ния, които да им помогнат
по-лесно да изплатят ипо-
течните си заеми, за раз-
лика от по-младите креди-
тополучатели, които полу-
чиха по-изгодни заеми за
жилище. Освен това същи-
те тези хора ще трябва да
понесат новината, че спе-
стяванията им носят по-
ниска доходност, която е
допълнително изядена от
повишената инфлация за-
ради политиката по печа-
тане на пари.

Така излиза, че коли-
чествените улеснения от-
ново са били в услуга на
богатите, докато по-бед-
ните ще платят и тази
сметка.
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Разговор

ВЛАДИСЛАВ РОМАНОВ е руски сценарист,
драматург и прозаик. Носител е на многобройни
награди за кино и литература. Автор е на 33
романа, на детски книги, на повести и разкази,
на 15 пиеси. Сценарист е на 25 игрални филма и
сериала и на над 10 документални ленти. Ръко-
води Катедрата по тв режисура и драматургия
в Московския държавен университет по култу-
ра и изкуство и Сценарната работилница във
ВГИК (Висш държавен кинематографичен ин-
ститут). Лауреат е на премията на Общорус-
кия кинофестивал “Кино и литература” (град
Гатчина) за най-добра драматургична разработ-
ка на темата във филма “Егерь” (2004), който
бе показан преди дни в Руския културно-инфор-
мационен център в София, където любезно
отговори на въпросите на ДУМА.

Да пишеш е като
да обичаш, не ти
трябват свидетели,
смята известният
сценарист
и драматург

Публиката
харесва и
иска да гледа
руски филми

Владислав Романов:

Интервю на Альона НЕЙКОВА

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

 Владислав Иванович, какво е
нужно, за да бъдеш добър сцена-
рист - талант, шанс, съдба или
много труд?

- Всички тези “съставки” са важ-
ни. Трябва да се работи, работи и
пак да се работи...

 Ще разкриете ли как лично
вие го правите? Как минава един
ваш работен ден?

-  Ставам в 8 сутринта, а в 9 вече
съм зад компютъра и спирам рабо-
тата си чак в 11 вечерта... Бачкам
яко - по 14-15 часа на ден, без да
ставам от стола. По китайския хоро-
скоп съм Бик и съм зодия Лъв. И
вероятно това ми помага. Още пове-
че че съм от Урал, роден съм в град
Перм, издръжлив човек съм...

 Най-често кинаджиите ли
харесват драматургичните ви
произведения или се налага вие да
убеждавате режисьорите, че си
струва да заснемат филм по ваша
творба?

- От доста време съм в професи-
ята. Бройката на филмите, заснети
по мои сценарии, е над 30. Профе-
сор съм във ВГИК, където работя
вече три десетилетия. Случва се да
получавам по няколко обаждания на
ден с предложения да напиша сце-
нарий. След като спечелих награда-
та за драматургичен текст с “Егерь”
(“Горски”), звъннаха ми петима до-
ста известни режисьори, които ис-
каха да заснемат филм по него. Но
се доверих на шестия - Александър
Цацуев, за когото това бе дебют. И
не съжалявам. Мисля, че и публика-
та, която гледа филма, също.

 Държите ли лично да при-
съствате на заснемането на фил-
мите по ваши сценарии?

- Всичко зависи от режисьора.
Някои много държат да присъствам
на снимките, а другите пъхат сцена-
рия под мишница и ми казват, че
съм свободен от всякакви ангажи-
менти (усмихва се). Понеже съм
завършил и режисура в Театралния

институт, зная какво точно се очак-
ва от мен като сценарист.

 Кое е най-важното, на което
учите студентите си?

- Непрекъснато им повтарям, че
трябва да развиват фантазията и въоб-
ражението си. Това е най-важното.
Когато формирам своя клас от канди-
дат-студенти - тази година от 108 души
взех 10, гледам дали притежават таки-
ва качества. Ако ли не, препоръчвам
на младите да се занимават с нещо
друго, а не да се насилват да пишат
сценарии. Ако липсват фантазията и
въображението, какъвто и да е чо-
векът, каквото и да се опитва да съчи-
нява, нищо няма да се получи.

 Преди време имаше изисква-
не кандидатстващите за сценари-
сти и режисьори да не са веднага
след училищната скамейка, да
имат поне 2 години стаж...

- Сега това отпадна. И добре, че
стана така. Стажът е важен, но не е
определящ фактор. Безусловно, важ-
но е да имаш определени знания и
опит, но те идват с годините. Личи
си дали човекът е наясно с основите
на драматургията. Не е достатъчно
да бъдеш прозаик - взех един такъв
студент и сега и двамата се мъчим
(усмихва се). Все не иска да мине
на езика на драматургията! Трябва
да имаш и работоспособност. Поня-
кога връщам студентите, карам ги
да преправят своите сценарии, да
напишат поне 5 варианта на текста.
Някой ми казва - все пак не мисля,
че така трябва да бъде. А аз му
предлагам - добре, може би не ги
виждаш нещата, както ти пре-
поръчвам, но дай все пак да поигра-
еш по моя танц, а? Как се играе
балет? Все пак си има класически
стъпки... В драматургията има неща,
през които трябва да минеш. Напра-
ви ги и продължи нататък...

 А кой е първият читател и
най-обективен критик на вашите
произведения?

- Смятам, че да пишеш е като да
обичаш, не ти трябват свидетели,
критика или съд. Наясно съм кога
съм написал нещо добро и кога
трябва да поработя още. Познавам
недостатъците си и не ми е нужен

страничен поглед. Липсва ми неуве-
реност, че пиша не това, което тряб-
ва. Вече съм на стадий, когато всич-
ко ми е ясно и понятно. Само време-
то не ми достига (усмихва се).

 Какво според вас е най-важ-
ното в един сценарий?

- Знаете ли какво означава са-
мата дума? Това е историята на
конфликтите - най-краткото и най-
прекрасното определение за сцена-
рий. А драматурзите именно с това и
се занимават: разказват историята
през призмата на конфликтите. Про-
заиците могат да пишат както си
искат, да започнат от вчерашния ден
и да минат към основното събитие
след 30 страници. Драматурзите
нямат това право. Ние започваме от
най-главното, от основното събитие,
хващаме бика за рогата и с песента
напред!

 Подпомага ли днес държава-
та развитието на младите? Какво
се случва например със студенти-
те ви, след като завършат ВГИК?

- По мои наблюдения, не повече
от двама-трима от 10 души от випу-
ска ми остават в професията и се
занимават със сценарии. Доста от
абсолвентите стават журналисти,
други - писатели. Да си сценарист,
от една страна, е доста интересна,
благодарна и благодатна работа, от
друга, изисква много опит, внима-
ние и пределна концентрация.

Наскоро В.В. Путин е подписал
указ за отпускане на средства за
създаването от випускниците на
ВГИК на 3 игрални, 3 анимационни
и 3 документални филма. Като само
за един игрален филм се дават
2,5 млн. евро! Това е просто фанта-
стика! Последният филм, в който съм
работил, е бил с бюджет 1,3 млн.
евро. Така че направете сравнение.
Построена е вече и новата, 13-етаж-
на сграда на ВГИК, където всеки
факултет ще има собствен етаж, с
по 3 кинозали и студия, оборудващи
се в момента по последна дума на
техниката. От 1 септември се надя-
вам да се занимаваме със студенти-
те вече в този уникален кинемато-
графски вуз, какъвто надали има в
други държави.

 Как ще коментирате наско-
ро приетия в родината ви указ за
задължителното 20-процентово
присъствие на руски филми в афи-
ша на всяко кино в страната?

- Зрителите в Русия искат и оби-
чат да гледат отечествено кино. Раз-
бира се, това не се решава радикал-
но, когато само една пета от показ-
ваните филми са родно производст-
во. Но на фона на предишните 14
процента 20 на сто все пак е увели-
чение, нали? Киноразпространение-
то обаче при нас е изкривено, защо-
то се следват повелите на лобистите
на американското кино. Някои си
мислят, че холивудските продукции
са панацея за всички беди. Аз също
написах сценарий за “Мирамакс”.

Колегата ми Джон Рипли, класикът
на американската драматургия, каза,
че много го е харесал. И въпреки че
почти нищо не е пипал по сценария
ми и е дописал само една сцена, ми
обясни, че в надписите на филма
задължително трябва да присъства
името на холивудски сценарист, ина-
че зрителите няма да искат да го
гледат. Това, разбира се, са врели-
некипели! Но по този начин в Холи-
вуд защитават авторските си права и
предпазват пазара си от инвазията
на чужденци.

 Жерар Депардийо вече е ру-
ски гражданин. Ще повлияе ли това
по някакъв начин на развитието
на киното в Русия?

- Той е добър актьор, симпатичен
човек и ми е много приятно да чу-
вам, че обича Русия и нашата култу-
ра. Знаете, че и преди да получи
руско гражданство, той се е снимал
в “Завистта на боговете” на режи-
сьора Владимир Меншов и в други
руски филми. Както и много други
чуждестранни актьори. Режисьори-
те трябва да могат да избират не
само сред местни артисти, а и да
снимат навсякъде, където искат. В
този смисъл подкрепям творческата
свобода в различните й варианти.

 Вие самият какви филми оби-
чате да гледате, какъв жанр пред-
почитате?

- Моят любим писател А.П. Чехов
е казал: “Всички жанрове са добри,
освен скучните.” Затова обичам ху-
бавите филми - онези, които преди
всичко разкриват човешките драми,
разказват за съдбите на хората.

 Руският писател Юрий Тиня-
нов, творил до средата на ХХ век,
е смятал, че да се занимаваш с
литературно творчество е все
едно да ходиш по дъното, обут с
ботуши от олово...

- Напълно съм съгласен с тези
думи! Непрекъснато говоря подобни
работи на студентите си. Като гледам
момичетата, тези крехки създания,
които са 75% от учениците ми, трудно
ми е да си представя как те ще обуят
оловни ботуши, камо ли как ще вървят
с тях по дъното... Нужни са издръжли-
вост, сила на духа и постоянство!
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Гледаме спектакли
в Сатирата по 8 лева

Сатиричният театър обявя-
ва цена на билетите 8 лева за
всички представления, играещи
се в зала “Щастливеца”, до
6 февруари, включително. Зри-
телите ще могат да гледат
Стоянка Мутафова в “Столетие
мое” - днес, гостуващите спек-
такли на Варненския театър
“Вуйчо Ваньо” (1 февруари) и
“Ричард III” (2 февруари) - на
снимката, Филип Трифонов, Па-
вел Поппандов и Албена Колева
в “Детектор на лъжата” -
3 февруари, наградената с
“Икар” и “Аскеер” за най-добра
женска роля Мая Новоселска и
нейния моноспектакъл “Едно
малко радио” - 4 февруари, френ-
ската комедия “Любов по гра-
фик”, с участието на Йорданка
Стефанова, Жанет Йовчева,
Жанет Иванова, Тихомира Темел-
кова, Димитър Живков и Мартин
Каров - 6 февруари.

Премиера на
„Досието на една Ж.”
от Петър Маринков

“Досието на една Ж.” от
Петър Маринков ще се играе
днес от 19 ч. на Открита сцена
“Сълза и смях”. Режисьор е Боил
Банов, сценография и костюми -
Марина Додова. Участват Кирил
Кавадарков, Албена Михова, Ге-
расим Георгиев-Геро, Стефан
Щерев-Чечо, Сава Драгунчев.
Действието на пиесата се раз-
вива в импровизирано телевизи-
онно студио на семейна кабе-
ларка, където съпругът е во-
дещ, съпругата - режисьор на
пулт, а бащата - оператор. Се-
мейството е на ръба на нервна
криза, предизвикана от бедност,
разочарования и безизходица.
Една вечер, когато всичко из-
глежда загубено, съдбата, в ли-
цето на един млад човек, им
предоставя възможност да по-
стигнат мечтания рейтинг.

Допълнителни билети
за фен зоната на
концерта на Слаш

Поради огромния интерес
към предстоящия концерт на
рок легендата Слаш в София -
на 4 февруари в зала “Фести-
вална”, организаторите на шо-
уто “М.Е.Мюзик” пуснаха в про-
дажба допълнителни 200 биле-
та за фен зоната. Това е сек-
торът, разположен най-близо до
сцената, който беше напълно
разпродаден за дни при първо-
началното пускане на билети-
те. Цената на допълнителните
200 билета остава непромене-
на - 80 лева. Слаш лично обеща-
ва шоуто му в София да
продължи най-малко 2 часа, през
които заедно със своите музи-
канти ще изпълни парчета от
най-новия си солов албум
“Apocalyptic Love” (“Roadrunner/
Орфей мюзик”), както и много
от любимите на всички фенове
суперхитове от периода му с
“Гънс енд роузис”, научи ДУМА
от Даниела Диманова.

Малчугани от шеста ЦДГ “Българче”
в Перник показаха част от народния
обичай “Сурва”, който кандидатства за
списъка на ЮНЕСКО като нематериално
културно наследство. Децата - наследни-
ци на това живо човешко съкровище, пре-
образени в характерни маскарадни кос-
тюми и фолклорни носии, приятно изне-
надаха с танците си журналистите, който
дойдоха в пресклуба на БТА за прескон-
ференцията по повод XXII издание на
международния фестивал на маскарад-
ните игри “Сурва”. Организаторите очак-
ват едноименната проява да помогне на
пернишката традиция, която вече е сред
одобрените кандидатури за ЮНЕСКО.

Общо 5 кандидатури бяха в нацио-
налната листа, като от тях три продължа-
ват в своеобразното състезание. Нашата
кандидатура е одобрена, тя е най-масо-
вата, това е жива традиция, която трябва
да се запази и най-вече светът трябва да
научи за нея, каза за ДУМА кметицата
на Перник Росица Янакиева. Следва
дълга процедура от оценки и условия, на
които пернишката “Сурва” трябва да от-
говаря, като окончателното решение ще
стане ясно през октомври 2014 г.

В тазгодишния фестивал, който за-
почва на 1 до 3 февруари в Перник, ще
се включат 94 маскарадни групи с над
6000 участници, съобщи Росица Янаки-
ева. Българските представители са 5856,
като само от Пернишка област са 42
групи. Ще се изявят състави и от други
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Започват
XXII маскарадни
игри „Сурва”
Организаторите
очакват пернишката
традиция да влезе
в представителния
списък на ЮНЕСКО

Кметицата на Перник Росица
Янакиева каза, че обичаят
“Сурва” е жива традиция, която
трябва да се запази и светът
да узнае за нея

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Надежда УШЕВА

региони на страната като Пловдив, Ста-
ра Загора, Благоевград, София, Ямбол,
Монтана, Видин, Бургас, Шумен, Хаско-
во и др. Чуждестранните гости са 256,
представени в 10 групи от Словения,
Сърбия, Македония, Черна гора, Испа-
ния, Палестина, Аруба, Индонезия,
Гърция и Албания.

Сред новите акценти в програмата
са конкурсът “Най-атрактивни персона-
жи: невеста и младоженец”, в който уча-
стниците ще представят типични рокли
и костюми. Ще бъдат организирани и
детска творческа работилница за изра-
ботка на маски, фестивал на кънки, ог-
нено шоу “Летящи фенери-маски” на пл.

“Кракра”, изложба-базар “Граовска тра-
пеза”, която ще покаже специфичните
ястия от района, и пр. Във втория ден на
“Сурва 2013” на концерт-спектакъл пуб-
ликата ще стане свидетел на жанровото
многообразие и на останалите изкуства,
срещани в региона.

Фестивалът в Перник се организира
от 47 години. Той започва като “зимен
карнавал”, преминава през фазите на
национален фестивал, фестивал с меж-
дународно участие и достига до между-
народен форум. Проявата печели все по-
голяма популярност, като през 2009 г.
Перник е обявен за Европейска столица
на маскарадните традиции.

„ПАЯКЪТ” ЩЕ СЕ
ИГРАЕ НА НЯКОЛКО
СЦЕНИ В НЮ ЙОРК

Анастасия Лютова и Пенко
Господинов в сцена от спектакълаААвторската пиеса “Паякът” на режисьорите

Йордан Славейков и Димитър Димитров ще бъде
показана пред нюйоркчани през август в рамки-
те на New York International Fringe Festival, научи
ДУМА от Нели Жекова. FringeNYC е най-големи-
ят мултиартистичен фестивал в Сверна Америка,
където повече от 200 формации от цял цвят из-
насят над 1200 представления в рамките на 16
дни на 20 емблематични за Ню Йорк сцени. Общо
5 представления със субтитри ще изиграят Пен-
ко Господинов и Анастасия Лютова пред амери-
канска публика между 9 и 16 август по покана
на организаторите.  Освен на фестивала, двама-
та режисьори са поканени да участват и в Drama
League Master Directing Intensive от 16 до 23 ав-
густ. Авторите на “Паякът” ще участват и в Master
Directing Intensive от 19 до 23 август в Stump
Sprouts Retreat Center West Hawley, Масачузец.

Историята на сиамските близнаци Марта и Мар-
тин, наподобяващи паяк, може да бъде видяна на
сцената на ТР “Сфумато” на 20 февруари от 19 ч.

Творци подкрепят търг
за деца с увреждания

Кеазим Исинов със
своята творба за търга

Именити български творци, носи-
тели на наградата “Пазител на тра-
дициите”, ще подкрепят благородна
инициатива за деца със специални
нужди в България, научи ДУМА от
Катя Михайлова. Асоциацията за раз-
витие на изкуствата и занаятите ор-
ганизира благотворителен търг днес
в хотел “Арена ди Сердика”. Всички
събрани средства ще бъдат използ-

вани за организирането на първия
Международен турнир по адаптиран
крикет за деца с увреждания. Валя
Балканска е едно от лицата на бла-
готворителната кампания, заедно с
композитора Валди Събев. Някои от
най-известните “Пазители на тради-
циите” предоставиха за благотвори-
телна продажба свои творби. Надеж-
да Кутева, дъщеря на създателя на
ансамбъл “Филип Кутев”, дари една
от своите картини. Маестро Кеазим
Исинов предоставя творбата си “Ма-
дона”, а Борислав Русинов - статует-
ката “Орфей”. Специално за търга
Мариета Недкова изработи оригинал-
на кожена чанта за лаптоп, а Камен
Пантелеев - уникална сребърна грив-
на. В търга ще участват още Росица
Бакалова - с два гоблена, Ренета
Велева с ръчно изработени бижута
от полускъпоценни камъни с марката
“AmiAmo”, галерия “Мотиви” с два
акварела.

Децата, на които е посветена кам-
панията - възпитаници на Центъра за
работа с деца в Студентския град,
също се включиха в кампанията, като
изработиха играчки от ръкавички,
плат, памук и копчета. Децата са с
различна степен и вид ментални и
физически увреждания, на възраст от
2 до 14 години. Техни връстници от
училището за ученици с увреден слух
изработиха, заедно с майстор Мари-
ета Недкова, кожени аксесоари.
Съоснователят на асоциацията Пеньо
Иванов ще се включи в кампанията,
като предостави за благотворителна
продажба издание на трилогията си
с поетични творби “Любов една”.

Снимка А.Р.И.З.�7
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нес облачността ще е значителна над Запад-
на и Централна България и на отделни места
ще превали слаб дъжд, а в планините над 1500
метра - сняг. Над източните райони облачност-

та ще е разкъсана, на места и до ясно и там ще има
температури до минус 5o - минус 6o. В останалата част
от страната минимални температури между минус 2o

и 3o. В София 2o. През деня ще се заоблачи и над
източните райони ще завали дъжд. Ще се усили
вятърът от северозапад, с него ще проникне малко
по-студен въздух. Следобед от северозапад облач-
ността бързо ще се разкъса и намалее. Максимални
температури - между 5 и 10o, в отделни райони на
Западна България - до 13-14o. В София - около 7o.
Атмосферното налягане ще започне да се повишава
и ще стане по-високо от средното за месеца. Над
планините облачността ще е значителна и над 1500-
1600 метра ще превали сняг.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.46724

GBP
2.32643

CHF
1.57919
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“≈À≈÷
»ÁÌÂÌ‡‰‡ÈÚÂ ÔË-
ˇÚÌÓ ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË Ò
ÔÓ‰‡˙Í ËÎË Ò ‰Û„
ÏËÎ ÊÂÒÚ. Õ‡ÛÔ‡-

Œ¬≈Õ
Œ·„‡‰ÂÚÂ ÒÂ Ò
ıÓ‡, Ì‡ ÍÓËÚÓ ÏÓ-
ÊÂÚÂ ‰‡ ‡Á˜ËÚ‡ÚÂ.
¡ÎËÁÓÒÚÚ‡ ËÏ ˘Â

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ŒÚ„Ó‚ÓÂÚÂ ÒË ˜Â-
ÒÚÌÓ Í‡Í‚Ó ÔÂ-
ÒÎÂ‰‚‡ÚÂ Ë ‰‡ÎË
ˆÂÎÚ‡ ‚Ë Â ÓÒ˙˘Â-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒ‡ÎË ÚÓ˜ÌÓ ÒÂ„‡
ÌÂ ËÒÍ‡ÚÂ ÔÓ‚Â˜Â,
ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ ÏÓÊÂÚÂ
‰‡ ‰‡‰ÂÚÂ? ¬ÒÎÛ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ÓÚÒÚÓˇ‚‡ÚÂ ËÌ-
ÚÂÂÒËÚÂ ÒË, ·ÂÁ
‰‡ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡ÚÂ
ÓÚ ÚÓ‚‡, Í‡Í‚Ó

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌËÚÂ
‰ÂÎ‡ ˘Â ‚Ë ÒÂ -̆
Ì‡Ú Ò ËÌÚÂÂÒÌË
ıÓ‡. — ÚˇıÌ‡ ÔÓ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕÂ ÔÂÌÂ·Â„‚‡È-
ÚÂ Ò˙‚ÂÚËÚÂ Ì‡
ÍÓÎÂ„‡. —Â˘‡ Ò
ÔËˇÚÂÎË ËÎË Ò

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¬˙ÁÔÓÎÁ‚‡ÚÂ ÒÂ
ÓÚ ¯‡ÌÒÓ‚ÂÚÂ ÒË
Ë ˘Â ÔÓ‰Ó·ËÚÂ
ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ ÒË. ŸÂ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
— ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË
ÛÏÂÌËˇ ˘Â Ì‡ÒÓ˜-
‚‡ÚÂ ‡Á„Ó‚ÓË Ë
˘Â ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ ÔÂ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
— ÔÓ‚Â˜Â Ú̇ ÔÂÌËÂ
˘Â ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ Ì‡-
ÏÂÂÌË Ú̌‡ ÒË. ÕÂ
„Ó‚ÓÂÚÂ Á‡ Úˇı,

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‚Ë ‰‡‚‡ ÂÌÂ„Ë .̌ ¬ÒÎÛ¯‚‡ÈÚÂ
ÔÓ-̃ ÂÒÚÓ ‚ ËÌÚÛËˆËˇÚ‡ ÒË.

¯‡ÈÚÂ ÒÂ ‚ Ò˙‚ÂÚËÚÂ Ì‡ ·ÎËÁ-
ÍËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËÚÂ ÒË.

ÏËÒÎËˇÚ ‰Û„ËÚÂ. ÕÓ Ï‡ÎÍÓ
‰ËÔÎÓÏ‡ˆËˇ ‚Ë Úˇ·‚‡.

ıÓ‡ ÓÚ ıÛ·‡‚ËÚÂ ‚Ë ÒÔÓÏÂÌË
˘Â ‚Ë ‡Á‚Â‰ˇÚ.

ÒÂ ı‡ÂÒ‡ÚÂ Ò ËÁˇ‚ËÚÂ ÒË Ì‡
ÏÌÓ„Ó ıÓ‡.

ÒÚ‚ËÏ‡. œÓÌÂ Á‡ÒÂ„‡ Á‰‡‚Ó ÒÚÂ
ÒÚ˙ÔËÎË Ì‡ ÁÂÏˇÚ‡.

ÏÓ  ̆ ˘Â Á‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ ÔÓÂÍÚ, ËÁË-
ÒÍ‚‡  ̆ Ï‡ÚÂË‡ÎÌ‡ ·‡Á‡.

˜ÂÎË‚¯‡ ÔÓÁËˆËˇ. ƒÂÌˇÚ ‚Ë
˘Â Â ·ÂÁÔÓ·ÎÂÏÂÌ.

Ò˙˘Ó ÌÂ ÒÔÓ‰ÂÎˇÈÚÂ ÎË˜ÌË ÔÓ-
·ÎÂÏË Ò ÍÓÎÂ„Ë.

¬ŒƒŒÀ≈…
œÂÏÂÒÚ‚‡ÌÂ Ì‡
ÌÓ‚‡ ‡·ÓÚ‡ ËÎË
‰Û„‡ ÔÓÏˇÌ‡ ‚
ÊË‚ÓÚ‡ ‚Ë ˘Â ‚Ë

Ì‡Ô‡‚Ë Á‡„ËÊÂÌË Ë ÚÂ‚ÓÊÌË,
ÌÓ ˘Â Â Á‡ ‰Ó·Ó.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ‚ ·Ë·ÎËÓÚÂ-
Í‡Ú‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ: «ÂÎÂÌ‡Ú‡

ÎËÌÂÈÍ‡
11.00 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
13.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡/Ô/
13.30 ¬ Í‡‰˙/Ô/
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /226 ÂÔËÁÓ‰/
15.35 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - /Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3117 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.30 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.45 œÂÎ‡ ‚ ÍÓÓÌ‡Ú‡ - /2 ÂÔ./
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - Ú‚ ÙËÎÏ /9 ÂÔ./
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ: Œ‰Ë
’ÂÔ·˙Ì Ë ÃÂÎ ‘ÂÂî -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË
00.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 81
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 30
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 93

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 16, 17

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 18

00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 18

01.00 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡ÍÚË-
Í‡îî- ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 5

03.40 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.10 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - Ò. 2, ÂÔ.18

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡Ò˙Îî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9
ÒÂÁÓÌ

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ìŒÚÔÎ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŸÂÚËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
Ã‡Í‡ Ë ‰‡ ÌÂ ÒÚÂ
‚ ·ÎÂÒÚˇ˘Ë ÓÚÌÓ-
¯ÂÌË  ̌ Ò ¯ÂÙÓ‚ÂÚÂ,
˘Â ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ÌÛÊ-

ÌÓÚÓ ‚Ë ‚ÌËÏ‡ÌËÂ, ‡ ‰ÓË Ë
Û‚ÂÎË˜ÂÌËÂ Ì‡ Á‡ÔÎ‡Ú‡Ú‡.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÌÓÚÓ Ó„Ó˜ÂÌËÂ Á‡ÏÂÌÂÚÂ Ò ÔÓ-
‚Â˜Â ıÛ·‡‚Ë ÂÏÓˆËË.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 œÂÏËÂ‡. ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
17.35 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
00.15 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
00.25 fi·ËÎÂÂÌ ÍÓÌˆÂÚ Ì‡ fiË

¡‡¯ÏÂÚ
02.25 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.20 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
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- Купих на жена си диамантен
пръстен. Вече две седмици не ми
говори.

- Защо?
- Ами такова беше условието...

ГЕНОВЕВА АЛЕКСИЕВА,
народна представителка
ИВАНА, поп-фолк певица
КРАСИМИР МИНЧЕВ, посланик
на България в Киев, Украйна
ПЕТЪР МАРИНКОВ, драматург
и писател
ПЕТЪР ПОПАНГЕЛОВ,
легенда в българския ски спорт
Проф. ЮЛИАН ВУЧКОВ,
публицист, критик, тв водещ
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Пренасяне мощите на

свети безсребреници и чудотворци Кир и
Йоан († 311)

Св. безсребреник и чудотворец Кир
бил египтянин. Родил се през втората
половина на III век в Канопа и се прочул
като знаменит лекар в славния гр. Алек-
сандрия. Като получил дара на чудотвор-
ството, нямало болест, която да не може
да излекува с името Христово. Славата му
растяла всеки ден и големи множества
народ масово приемали християнството.
Тази слава достигнала Йерусалим, където
бил пристигнал от Едеса младият воин
Йоан. Като чул за александрийския лекар
Кир и за неговите чудни дела, вярващият
в Иисуса Христа едески воин издирил
великия Божи угодник и станал негов
неразделен спътник и най-усърден подра-
жател. Двамата били подложени на жесто-
ки изтезания. След най-ужасни мъки све-
тите безсребреници чудотворци Кир и
Йоан били обезглавени. За да ограничи
езическия култ на египетската богиня
Изида в Каноп, родното място на св. Кир,
архиепископ Кирил Александрийски пре-
несъл светите мощи на Кир и Йоан в по-
строената още от вуйчо му Теофил Алек-
сандрийски църква в Каноп. Оттогава
славата на великите безсребреници и
чудотворци се разнесла по света и при-
вличала безбройни поклонници в техния
храм, където продължавали да стават див-
ни чудеса и изцеления.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

Порцеланови кукли пресъздават
епохата на викторианството
Порцеланови кукли пресъздават
епохата на викторианството
Порцеланови кукли пресъздават
епохата на викторианството
Порцеланови кукли пресъздават
епохата на викторианството
Порцеланови кукли пресъздават
епохата на викторианството

зкуство и техноло-
гии си правят сре-
ща за втори път на
“Resonate 2013”.
Фестивалът на ди-

Кога е взела фотоапарата в ръце,
историята мълчи. Като я видите на-

близо, е добре да се усмихнете благо и
да не ръкомахате необузда-
но, защото и на рождения

си ден

БЛАГОВЕСТА
ЦВЕТКОВА

може да ви фотографира
така, че снимката да

съперничи на шаржовете
на именитата й половинка
в живота. Премиери, мини-

стри и депутати имат горчив опит...
След Ловешката немска гимназия и

икономическото образование по заст-
раховане и социално дело, с богат тру-
дов опит като учителка, преводач от

немски, екскурзовод в “Балкантурист”,
барманка и продавачка в Илиянци, Блага

акостира в редакцията на ДУМА.
Днес ще черпи, то е ясно, а ние ще й

ДУМАме пожелания, които сама ще
трябва да си сбъдва.

Ей, Блага, я се усмихни!

Обичаме те!
Колегите
от ДУМА

Àðò è òåõíîëîãèÿ
ñúñ ñðåùà â Ñúðáèÿ

Силвия ШОПОВА ство до визуалните изкуства,
“Resonate” създава връзка
между на пръв поглед раз-
лични сфери на изкуството.
В рамките на 3 дни фести-
валът ще разгледа регионал-
ната и европейската ситуация
в дигиталната култура. Над
40 гостуващи артисти и лекто-
ри, 15 уъркшопа, 30 лекции,
прожекции и пърформанси ще
представят най-актуалните
тенденции в съвременната
креативна индустрия.

Главната цел на фестива-
ла е да създаде платформа
за обмяна на опит и инфор-
мация, споделяне на знания
и обучение. “Resonate” е
уникален като комбинация-
та от хора, които са отговор-

ни за съществуването му -
художници, технолози, ар-
тисти, програмисти, проду-
центи и режисьори. Целта
на екипа е да покаже, че
бъдещето е в ръцете на
тези, които се осмеляват да
експериментират, на любо-
питните и жадните за зна-
ния. Организаторите вярват,
че обмененият опит вдъхно-
вява, мотивира и въвлича
нови поколения творци в
съвременните тенденции
без закъснението, характер-
но за нашите ширини през
изминалите десетилетия.
Посетителите ще имат
възможност да свържат
практическото приложение
на технологията със солид-

на теоретична основа и по
този начин да изградят ця-
лостна картина за техноло-
гичните процеси и креатив-
ните стратегии, които опре-
делят възможностите за ху-
дожествено изразяване.

Билети и повече информа-
ция има на интернет адрес
http://www.resonate.io.

И
гиталните медии ще се про-
веде от 21 до 23 март в Бел-
град. След успеха на първото
си издание миналата година
събитието отново ще събере
на едно място изтъкнати све-
товни артисти, пред които ще
открие възможността за уча-
стие в задълбочен дебат за
мястото на технологията в из-
куството и културата.

Чрез мултидисциплина-
рен подход, обхващащ обла-
сти от софтуерното инженер-

Стилизиран дамски будоар, представящ личното простран-
ство на жена - моден дизайнер и художник, подреди в изложба
Мариела Гемишева. Експозицията ще бъде открита официално
днес, 31 януари, от 19 ч. в галерия “Юзина” (“Московска” 11).

В проекта “Един нов будоар на Мариела Гемишева 2013” са
включени фрагменти от работи на авторката през последните
10 години. Инсталацията, по думите на дизайнерката, изследва
собствената й личност. В изложбата участват и фрагменти от
проекти, работени в сътрудничество с фотографите Александър
Нишков и Данаил Щърбанов.

Изцяло нов акцент в експозицията е розовият килим, с кой-
то ще бъде покрито подовото пространство на галерия “Юзи-

Екип учени, ръководен от американския пси-
холог Джефри Хол от Университета на Канзас, е
идентифицирал 5 вида флирт. Проучването бе про-
ведено сред 5100 мъже и жени. Резултатите со-
чат, че флиртът може да бъде физически, тради-
ционен, учтив, искрен и игрив. Първият винаги
включва израз на сексуален интерес към потен-
циалния партньор. Традиционният предполага, че
първата стъпка се прави от мъжа, а жената тряб-
ва просто да реши дали да отговори на сигнала.
Учтивият флирт фокусира вниманието върху пра-
вилните маниери и изключва сексуалната кому-
никация. Искреният създава емоционална връзка
и излъчва открит интерес към събеседника. А хора,
които са привърженици на закачливия флирт,
често губят интерес още по време на самия про-
цес на “заинтригуване”.

На много атракции
и уникални ледени ин-
сталации ще имат
възможност да се на-
сладят софиянци и гос-
ти на столицата, чийто
маршрут минава край
Телефонната палата в
близките 7 дни. Първи-
ят ежегоден Фестивал
на ледените фигури в
България Sofia Ice Fest
ще бъде открит днес, в
последния ден на яну-
ари, от 16 ч. пред
Vivacom Art Hall.

Кристални скулпту-
ри, бар, иглу и други ин-
терактивни инсталации
от лед ще забавляват
гостите на събитието.
В центъра на фестива-
ла ще е леденият бар
на Absolut, а една от
специалните атракции
е двуметровата скулп-
тура, символизираща
бъдещето на комуника-
циите. Скулптори на
леда са световноприз-
натите артисти в тази
област Руслан Коров-

Инсталации от лед никнат
пред Телефонната палата

ков (Русия) и Ирина Та-
флевская (Украйна).

Sofia Ice Fest 2013
ще покаже на българ-
ската публика красота-
та и възможностите на
художествената обра-
ботка на лед в цялата
им светлина и по вре-
ме на целия процес на
работа с лед. Освен
уникалните кристални
фигури, ще има демон-
страции на живо - ра-
бота с еднометрови
ледени блокове и ин-

терактивни инсталации
за снимка за спомен.
За всеки ден, до 6 фе-
вруари включително, са
планирани различни
атракции, светлинно
шоу върху леда и илю-
минации. За децата ще
се организират снежни
игри с различни награ-
ди, зимни приказки в
иглу, интерактивен кът
на тема “Климатичните
промени и ледената
шапка на Земята”, дет-
ски работилници и др.

настоящата изложба хвърлям свет-
лина към мрачните аспекти на
любовта със саркастичен хумор,
споделя художникът Явор Боянов.
Експозицията, наречена Valentine‘s
Day Special, ще бъде открита на
7 февруари от 19.00 ч. в столичното
Ателие “Пластелин” (ул. “Цар Симе-
он” 48). В изложбата са включени
картини, създадени през периода
2011-2013 г. Творбите са вдъхновени
от Деня на влюбените, както и от
лични преживявания и моментни
усещания на Явор Боянов. Всички
произведения носят емблематичната
за автора гротескност, на границата
между комичното и страховитото.

Черни сърца-пирани - осакатени андрогинни
създания, самовлюбени или/и страдащи

5 ВИДА ФЛИРТ
ИДЕНТИФИЦИРАХА
УЧЕНИТЕ В САЩ

ВВВВВ

Мариела Гемишева подрежда
в изложба дамския будоар

Един от експонатите в изложбата -
чанта “Вагина”, направена от

текстил и кожа с конски косми

на”. Той ще остане в
галерията по време на
цялата изложба - до
14 февруари, уточниха
за ДУМА от консул-
тантска къща “От игла
до конец”. В проекта
присъстват и специал-
но създадени авторски
обекти, в които са раз-
работени основни еле-
менти от “деформира-
ни” будоарни аксесоа-
ри, представящи “фети-
шизираното женско
начало”.

Явор Боянов
се вдъхнови
от любовта

Явор Боянов
се вдъхнови
от любовта

Явор Боянов
се вдъхнови
от любовта

Явор Боянов
се вдъхнови
от любовта

Явор Боянов
се вдъхнови
от любовта

Над 40 гост-артисти и лектори, 15 уъркшопа, 30 лекции,
прожекции и пърформанси представя второто издание
на форума за дигитални медии „Resonate” в Белград

С
ни

м
ка

 Л
И

Ч
Е

Н
 А

Р
Х

И
В



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

21 ЧЕТВЪРТЪК 31 ЯНУАРИ 2013

Губивреме



22 ЧЕТВЪРТЪК 31 ЯНУАРИ 2013

Шахмат кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

П

Страница на Лейла ДИМИТРОВА

Поредната голяма победа на Магнус
Карлсен - в “А”-турнира във Вайк ан Зее
бе възприета като абсолютно закономер-
на и логично последвана от коментари в
превъзходна степен. Както отбеляза глав-
ният съдия на фестивала  - чехът Павел
Вортуба - преднината на норвежеца пред
“обикновените шахматисти става... незд-
рава”. Констатацията напълно отговаря на
действителността - след този турнир рей-
тингът на Карлсен вече ще е 2872 т., а
най-близките му преследвачи са засед-
нали на ниво някъде около 2800.

Сред най-големите щастливци в състе-
занието бе бившата световна шампионка
Хоу Ифан. 18-годишната китайка, смятана
за аутсайдер и основен точконосител на
останалите участници, не само че остави
трима гросмайстори след себе си в край-
ното класиране, но и ще прибави много
точки към текущия си рейтинг, тъй като
надвиши с 1,5 т. очаквания си резултат.
По джентълменски, но не по шампионски
игра Ананд срещу нея в 11-я кръг и това
му коства по-предно класиране. В спече-
лена позиция с малко фигури на дъската
индийският гросмайстор допусна неверо-
ятна за класата му груба грешка:

“ПОЗДРАВЯВАМ КАРЛСЕН
ЗА ГОЛЯМАТА МУ ПОБЕДА
ВЪВ ВАЙК АН ЗЕЕ”, НАПИСА
НА СТРАНИЦАТА СИ ВЪВ
ФЕЙСБУК ГАРИ КАСПАРОВ.
Бившият №1 в света с напълно
обяснима липса на скромност
продължава коментара си: “Той
повтори моя рекорд от този
турнир - 10 т. от 13 партии
без нито една загуба, като
повиши и без друго рекордния
си рейтинг. На мен, разбира се,
ми се иска да кажа, че той
дължи успехите си на треньор-
ската ми работа с него в те-
чение на една година, но още
тогава беше ясно и стана още
по-очевидно сега, че Магнус
притежава особен талант, кой-
то премахва всички граници на
това, което той може да по-
стигне”. Според бившия мен-
тор на Карлсен следващата
стъпка на норвежеца е очевид-
на, но нелека - победа в турни-
ра на претендентите, за да
стане съперник на Ананд в мача
за световната корона по-късно
през годината. Независимо от
личните си симпатии към Карл-
сен и адмирациите към стила
му на игра, Каспаров смята, че
в Лондон ще бъде длъжен да
подкрепи тримата си руски
сънародници - Крамник, Свид-
лер и Гришчук. “Как би могла
шахматната корона да се пре-
мести от слънчева Индия в
студена Норвегия, без да спре
в традиционния си дом - Ру-
сия?”, задава риторичен въпрос
големият шампион. За Каспа-
ров няма съмнение, че на Карл-
сен му е съдено да встъпи в
редовете на великите шампи-
они, на него му остава “само да
победи тогава, когато е най-
важно от всичко”, т.е. в двубоя
за титлата.

          
В РИГА ЩЕ ПОСТАВЯТ ОПЕ-

РА И ЩЕ СНИМАТ ФИЛМ ЗА
ЛЕГЕНДАРНИЯ ШАМПИОН МИ-
ХАИЛ ТАЛ. Латвийската наци-
онална опера готви постанов-
ката на операта “Шахмат” на
младия композитор Кристап
Петерсон. В основата на сюже-
та е московският мач за све-
товната титла през 1960 г., в
който 23-годишният Тал се из-
правя срещу великия Михаил
Ботвиник, разгромява го и ста-
ва най-младият в историята
дотогава световен шампион.
Според замисъла на автора
операта ще се състои от два
сюжетни слоя. Единият - реал-
ният свят, в който живее Тал,
а вторият - животът му в из-
мерението на черно-белите
квадрати. Премиерата е пред-
видена за 2014 г., когато Рига
ще бъде културна столица на
Европа.

          
СТО ШЕСТДЕСЕТ И СЕДЕМ

ШАХМАТИСТИ ОТ 12 ДЪРЖАВИ
СА ЗАЯВИЛИ УЧАСТИЕ ЗА
ПРЕДСТОЯЩИЯ 35-И ОТКРИТ
ШАМПИОНАТ НА БЪЛГАРИЯ и
Мемориал “Георги Трингов”, кой-
то започва в неделя в Пловдив.
Сред тях са 85 българи, а така
също шахматисти от Хърватия,
Грузия Германия, Гърция, Ита-
лия, Македония, Черна гора, Пол-
ша, Румъния, Сърбия и Индия.

Карлсен отново пръв
с „нездрава” преднина
20 г. бяха нужни на Ван Вели, за да разбере, че не може да спечели турнира

на, по който се стече за мен този турнир.
Рядко изпитвам чувството, че съм успял
да постигна максимума във всяка партия,
но тук ми се случи именно това.”

Аронян: “Припомняйки си позициите,
които получавах, не мога да кажа, че съм
удовлетворен от представянето си. Изпус-
нах няколко стопроцентови точки. Но вто-
рото място все пак е добър резултат.”

Карякин: “Като цяло смятам, че тур-
нирът беше доста успешен за мен. През
2009 г. същите “+3” точки ми бяха до-
статъчни за първото място при също тол-
кова силен състав. Само че сега Аронян
и Карлсен бяха на небивала висота. За
мен обаче основната цел през тази годи-
на е победата в Гран при сериите, затова
турнирът във Вайк ан Зее разглеждам
като добра тренировка.”

Ван Вели: “Сега съм на 40 и съм много
по-разумен. След 20 години участия във
Вайк ан Зее най-сетне разбрах, че няма
да спечеля турнира”. За Карлсен: “Него-
вата сила е в това, че в позициите, където
останалите не виждат нищо, той едва

18-годишната Хоу Ифан седи до постоянния и почетен участник
в церемониите по закриването на фестивала във Вайк ан Зее -

102-годишния професор и шахматист Йохан ван Хюлст

започва да играе.”
Президентът на Организационния ко-

митет на фестивала от 1999 г. насам
Долф Вос: “Още през февруари старти-
раме подготовка за следващия фести-
вал, а през март започваме да водим
преговори с най-силните играчи в света
за формирането на “А”-турнира догоди-
на. През цялата 2013 г. посещаваме ос-
таналите елитни състезания и проучва-
ме как са организирани нещата в Моск-
ва, София, Дортмунд, Билбао, като се
стараем да пренесем положителния
опит. Надяваме се в най-скоро време да
сключим 5-годишен договор с основния
спонсор - индийската компания Tata
Steel, за да не се притесняваме всяка
година дали на следващата фестивалът
ще се състои.”

Крайно класиране: 1. Карлсен - 10; 2.
Аронян - 8,5; 3-4. Ананд, Карякин - по 8; 5.
Леко - 7,5; 6. Накамура - 7; 7. Харикришна
- 6,5; 8-10. Гири, Ван Хао, Ван Вели - по
6; 11. Хоу Ифан - 5,5; 12. Каруана - 5; 13.
Л’Ами - 4; 14. Соколов - 3.

АНАНД - ИФАН
42...Кf5?? Абсолютно преимущество

запазваше например42...f5. А сега пешеч-
ният ендшпил се оказва равен. 43.Кf5 Цf5
44.a4 Цe6 45.g4 Цd5 46.Цc3 Цe4 47.Цc2
Цd4 48.Цb3 e4 49.b5 ab5 50.ab5 e3 51.Цc2
Цe4 52.Цd1 Цd5 реми.

Ето мненията и прозренията на някои
от участниците след края на турнира:

Карлсен: “Много съм доволен от начи-

Един от най-своенрав-
ните, непредвидими и на-
ред с това един от най-та-
лантливите шахматисти в
съвременния елит - Васи-
лий Иванчук, изненадва-
що влезе в новините не с
някое брилянтно изпълне-
ние на шахматната дъска,
а със скандал. В седмия
кръг на силния открит тур-
нир в Гибралтар украи-
нецът сключи примирие с
виетнамския си съперник
Ле Куанг Лием на 14-я ход,
въпреки че регламентът
забранява ремитата преди
30-я ход. При други подоб-
ни случаи с по-неизвестни
играчи съдиите на фести-
вала предлагали на съпер-
ниците или да преиграят
партията, или да запишат
и на двамата “нули”, но в
случая с Иванчук приели
резултата без възражения.
Впоследствие те преразг-
ледали становището си и
потърсили двамата играчи
в хотела, за да преговарят
за преиграване на партия-
та. Замесените шахматис-
ти обаче се измъкнали с
йезуитското обяснение, че
независимо че правилото

С. МОВСЕСЯН - Р. ВАН КАМПЕН,
ВАЙК АН ЗЕЕ, 2013 Г.

Слабостта на черните полета
около черния цар привлича
погледа, но белите трябва да се
съобразяват и с опасностите по
диагонала a6-f1 ... Продължението
28.Тd3 cd3 29.Дh6 води до победа
за белите или черните?

Отговор:

Точката печелят белите, тъй като
опитът за контраигра на черните е
обречен: 29Е d2 (29...c5 губи
предвид 30.f6; не помага и 29...f6
предвид 30.fg6 Тe7 31.Оf6), разчи-
ствайки диагонала a6-f1, но белите
го парират с 30.Та1! - единствени-
ят ход, който слага край на
битката. Ако 30.Оa6?? d1Д+.

ЗадачаИВАНЧУК НАРУШИ
„СОФИЙСКОТО ПРАВИЛО”
В ГИБРАЛТАР, НО ОСТАНА
НЕНАКАЗАН

за забраната на ремитата
до 30-я ход фигурира в рег-
ламента, то нито веднъж
не е било споменато пре-
ди началото на някой от
кръговете. За да избегнат
скандала, организаторите
се хванали за тази сламка
и приели резултата, както
и ангажимента да напом-
нят за “софийското прави-
ло” преди всеки кръг.

В същия седми кръг
българският гросмайстор
Кирил Георгиев, който бе
сред лидерите в надпре-
варата, не бе достатъчно
внимателен в тънкостите
на един от вариантите на
защита Нимцович и загу-

би от младия руснак Ни-
кита Витюгов след близо
6-часова битка. На след-
ващия ден нашият нацио-
нал имаше също труден
двубой - с белите срещу
Иванчук. Срещата за-
върши наравно и сега
българинът има 6 т. от 8
партии и изостава на 1 т.
от лидерите Витюгов и
Найджъл Шорт. Късно сно-
щи завърши партията му
от 9-я кръг срещу грузин-
ката Нана Дзагнидзе. Ан-
тоанета Стефанова, която
е в групата с по 5,5 т.,
имаше белите фигури сре-
щу представителя на ОАЕ
Омар Ноаман.

Въпреки
загубата
от Витюгов
(вляво) Кирил
Георгиев
продължава
да е в
лидерската
група на
турнира
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Спорт

Ц

гледайте

кратки

ФУТБОЛ

ПО НОВА СПОРТ
21.45 Лестър -
Уулвърхемптън

ПО ТВ +
23.00 Атлетико -

СевиляФИФА поздрави Димитър Берба-
тов за 32-ия му рожден ден, който бе
вчера. В туитър профила си световна-
та футболна централа започна избро-
яването на по-важните рожденици
именно с българина. Негов абсолю-
тен астрален близнак - роден на
същия ден и година (1981), е напада-
телят на Стоук Сити Питър Крауч.
Бившият английски национал също е
отбелязан персонално от организаци-
ята, оглавявана от Сеп Блатер. Други-
те 2-ма споменати са турското крило
на Атлетико Мадрид Арда Туран, кой-
то става на 26, и бразилският ветеран
Жуниньо Пернамбукано. Майсторът на
преки свободни удари, който сега
радва американците в Ню Йорк Ред
Булс, навърши 38 години. Общо в офи-
циалната страница на ФИФА са отбе-
лязани точно 100 рожденици, като
Бербатов е единственият българин.
Най-много са мексиканците -  6.

На рождения си ден Митко игра за
Фулъм на “Котиджърс” срещу Уест
Хем в лондонско дебри, което бе от
XXIV кръг на Висшата лига на Англия.

Снимки БГНЕС

Един Джеко финтира Едум Онуоха (вляво) при нулевото равенство
на Манчестър Сити с последния във Висшата лига КПР. С хикса

“гражданите” пропуснаха да се доближат на 2 т. от лидера
Манчестър Юнайтед, който снощи посрещна Саутхемптън

ФИФА
ПОЗДРАВИ
БЕРБАТОВ

ЦСКА спазари
Игнасио Варела
„Армейците” чакат най-скъпия играч в „А” група в Алания

Мишел Платини
замина с ЦСКА
за лагера в Алания
вчера. Бразилецът
не бил глобяван,
че през декември
си тръгна
самоволно за
родината, преди
“армейците” да
бъдат пуснати
във ваканция

ЦСКА отлетя за Турция
заедно с Литекс. Треньорът
на “оранжевите” Христо
Стоичков обаче финтира
журналистите и отказа да
говори. Не стана ясно и
името на бразилския фут-
болист, който носителят на
“Златната топка” за 1994 г.
ще изпробва в Анталия.
Кариоката е нападател. Той
ще бъде тестван в предсто-
ящите контроли на турска
земя и едва след това ще
бъде взето решение за
бъдещето му. Въпросният
футболист е 2-ри поред тази
зима, който пристига в Ли-
текс след сънародника си
Ванжер. В самолета за Тур-
ция се качи и бившият за-
щитник на “оранжевите”
Петър Занев, както и съот-
борникът му във Волин
Луцк Валентин Илиев. Два-
мата също ще карат подго-
товка в Анталия с украин-
ския си тим.

Владимир НИКОЛОВ

ЦСКА спазари Игнасио
Варела. Уругваецът ще се при-
съедини към “армейците” на
лагера в Алания, който започ-
на вчера. 21-годишният халф
ще играе като преотстъпен на
“Армията” от италианския Па-
лермо. Варела е и най-скъпият
играч в “А” група. Той е заку-
пен от италианците през 2011
г. от Спортинг Дефенсор за 3
млн. евро. Халфът обаче така
и не успя за една година да се
наложи в състава на сицили-
анците и през есента игра под
наем в Ботев Враца. Именно
под Околчица уругваецът бе
харесан от спортния директор
на “червените” Аспарух Нико-
димов. С привличането на
Варела приключва и селек-
цията на ЦСКА. През зимата
на “Армията” акостираха още
Мартин Камбуров, Ивайло Чо-
чев, Венци Василев и Марсио
Жуниор.

“В ЦСКА винаги може да
се случи нещо изненадващо.
Интересен клуб сме с по-не-
стандартни решения. Няма
скандали, каквито имаше пре-
ди, и бяха създавани от някои
хора. Треньорът Миодраг Йе-
шич не е пожелал грандиозна
селекция или трансфер на
скъпи футболисти и нещата са
спокойни. Няма скандали с

Мишел Платини, говорихме и
Йешич е доволен от работата
му. Не мога да говоря за сли-
ване между ЦСКА и Литекс.
Трябва да излъжа. Подробно-
сти и дали изобщо ще има та-
кова нещо, може да каже само
шефът Димитър Борисов”, за-
яви един от изпълнителните

директори на “армейците”
Венци Живков, който отпътува
с отбора за Турция. С тима
обаче не се качи в самолета
Йешич, който ще се присъе-
дини към лагера направо в
южната ни съседка.

“Ще остана за целия ла-
гер. Няма смисъл да назовава-

ме освободените иг-
рачи, цяла България
знае кои са. Ще раз-
читаме на тези, кои-
то са повикани за
лагера в Анталия. Не
съм присъствал на
първия етап от под-
готовката и не мога
да кажа докъде сме
стигнали, но ще гле-
дам целия 2-ри лагер

и ще добия впечатления. На-
строението в съблекалнята е
добро, треньорът е доволен от
видяното по време на първия
етап. Платини не е сърдит и
скандали няма. Сега е студе-
но, змиите са се скрили и спря-
ха да съскат на “Армията”, за-
яви Никодимов.

Ч
Черноморец продаде един от ос-

новните си футболисти за 400 000
евро. Нападателят Исуф Уатара
продължава кариерата си в Турция,
след като беше закупен от Мерсин
Идманюрду. Предпоследният в Су-
перлигата на южната ни съседка
взима стрелеца на “акулите”, за да
успее да оцелее в борбата за оста-
ване е елита. След 19 кръга Мерсин
е 19 т., като по-малко има единстве-
но Ахисар Беледиеспор (16).

Мерсин отдавна преследваше
Уатара и успя да го вземе. Както е
известно, преди време в Мерсин игра
Спас Делев, но впоследствие напус-
на миналото лято заради неизпла-
тени заплати. Оттогава юношата на
Пирин Бл е без отбор.

ЧЕРНОМОРЕЦ
ПРОДАДЕ
УАТАРА ЗА
400 000 ЕВРО

Националът на Хаити Франс Бертин лъже защитника на Ботев Вр
Николай Маринов в контролата, завършила 1:1. Хаитянинът изравни в 88-

ата мин, след като Иван Коконов (56) откри за гостите

Тодор Янчев дебютира с равенство за Славия.
Бившият капитан на ЦСКА игра едно полувре-
ме в контролата на “белите” с Ботев Вр,
завършила 1:1 на стадиона в “Овча купел”.

Левски праща
Арш в Турция

Левски ще даде под наем холан-
деца Шурд Арш на турския Коняс-
пор. Втородивизионният тим взи-
ма нападателя до края на сезона.
След това турците ще могат да
закупят играча, ако пожелаят. Арш
бе взет от Левски през лятото на
2011 г. за заместник на Гара Дем-
беле, но разочарова. Той веднага бе
даден под наем на китайския Тянд-
зин Теда, но пак се върна на “Гере-
на”. Арш има договор с Левски до
лятото на 2014 г. Илиан Илиев не
разчита на 5-а свои играчи във
вчерашната контрола с Виктория
Пилзен в Ларнака. Наставникът на
Левски не можа да използва Крис-
товао Рамос, Орлин Старокин,
новото попълнение Пламен Димов
и младоците Доменик Аврамов и
Пламен Илиев.

Манолев пак тренира
с дубъла на ПСВ

Станислав Манолев се включи в
тренировките на дублиращия от-
бор на ПСВ Айндховен, след като
своеволно пропусна няколко зани-
мания.  Българският национал от-
каза да тренира в знак на протест,
след като беше оставен извън
състава на представителния тим
за 2-ри пореден мач, но в същото
време от ръководството отхвърли-
ха оферта на Фулъм, който искаше
да го привлече под наем до края на
сезона. “Не мога да разбера какво
става. След като не влизам в пла-
новете на треньора и дори не съм
в групата, защо клубът не направи
необходимото и да се разделим.
Надявам се до края на януарския
трансферен прозорец да бъде на-
мерено решение, защото тази си-
туация е абсурдна”, каза Манолев.

Руснаци пробват
Макриев

Димитър Макриев напусна лаге-
ра на Ашдод и се присъедини към
руския Том Томск, който е на под-
готовка в Анталия. Българският
нападател беше тестван снощи в
контролата срещу полския Гурник
Забже, където пък пробват друг
българин - младежкия национал от
Берое Иван Горанов. Том е лидер
във втората руска дивизия с 49 т.
след есенния дял на шампионата.
“Зелено-черните” водят с 3 т. на
Урал Екатеринбург.

Янчев дебютира
в Славия с хикс

Иван Коконов (57) откри за гостите, а националът
на Хаити Франц Бертин (83) спаси тима на Вили
Вуцов от резил. “Търсим нападател, който да ни
свърши работа, защото няма никакво време. Ако не
успеем да привлечем атакуващ играч, ще опитаме
да накараме момчетата, които са тук, да започнат
да бележат. Надявам се хората, които са контузени,
като Тодор Колев и Здравко Лазаров, да се
завърнат скоро в атака, за да бележим повече.
Създаваме положения, но няма кой да вкара. Да-
леч сме от формата, която се надяваме да имаме в
първенството. Ще имаме разговори с някои играчи
поотделно”, заяви Вили Вуцов след спаринга.

Славия ще играе в събота в 14.00 нова контро-
ла и с Нефтохимик на стадиона си, а следващата
седмица заминава за Анталия на втори подготви-
телен лагер.
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ФИФА
отбеляза
рождения ден
на Бербатов

ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

11.00, 15.15 и 20.15
Германия мастърс
ПО ЕВРОСПОРТ 2
АВТОМОБИЛИЗЪМ

13.45 По пътя

гледайте

към Дубай
СКИ СКОКОВЕ

14.00 СК във Викерсунд
Екстремни спортове

18.00 Фрий райд тур в Курмайор
ПО ФИЛМ+

ТЕНИС
14.00 Турнир в Париж (жени)

Спортното министерство раздаде
премиите за 2012 г. Заслужилите ни
спортисти и треньорите им прибраха
общо 3 079 800 лв. Чекове със сумите
бяха връчени на състезателите по бокс,
борба, вдигане на тежести, спортна гим-
настика, на мъжкия национален отбор
по волейбол, на националния ансамбъл
по художествена гимнастика и на
българските параолимпийци. Олимпий-
ски премии заслужиха общо 132 спор-
тисти, треньори и длъжностни лица. Бяха
отличени също младежите, юношите и
девойките, спечелили титли и медали
на световни и европейски първенства
през миналата година, както и техните
треньори. В тази категория пари полу-
чиха 41 състезатели и 37 наставници.
Те си разпределят 157 800 лв.

Парите бяха забавени с няколко ме-
сеца. Обикновено сумите се раздават
през ноември или декември, но сега
спортното министерство изхарчи бюд-
жета за 2012 г. и трябваше да изчака
следващите държавни средства.

“Премиите не са облекчени от данъ-
ци. Трябва да спазваме финансовата
дисциплина, опитваме се да направим
максимално треньорите да работят в
България при много по-добри условия.
Награждаването след Зимните олим-
пийски игри в Сочи няма да бъде по-
различно. Там състезателите и дисцип-
лините са много по-малко, надяваме се
да успеем. В изминалия период се опи-
тахме да изградим националните спорт-

кратки

Олимпийците
взеха премиите си

Над 3 милиона лева раздаде Министерството на физическото възпитание и спорта
на медалистите и призьорите от олимпийските и параолимпийските игри в Лондон

Над 3 млн. лв. прибраха
призьорите, 552 хил.
лв. си разделят
влейболистите

Снимки
БГНЕС

Владимир НИКОЛОВ

ни бази, да подобрим условията за под-
готовка, както и месечните премии на
спортистите, за да бъдат състезателите
по-спокойни и да насочат усилията си
към тренировките. С тези си действия се
опитахме да решим всички техни про-
блеми”, каза спортният министър Сви-
лен Нейков. Той благодари на всички
спортисти и федерации за положения
труд и за достигането им до челните
осмици на Игрите в Лондон, както и на
други големи спортни форуми през го-
дината. “Останалите, които не успяха,
нека направят своите изводи и анализи,
за да стъпим добре на подиума на след-
ващите Олимпийски игри,” заяви още
Нейков, треньор на последната ни

олимпийска шампионка.
За сребърния медал от Олимпиада-

та Станка Златева получи 170 000 лв.,
а за бронза боксьорът Тервел Пулев
взе премия от 140 000 лева. Най-голя-
мата премия 240 000 лв. бе за двойна-
та параолимпийска вицешампионка
Стела Енева за сребърните медали на
диск и гюле. Бронзът на Радослав Зла-
танов на дълъг скок и 6-ото място на
100 м бягане на Параолимпиадата му
осигуриха 110 000 лв.

За 4-ата позиция отборно в Лондон
националите по волейбол получиха чек
на обща стойност 552 000 лв., които се
разпределят между тях, треньорския
щаб и техническите лица.

ригор Димитров сменил ака-
демията на Патрик Муратоглу
в Париж с шведската Good To
Great, защото имал нужда от
промяна. Най-добрият ни те-
нисист не съжалява за избо-
ра си, защото в Скандинавия
ще се готви с бившите тени-
систи Никлас Култи, Микаел
Тилстрьом и Магнус Норман.
Димитров е в София, за да иг-
рае срещу Финландия за купа
“Дейвис”.Мачът е от утре до
неделя в зала “София”.

“Дойде момент в моята ка-
риера, в който трябваше да
направя някаква промяна. За-
това отидох в Швеция. Атмо-
сферата там е прекрасна. Ра-
ботата с Тилстрьом е ползо-
творна. Животът ми вече е по-
студен и по-рус, откакто съм в

Гришо за Швеция:
Имах нужда от промяна

Ваня Стамболова ще
пропусне зимния състезате-
лен сезон. Варненката няма
да защитава реномето си на
една от най-добрите евро-
пейки на 400 м на първенст-
вото на континента от 1 до 3
март в Гьотеборг.

“Стамболова е добре. Тя
тренира нормално, но пропу-
ска зимата. Нейната подготов-
ка закъсня заради възстано-
вяването на травмите й. Тя се
готви направо за лятото, кога-
то има световно първенство”,
заяви президентът на федера-
цията по лека атлетика Доб-
ромир Карамаринов. Стамбо-
лова имаше няколко травми
миналото лято, които я лиши-
ха от участие на европайско-
то в Хелзинки, както и от нор-
мална подготовка за Олим-

Стамболова пропуска сезона в зала
Марин МИЛАШКИ

пийските игри. Стамболова
падна в сериите на 400 м с пр.
в Лондон и след това изобщо
не участва в състезания.

В Гьотеборг ще се пуснат
Ивет Лалова и Тезджан Наи-
мова. Те ще стартират в бяга-
нето на 60 м. Целият състав
на България ще стане ясен на
25 февруари след Балканиа-
дата в Истанбул. Карамари-
нов се надява и 2-те ни сприн-
тьорки да влязат във финала в
дисцплината.

Иначе федерацията по
лека атлетика удължи спон-
сорския си договор с Първа
инвестиционна банка. “Ще
продължим да оказваме нуж-
ната подкрепа, за да могат
младите спортисти да пости-
гат спортните си цели”, каза
изпълнителният директор и
председател на УС на банка-
та Димитър Костов.

Венелина Венева пък се
класира на 2-ро място в сек-
тора за скок височина на тур-
нира по лека атлетика в зала
в Тринец, Чехия. 38-годишна-
та състезателка преодоля 191
см, а на 194 см отпадна след
само 2 опита. Тя отказа да се
възползва от 3-ата си възмож-
ност на 194 см, с която може-
ше да подобри със сантиметър
най-доброто си постижение за
сезона. Другата ни предста-
вителка в дисциплината Ми-
рела Демирева завърши 5-а
със 188 см. Тя подобри с 1 см
най-доброто си постижение за
сезона. Първа е Алесия Трост
(Ит) с 200 см. Българско уча-
стие имаше и на турнира във
Виена, където Габриела Ла-
лева се класира 3-та в сприн-
та на 60 м. Възпитаничката на
Константин Миланов финиши-
ра за 7,43 сек.

Г
Швеция. Искам да стана още
по-добър тенисист и се надя-
вам на нови успехи този се-
зон. Готови сме за битка с
Финландия, надявам се да по-
бедиим. Няма значение на
кое място са финландците в
ранглистата. Те играят пове-
че турнири и клубни мачове,
което им дава предимство, но
все пак сме в България, под
нашия покрив. Познавам всич-
ки от тима на Финландия.
Следващата седмица замина-
вам за Загреб и започвам
нова серия от турнири. Ще се
сработвам с треньора, това е
програмата засега. Амбиция-
та идва с всяка седмица. Мис-
ля, че най-силното ми качест-
во е борбеността”, каза Гри-
гор Димитров.

Хиршер и Дюер най-бързи на слалом в МоскваХиршер и Дюер най-бързи на слалом в МоскваХиршер и Дюер най-бързи на слалом в МоскваХиршер и Дюер най-бързи на слалом в МоскваХиршер и Дюер най-бързи на слалом в Москва
Марсел Хиршер (Ав) спечели паралел-

ния слалом за световната купа по ски в
Москва. На финала, който бе в 2 манша,
той би Андре Мирер (Шв). Това бе и 6-а
победа за сезона и 18-а в кариерата на 23-
годишния австрийски скиор, който увеличи
аванса си на върха във временното класи-
ране и сега е с 214 т. пред Аксел Лунд
Свиндал (Нор), неучаствал в руската сто-
лица. В малкия финал Ивица Костелич
(Хърв) победи Феликс Нойройтер (Гер).

При жените триумфира Лена Дюер
(Гер), която бе по-бърза от Вероника Велез
Зузулова (Слвк). Това бе и дебютно първо
място за нея този сезон. В малкия финал
17-годишната Микаела Шифрин (САЩ) би
Уенди Холденер (Швейц). На 1/4-финалите
тя елиминира и водачката за Големия кри-
стален глобус Тина Мазе (Слвн).

Марсел
Хиршер
(Ав) бе
най-бърз
и в Москва

Серджо Флокари се радва на гола с
глава, с който Лацио би Юве с 2:1 и

се класира  на финала за купата

Още шах на стр. 22

Карлсен подобрява
собствения си ЕЛО
рекорд

Магнус Карлсен ще подобри
собствения си рекорд за най-висок
резултат в световната ранглиста
утре. Норвежкият гросмайстор ще
има най-високия рейтинг (ЕЛО),
достиган някога от шахматист в
историята - 2872,3. Това става след
победата на скандинавеца на ав-
торитетния турнир във Вайк ан
Зее. В Холандия Карлсен триумфи-
ра предсрочно и днес ще прибави
нови 11 т. към актива си.  Новият
му ЕЛО коефициент ще увеличи
още повече разликата от другите
водещи шахматисти на планета-
та. Владимир Крамник (Рус), който
е 2-ри, е с ЕЛО 2810. 3-ти е Левон
Аронян (Арм) 2808,9. Предишния
рекорд държеше Гари Каспаров (Рус)
- 2851 от 1999 г., но бе коригиран
от Карлсен през декември.

28-годишен вратар
почина на хокеен мач

Вратарят на хокейния Феникс
Тюмен Едуард Павлов почина по
време на мача от руското първен-
ство срещу Брандмейстер. В само-
то начало на 2-ата третина сърце-
то на стража е спряло. Лекарският
екип в залата веднага му е оказал
помощ, но усилията им са били
напразни. Служителите на “Бърза
помощ” също не успяват да спасят
вратаря. Павлов бе 28-годишен,
женен, със син на 2 г.


